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Saapuvilla olleet jäsenet
Arto Lindberg, puheenjohtaja
Mika Mäki-Kuhna
Jussi Salonen, saapui 17:01
Annika Lappalainen
Jani Peltonen
Karita Mäensivu, etäyhteys
Lilli Salmi
Pasi Huuhtanen
Pekka Heikkinen
Pentti Mattila
Satu Heikkilä
Tuija Reinikainen
Jouko Riola, etäyhteys

Muut saapuvilla olleet
Anu Orava, hallintopalvelusihteeri, sihteeri
Kati Lepojärvi, valtuuston puheenjohtaja, etäyhteys, saapui 17:03
Kim Kiuru, valtuuston 1. varapuheenjohtaja, etäyhteys
Kari Kinnunen, valtuuston 2. varapuheenjohtaja, etäyhteys
Harri Lipasti, kansliapäällikkö
Kirsi Kurtti, vs. kunnansihteeri
Paula Miettinen, vs. viestintäpäällikkö
Anne Olkkola, kaavoituspäällikkö, § 465, poistui 19:10
Markku Vehmas, talousjohtaja, § 470, poistui 17:50
Heikki Lonka, kuntakehitysjohtaja, § 464
Asko Honkanen, kuntasuunnittelupäällikkö, etäyhteys, §:t 465 ja 466, poistui 19:04
Päivi Hämäläinen, maankäyttöpäällikkö, etäyhteys, §:t 467 ja 472, poistui 19:04
Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja, etäyhteys, § 464

Poissa
Mari Vainionpää

Allekirjoitukset

Arto Lindberg
Puheenjohtaja

Anu Orava
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

25.11.2020 25.11.2020
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Pekka Heikkinen
 

Pasi Huuhtanen
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Julkaistu yleisessä tietoverkossa 25.11.2020.
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§ 462
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Todetaan läsnäolijat.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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§ 463
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Valitaan tämän kokouksen pöytäkirjan tarkastajiksi jäsenet

Pekka Heikkinen ja Pasi Huuhtanen.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kunnanhallitus, § 181,21.05.2018
Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 47,22.05.2018
Kunnanhallitus, § 202,28.05.2018
Valtuusto, § 63,04.06.2018
Tekninen lautakunta, § 92,16.10.2018
Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 103,23.10.2018
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 70,25.10.2018
Kunnanhallitus, § 362,29.10.2018
Kunnanhallitus, § 380,05.11.2018
Valtuusto, § 124,12.11.2018
Kunnanhallitus, § 26,21.01.2019
Kunnanhallitus, § 470,25.11.2019
Valtuusto, § 172,09.12.2019
Tekninen lautakunta, § 125,17.11.2020
Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 97,17.11.2020
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, § 44,17.11.2020
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 78,19.11.2020
Kunnanhallitus, § 464, 23.11.2020

§ 464
Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman päivittäminen

TUUDno-2018-752

Kunnanhallitus, 21.05.2018, § 181

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Harri Lipasti, Markku Vehmas, Ritva Lappalainen
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, harri.lipasti@tuusula.fi, markku.vehmas@tuusula.fi
sivistysjohtaja, kansliapäällikkö, talousjohtaja, projektijohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta 22.5.2018

Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen on välttämätöntä talouden, 
kiinteistöjen kunnon ja sisäilmaongelmien johdosta.  Kunnan palveluverkon keskeisen 
rungon muodostavat varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkko. 
Varhaiskasvatuksen suunnitelmien ja perusopetuksen opetussuunnitelmien 
asettamat vaateet puoltavat palveluverkon kehittämistä. Osa kouluista ei myöskään 
enää sijaitse tarkoituksenmukaisissa paikoissa väestön sijoittumiseen nähden ja 
niiden tilalliset suunnitteluratkaisut ovat opetuksen näkökulmasta katsottuina 
vanhentuneet.

Sosiaali- ja terveystoimen käytössä olevien tilojen osalta ei Tuusulan kunnan 
näkökulmasta ole tässä vaiheessa tarkoituksenmukaista tehdä erityisiä 
kehittämistoimia, koska palveluverkkoon liittyvät ratkaisut tehdään käytännössä Keski-
Uudenmaan sote- kuntayhtymässä ja mahdollisesti vuoden 2020 alussa voimaan 
tulevassa maakunnassa. Sosiaali- ja terveystoimen tilojen osalta on 
tarkoituksenmuikaista ylläpitää niiden käytettävyyttä nykyisiin toimintoihin.    
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Tuusulan kunnan kiinteistösalkkuun kohdistuva laskennallinen korjausvelka on noin 
21 milj. Euroa (Trellum raportti 2017). Rakennuksen korjausvelka kuvaa sitä 
rahamäärää, joka rakennuksen kunnossapidosta on tingitty, jotta se olisi 
kohtuullisessa, mutta kuitenkin käyttökelpoisessa kunnossa. Korjausvelan 
laskennassa nykykunnon lähtö- ja tavoitetasona käytetään 75 % kuntoluokkaa. Kun 
rakennuksen kuntoluokka laskee alle määritellyn 75 % tavoitetason, lasketaan kuinka 
paljon rahaa tekniseen arvoon ja nykykuntoon tulisi lisätä, jotta määritelty 75 % 
tavoitetaso saavutetaan. Tästä nykykunnon ja tavoitekunnon erotuksesta voidaan 
määrittää yksittäisen rakennuksen korjausvelka.

Kiinteistösalkkuun kohdistuva peruskorjaustarve on noin 23 milj. euroa ja välitön 
perusparannustarve noin 43 milj. euroa. Peruskorjaus- ja perusparannustarve 
lasketaan sitten, kun rakennusten nykykunto alittaa 60 prosentin. Tämän jälkeen 
lasketaan, kuinka paljon rahaa näihin rakennuksiin tulisi investoida, jotta rakennukset 
saataisiin alkuperäiseen (peruskorjaustarve) tai tämän päivän täysin uuden 
käyttötarkoitukseltaan vastaavan rakennuksen mukaiseen tavoitekuntoon 
(perusparannustarve). Peruskorjaustarve sisältää fyysisen kulumisen johdosta 
tarvittavat investoinnit (tavoitekunto 90%) ja perusparannustarve (tavoitekunto 
yleensä 120%) fyysisen kulumisen lisäksi myös ajanmukaistamisen vaatimat 
investoinnit eli toiminnalliset muutokset, jolla rakennuksen laatutasoa nostetaan 
alkuperäistä tasoa korkeammaksi. Rakennuskannan korjausvelkalaskenta on suuntaa 
antava arvio rakennuskannan tilasta eikä välttämättä kuvaa kovin tarkasti yksittäisen 
rakennuksen tilannetta.

Yksittäisen rakennuksen todellinen kunto saattaa poiketa laskennallisesta riippuen 
mm. rakennuksen käytöstä ja ylläpidon asteesta. Tarkempaan tarkasteluun tulee 
käyttää esim. rakennuskohtaisia kuntotutkimuksia ja rakennusosakohtaisia 
kuntoarviointeja.

Tilakonsultit Oy;n tekemän varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkkoselvityksen 
(7.2.2018) johtopäätösten mukaan Tuusulan kunnan palveluverkko on vanhentunut 
teknisesti, toiminnallisesti ja suhteessa kunnan väestörakenteeseen. 
Palvelukapasiteettia on liikaa pienissä kyläkouluissa, jotka eivät kykene tarjoamaan 
uudistetun opetussuunnitelman mukaisia tiloja. Taajamien koulut ovat täynnä ja niihin 
kohdistuu laajentamistarvetta. Vanhentuneen kouluverkon uudistaminen on järkevää 
palvelun laadun, koulujen sisältämien riskirakenteiden ja talouden kannalta. 
Tilakonsultit esittivät kolme vaihtoehtoista mallia palveluverkon kehittämiseksi. Kaikki 
muutetut tulivat nykyistä palveluverkkoa edullisimmiksi (liite 1).

Jos palveluverkkoa ei saada uudistettua ja supistettua, niin yhä useamman 
rakennuksen kohdalla joudutaan tinkimään ylläpidosta, jolloin riskinä on, että 
korjausvelka ja sisäilmaongelmat lisääntyvät. Kiinteistönylläpidon saattaminen 
kestävälle pohjalle edellyttää, että palveluverkko on mitoitettu vastaamaan 
kuntalaisten tarpeita sekä kunnan taloudellista kantokykyä. Tilankäytön tehostaminen 
vaikuttaa ajan mittaan vähentävästi myös investointitarpeisiin. Lisäksi säästöjä 
saadaan aikaan, kun rakennusten energiatehokkuus paranee uusinvestointien myötä. 
Uusilla rakennushankkeiden toteuttamismalleilla on mahdollisuus saada aikaan 
kustannussäästöjä sekä parantaa rakennusten koko elinkaaren aikaista hoitoa ja 
ylläpitoa. Kaikkiaan uusilla rakennushankkeilla voidaan parantaa kunnan 
palveluverkon kokonaistehokkuutta ja -kustannuksia. Tilankäytön tehostuminen 
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vaikuttaa ajan mittaan vähentävästi investointitarpeisiin. Lisäksi säästöjä saadaan 
aikaan, kun rakennusten energiatehokkuus paranee uusinvestointien myötä.

Uusilla rakennushankkeiden toteuttamismalleilla on mahdollisuus saada aikaan 
kustannus-säästöjä sekä parantaa rakennusten koko elinkaaren aikaista hoitoa ja 
ylläpitoa. 

Uutta päiväkotia suunniteltaessa lähtökohtana on vähintään 9-ryhmäinen päiväkoti, 
jonka yhteyteen voidaan toteuttaa tilat myös perhekeskustoiminnalle tai avoimen 
varhaiskasvatuksen toiminnoille ja esimerkiksi taiteen perusopetukselle- Vastaavasti 
luovutaan pienistä ja huonokuntoisista yksiköistä. Uusien rakentuvien asuinalueiden 
päiväkodit sijoitetaan koulujen tai muiden palveluiden läheisyyteen esimerkiksi 
ikäihmisten palveluiden läheisyyteen. Päiväkotien tila- ja rakennesuunnittelussa 
huomioidaan myös mahdollisuus varhaiskasvatuksen ja vanhusten asumispalvelujen 
yhdistämisestä tulevaisuudessa. 

Uudet päiväkotien tilalliset ratkaisut suunnitellaan siten, että ne ovat monimuotoisia ja 
tehokkaita toiminnan ja tilankäytön suhteen. Piha-alueiden ja ympäristön 
kasvatukselliseen sisältöön ja käytön turvallisuuteen kiinnitetään erityistä huomiota 
helppohoitoisuuden ohella.

Tuusulan kunnan perusopetuksen palveluverkon lähtökohtana on, että erillistä ala- ja 
yläkouluista siirrytään kohti yhtenäisiä peruskouluja, jossa annetaan kaikkien luokka-
asteiden opetusta turvaten mahdollisimman yhtenäisen koulupolku.

Perusopetusryhmien muodostamisen lähtökohtana ovat vähintään 22 oppilaan 
ryhmät. Opetusryhmien sijoittelu tehdään huomioiden tilojen tehokas käyttö. 
Koululaisten iltapäivätoiminta sekä koulukerhotoiminta järjestetään pääsääntöisesti 
alakouluilla ja myös esiopetusryhmät pyritään sijoittamaan koulujen tiloihin 
alaluokkien läheisyyteen.

Kouluverkkoselvitys ja uusinvestoinnit perustuvat pääosin 4 sarjaisiin 
yhtenäiskouluihin ja 22 oppilaan perusopetusryhmiin. Myös iltapäivätoiminnalle ja 
esiopetusryhmille varataan toimitilat kouluilta. Nykyisiä hyväkuntoisia 
koulukiinteistöjä hyödynnetään mahdollisimman paljon kuitenkin siten, että 
tilaratkaisuissa otetaan huomioon sisäilmaan liittyvät riskit. Suunniteltaessa 
yhtenäiskoulu-investointeja tarkastellaan myös lähikoulujen oppilasvirtoja uudelleen 
ja samalla arvioidaan mahdollisuutta luopua korjaustarpeessa olevista kiinteistöistä.

Koulunjohtajakoulut on yhdistetty lähikouluun. Pienien yksiköiden tulee olla vähintään 
kahden ryhmän kokoisia eli oppilasmäärän tulee olla vähintään 40 oppilasta. Koulun 
ylläpito tulee tarkasteluun, jos rakennus vaatii isoja korjausinvestointeja.

Kasvatus- ja sivistystoimessa on yhteistyössä tilakeskuksen kanssa laatinut kevään 
2018 aikana aiempien selvitysten pohjalta ehdotuksen, jossa Tuusulan kunnan 
varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen palveluverkko kehitetään seuraavien 
rakennushankkeiden kautta:

Etelä –Tuusulan päiväkoti uudisrakennus (10 ryhmää)
Kirkonkylän kampukseen päiväkoti uudisrakennus (9 ryhmää)
Kirkonkylän kampus uudisrakennus(vuosiluokat 1-6)
MONIO lukio-kulttuurikeskus uudisrakennus
Riihikallion koulun peruskorjaus ja laajennus (nelisarjaisuus)
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Rykmentinpuiston monitoimitalo uudisrakennus
Lahelan monitoimitalo uudisrakennus
Jokelan koulukeskus (yhtenäinen peruskoulu / yläkoulu + lukio, mahdollisesti 
kuudennet vuosiluokat) peruskorjaus ja laajennus (oletus)
Jokaisen päiväkoti- ja kouluyksikön toiminnalliset muutokset (kalustus, pihat) 
perus- ja vuosikorjaukset

Hankkeet toteutuisivat ns. kahdessa aallossa. Ensin rakentuisivat Etelä-Tuusulan 
päiväkoti, Kirkonkylän koulukampus, lukio- ja kulttuuritalo Monio ja Riihikallion koulun 
peruskorjaus ja laajennus. Toisessa aallossa Rykmentinpuiston monitoimitalo, Lahelan 
monitoimitalo ja Jokelan koulukeskuksen peruskorjaus. Koko investointikaudelle 
varataan määrärahaa muidenkin päiväkoti- ja koulutilojen oppimisympäristöjen 
kehittämiseen vuosittain.  Liitteessä 3 on perustelut jokainen hanke erikseen.

Uudistetun palveluverkon myötä kunta luopuu seuraavista koulu- ja 
päiväkotikiinteistöistä: Mattilan päiväkoti, Hyrylän ja Väinölän päiväkodit, Etelärinteen 
päiväkoti, Kievarin päiväkoti, Mikkolan päiväkoti, Hyrylän koulukeskus, Hyökkälän 
koulukeskus ja Vaunukankaan koulu.

Tilakeskuksen laatiman koulu- ja päiväkotitonttien karkean jalostusarvoarvion mukaan 
poistuvista kiinteistöistä ja tonteista voidaan saada 16-23 M€ riippuen 
rakennusoikeuksien määrittelyistä, rakennustyypeistä ja markkinatilanteesta.

Hallinnon palveluverkossa on kyse lähinnä kunnantaloon sijoittuvien toimintojen 
tulevasta sijoittumisesta. 1980-luvun alussa valmistunut Tuusulan kunnantalo on 
peruskorjauksen tarpeessa. Erityisesti sisäilmaongelmat ovat talossa yleisiä, 
ilmanvaihto ei ole riittävä ja rakenneosissa on vaurioita. Rakennuksen talotekniikka on 
tullut teknisen käyttöikänsä loppuun ja erilaisia korjaussuunnitelmia on tehty jo viiden 
vuoden ajan. Talon toimivuus ei vastaa tämän hetken tavoitteita (energiatehottomuus, 
kunnan toimintojen hajauttaminen, tilan käytön tehottomuus ja 
muuntojoustamattomuus). Valtuusto on kokouksessaan 29.5.2017 § 
88 päättänyt luopua kunnantalon peruskorjaamisesta ja jatkossa budjetoida 
kunnantalolle ylläpitokorjauksia ja mahdollisia toiminnan tehostamisen edellyttämiä 
muutostöitä varten tilakeskukselle noin 60.000– 100.000 €/vuosi, kunnes on löydetty 
uusi ratkaisu Tuusulan kunnan toimitiloiksi. Lisäksi valtuusto valtuutti kuntakehityksen 
ja tekniikan toimialan käynnistämään teoreettisen tilatarpeen laadinnan sekä 
sijaintivaihtoehtojen ja pysäköintitarpeen selvityksen sekä hakemaan nykyisen 
kunnantalon purkulupaa.  Kunnan hallinnollisten toimintojen ratkaisu liittyy vireillä 
olevaan Hyrylän keskustan yleissuunnitelman valmisteluun, jossa kunnantalon 
toiminnot sijoitettaisiin keskustan uusien kaupallisten palvelujen yhteyteen 
ja vuokraamalla tarvittavat tilat kunnan hallinnon käyttöön.  

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-
2028
ehdottaa kunnanhallitukselle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-2028
__________

Kunnanhallitus 21.5.2018
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Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian 4.6.2018 pidettävän valtuuston kokouksen  esityslistalle
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 28.5.2018 pidettävässä kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 22.05.2018, § 47

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Markus Torvinen, Hannamari Halinen, Ritva Lappalainen
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, hannamari.
halinen@tuusula.fi
sivistysjohtaja, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, projektijohtaja

Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen on välttämätöntä talouden, 
kiinteistöjen kunnon ja sisäilmaongelmien johdosta.  Kunnan palveluverkon keskeisen 
rungon muodostavat varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkko. 
Varhaiskasvatuksen suunnitelmien ja perusopetuksen opetussuunnitelmien 
asettamat vaateet puoltavat palveluverkon kehittämistä. Osa kouluista ei myöskään 
enää sijaitse tarkoituksenmukaisissa paikoissa väestön sijoittumiseen nähden ja 
niiden tilalliset suunnitteluratkaisut ovat opetuksen näkökulmasta katsottuina 
vanhentuneet. Sosiaali- ja terveystoimen käytössä olevien tilojen osalta ei Tuusulan 
kunnan näkökulmasta ole tässä vaiheessa tarkoituksenmukaista tehdä erityisiä 
kehittömistoimia, koska palveluverkkoon liittyvät ratkaisut tehdään käytännössä Keski-
Uudenmaan sote-kuntayhtymässä ja mahdollisesti vuoden 2020 alussa voimaan 
tulevassa maakunnassa. Sosiaali- ja terveystoimen tilojen osalta on 
tarkoituksenmuikaista ylläpitää niiden käyettävyyttä nykyisiin toimintoihin.    

Tuusulan kunnan kiinteistösalkkuun kohdistuva laskennallinen korjausvelka on noin 
21 milj. Euroa (Trellum raportti 2017). Rakennuksen korjausvelka kuvaa sitä 
rahamäärää, joka rakennuksen kunnossapidosta on tingitty, jotta se olisi 
kohtuullisessa, mutta kuitenkin käyttökelpoisessa kunnossa. Korjausvelan 
laskennassa nykykunnon lähtö- ja tavoitetasona käytetään 75 % kuntoluokkaa. Kun 
rakennuksen kuntoluokka laskee alle määritellyn 75 % tavoitetason, lasketaan kuinka 
paljon rahaa tekniseen arvoon ja nykykuntoon tulisi lisätä, jotta määritelty 75 % 
tavoitetaso saavutetaan. Tästä nykykunnon ja tavoitekunnon erotuksesta voidaan 
määrittää yksittäisen rakennuksen korjausvelka.

Kiinteistösalkkuun kohdistuva peruskorjaustarve on noin 23 milj. euroa ja välitön 
perusparannustarve noin 43 milj. euroa. Peruskorjaus- ja perusparannustarve 
lasketaan sitten, kun rakennusten nykykunto alittaa 60 prosentin. Tämän jälkeen 
lasketaan, kuinka paljon rahaa näihin rakennuksiin tulisi investoida, jotta rakennukset 
saataisiin alkuperäiseen (peruskorjaustarve) tai tämän päivän täysin uuden 
käyttötarkoitukseltaan vastaavan rakennuksen mukaiseen tavoitekuntoon 



Tuusulan kunta Pöytäkirja 32/2020 11 ( )117
Kunnanhallitus 23.11.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

(perusparannustarve). Peruskorjaustarve sisältää fyysisen kulumisen johdosta 
tarvittavat investoinnit (tavoitekunto 90%) ja perusparannustarve (tavoitekunto 
yleensä 120%) fyysisen kulumisen lisäksi myös ajanmukaistamisen vaatimat 
investoinnit eli toiminnalliset muutokset, jolla rakennuksen laatutasoa nostetaan 
alkuperäistä tasoa korkeammaksi. Rakennuskannan korjausvelkalaskenta on suuntaa 
antava arvio rakennuskannan tilasta eikä välttämättä kuvaa kovin tarkasti yksittäisen 
rakennuksen tilannetta.

Yksittäisen rakennuksen todellinen kunto saattaa poiketa laskennallisesta riippuen 
mm. rakennuksen käytöstä ja ylläpidon asteesta. Tarkempaan tarkasteluun tulee 
käyttää esim. rakennuskohtaisia kuntotutkimuksia ja rakennusosakohtaisia 
kuntoarviointeja.

Tilakonsultit Oy;n tekemän varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkkoselvityksen 
(7.2.2018) johtopäätösten mukaan Tuusulan kunnan palveluverkko on vanhentunut 
teknisesti, toiminnallisesti ja suhteessa kunnan väestörakenteeseen. 
Palvelukapasiteettia on liikaa pienissä kyläkouluissa, jotka eivät kykene tarjoamaan 
uudistetun opetussuunnitelman mukaisia tiloja. Taajamien koulut ovat täynnä ja niihin 
kohdistuu laajentamistarvetta. Vanhentuneen kouluverkon uudistaminen on järkevää 
palvelun laadun, koulujen sisältämien riskirakenteiden ja talouden kannalta. 
Tilakonsultit esittivät kolme vaihtoehtoista mallia palveluverkon kehittämiseksi. Kaikki 
muutetut tulivat nykyistä palveluverkkoa edullisimmiksi (liite 1).

Jos palveluverkkoa ei saada uudistettua ja supistettua, niin yhä useamman 
rakennuksen kohdalla joudutaan tinkimään ylläpidosta, jolloin riskinä on, että 
korjausvelka ja sisäilmaongelmat lisääntyvät. Kiinteistönylläpidon saattaminen 
kestävälle pohjalle edellyttää, että palveluverkko on mitoitettu vastaamaan 
kuntalaisten tarpeita sekä kunnan taloudellista kantokykyä. Tilankäytön tehostaminen 
vaikuttaa ajan mittaan vähentävästi myös investointitarpeisiin. Lisäksi säästöjä 
saadaan aikaan, kun rakennusten energiatehokkuus paranee uusinvestointien myötä. 
Uusilla rakennushankkeiden toteuttamismalleilla on mahdollisuus saada aikaan 
kustannussäästöjä sekä parantaa rakennusten koko elinkaaren aikaista hoitoa ja 
ylläpitoa. Kaikkiaan uusilla rakennushankkeilla vidaan parantaa kunnan palveluverkon 
kokonasitehokkuutta ja -kustannuksia. Tilankäytön tehostuminen vaikuttaa ajan 
mittaan vähentävästi investointitarpeisiin. Lisäksi säästöjä saadaan aikaan, kun 
rakennusten energiatehokkuus paranee uusinvestointien myötä.

Uusilla rakennushankkeiden toteuttamismalleilla on mahdollisuus saada aikaan 
kustannus-säästöjä sekä parantaa rakennusten koko elinkaaren aikaista hoitoa ja 
ylläpitoa. 

Uutta päiväkotia suunniteltaessa lähtökohtana on vähintään 9-ryhmäinen päiväkoti, 
jonka yhteyteen voidaan toteuttaa tilat myös perhekeskustoiminnalle tai avoimen 
varhaiskasvatuksen toiminnoille ja esimerkiksi taiteen perusopetukselle- Vastaavasti 
luovutaan pienistä ja huonokuntoisista yksiköistä. Uusien rakentuvien asuinalueiden 
päiväkodit sijoitetaan koulujen tai muiden palveluiden läheisyyteen esimerkiksi 
ikäihmisten palveluiden läheisyyteen. Päiväkotien tila- ja rakennesuunnittelussa 
huomioidaan myös mahdollisuus varhaiskasvatuksen ja vanhusten asumispalvelujen 
yhdistämisestä tulevaisuudessa. 
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Uudet päiväkotien tilalliset ratkaisut suunnitellaan siten, että ne ovat monimuotoisia ja 
tehokkaita toiminnan ja tilankäytön suhteen. Piha-alueiden ja ympäristön 
kasvatukselliseen sisältöön ja käytön turvallisuuteen kiinnitetään erityistä huomiota 
helppohoitoisuuden ohella.

Tuusulan kunnan perusopetuksen palveluverkon lähtökohtana on, että erillistä ala- ja 
yläkouluista siirrytään kohti yhtenäisiä peruskouluja, jossa annetaan kaikkien luokka-
asteiden opetusta turvaten mahdollisimman yhtenäisen koulupolku.

Perusopetusryhmien muodostamisen lähtökohtana ovat vähintään 22 oppilaan 
ryhmät. Opetusryhmien sijoittelu tehdään huomioiden tilojen tehokas käyttö. 
Koululaisten iltapäivätoiminta sekä koulukerhotoiminta järjestetään pääsääntöisesti 
alakouluilla ja myös esiopetusryhmät pyritään sijoittamaan koulujen tiloihin 
alaluokkien läheisyyteen.

Kouluverkkoselvitys ja uusinvestoinnit perustuvat pääosin 4 sarjaisiin 
yhtenäiskouluihin ja 22 oppilaan perusopetusryhmiin. Myös iltapäivätoiminnalle ja 
esiopetusryhmille varataan toimitilat kouluilta. Nykyisiä hyväkuntoisia 
koulukiinteistöjä hyödynnetään mahdollisimman paljon kuitenkin siten, että 
tilaratkaisuissa otetaan huomioon sisäilmaan liittyvät riskit. Suunniteltaessa 
yhtenäiskoulu-investointeja tarkastellaan myös lähikoulujen oppilasvirtoja uudelleen 
ja samalla arvioidaan mahdollisuutta luopua korjaustarpeessa olevista kiinteistöistä.

Koulunjohtajakoulut on yhdistetty lähikouluun. Pienien yksiköiden tulee olla vähintään 
kahden ryhmän kokoisia eli oppilasmäärän tulee olla vähintään 40 oppilasta. Koulun 
ylläpito tulee tarkasteluun, jos rakennus vaatii isoja korjausinvestointeja.

Kasvatus- ja sivistystoimessa on yhteistyössä tilakeskuksen kanssa laatinut kevään 
2018 aikana aiempien selvitysten pohjalta ehdotuksen, jossa Tuusulan kunnan 
varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen palveluverkko kehitetään seuraavien 
rakennushankkeiden kautta:

Etelä –Tuusulan päiväkoti uudisrakennus (10 ryhmää)
Kirkonkylän kampukseen päiväkoti uudisrakennus (9 ryhmää)
Kirkonkylän kampus uudisrakennus(vuosiluokat 1-6)
MONIO lukio-kulttuurikeskus uudisrakennus
Riihikallion koulun peruskorjaus ja laajennus (nelisarjaisuus)
Rykmentinpuiston monitoimitalo uudisrakennus
Lahelan monitoimitalo uudisrakennus
Jokelan koulukeskus (yhtenäinen peruskoulu / yläkoulu + lukio, mahdollisesti 
kuudennet vuosiluokat) peruskorjaus ja laajennus (oletus)
Jokaisen päiväkoti- ja kouluyksikön toiminnalliset muutokset (kalustus, pihat) 
perus- ja vuosikorjaukset

Hankkeet toteutuisivat ns. kahdessa aallossa. Ensin rakentuisivat Etelä-Tuusulan 
päiväkoti, Kirkonkylän koulukampus, lukio- ja kulttuuritalo Monio ja Riihikallion koulun 
peruskorjaus ja laajennus. Toisessa aallossa Rykmentinpuiston monitoimitalo, Lahelan 
monitoimitalo ja Jokelan koulukeskuksen peruskorjaus. Koko investointikaudelle 
varataan määrärahaa muidenkin päiväkoti- ja koulutilojen oppimisympäristöjen 
kehittämiseen vuosittain.  Liitteessä 3 on perustelut jokainen hanke erikseen.

Uudistetun palveluverkon myötä kunta luopuu seuraavista koulu- ja 
päiväkotikiinteistöistä: Mattilan päiväkoti, Hyrylän ja Väinölän päiväkodit, Etelärinteen 
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1.  
2.  
3.  
4.  
5.  

päiväkoti, Kievarin päiväkoti, Mikkolan päiväkoti, Hyrylän koulukeskus, Hyökkälän 
koulukeskus ja Vaunukankaan koulu.

Tilakeskuksen laatiman koulu- ja päiväkotitonttien karkean jalostusarvoarvion mukaan 
poistuvista kiinteistöistä ja tonteista voidaan saada 16-23 M€ riippuen 
rakennusoikeuksien määrittelyistä, rakennustyypeistä ja markkinatilanteesta.

Hallinnon palveluverkossa on kyse lähinnä kunnantaloon sijoittuvien toimintojen 
tulevasta sijoittumisesta. 1980-luvun alussa valmistunut Tuusulan kunnantalo on 
peruskorjauksen tarpeessa. Erityisesti sisäilmaongelmat ovat talossa yleisiä, 
ilmanvaihto ei ole riittävä ja rakenneosissa on vaurioita. Rakennuksen talotekniikka on 
tullut teknisen käyttöikänsä loppuun ja erilaisia korjaussuunnitelmia on tehty jo viiden 
vuoden ajan. Talon toimivuus ei vastaa tämän hetken tavoitteita (energiatehottomuus, 
kunnan toimintojen hajauttaminen, tilan käytön tehottomuus ja 
muuntojoustamattomuus). Valtuusto on kokouksessaan 29.5.2017 § 
88 päättänyt luopua kunnantalon peruskorjaamisesta ja jatkossa budjetoida 
kunnantalolle ylläpitokorjauksia ja mahdollisia toiminnan tehostamisen edellyttämiä 
muutostöitä varten tilakeskukselle noin 60.000– 100.000 €/vuosi, kunnes on löydetty 
uusi ratkaisu Tuusulan kunnan toimitiloiksi. Lisäksi valtuusto valtuutti kuntakehityksen 
ja tekniikan toimialan käynnistämään teoreettisen tilatarpeen laadinnan sekä 
sijaintivaihtoehtojen ja pysäköintitarpeen selvityksen sekä hakemaan nykyisen 
kunnantalon purkulupaa.  Kunnan hallinnollisten toimintojen ratkaisu liittyy vireillä 
olevaan Hyrylän keskustan yleissuunnitelman valmisteluun, jossa kunnantalon 
toiminnot sijoitettaisiin keskustan uusien kaupallisten palvelujen yhteyteen 
ja vuokraamalla tarvittavat tilat kunnan hallinnon käyttöön.  

Oheismateriaali:

Tilakonsultit; palveluverkkoselvitys 7.2.2018
Tilakeskus; Koulu- ja päiväkotitonttien jalostusarvoarvio
Kasvatus- ja sivistystoimi; varhaiskasvatuksen ja opetuksen palveluverkko 2018
Aikataulu keskeisille hankkeille
Etelä-Tuusulan varhaiskasvatuksen palveluverkon tulevaisuus

 

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-
2028
ehdottaa kunnanhallitukselle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-2028

Päätös
__________

Puheenjohtaja avasi keskustelun. Keskustelun ja neuvottelutauon päätteeksi 
lautakunta päätti yksimielisesti tehdä seuraavan muutosesityksen:
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää tehdä seuraavat linjaukset Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelmasta:

1
Lautakunta merkitsee tiedoksi pykälän liitteenä olevat selvitykset ja palveluverkosta 
tehdyn muun valmisteluaineiston.

2
Lautakunta linjaa, että Kasvatus- ja sivistystoimen kiireisimpänä kokonaisuutena 
eteläisessä Tuusulassa edetään kolmen yhtenäiskoulun mallilla. Yhtenäiskoulut 
sijoittuvat Riihikallioon, Rykmentinpuistoon ja Lahelan alueelle.

3
Lautakunta edellyttää, että kolmen yhtenäiskoulun hankkeita valmistellaan pikaisesti 
tekemällä tarvittavat asemakaavat/asemakaavan muutokset ja ryhtymällä 
hankesuunnitteluun ja muihin tarvittaviin toimiin hankkeiden toteuttamiseksi.

4
Uudisrakentamishankkeissa ensimmäisenä on Kirkonkylän koulukampuksen 
rakennushanke sekä eteläisen Tuusulan päiväkoti. Muiden hankkeiden osalta 
päätöksiä voidaan tehdä vielä avoinna olevien sisäilmatutkimusten valmistuttua, 
väistötilaratkaisujen selvittyä sekä tarkentuvien väestöennusteiden myötä.

5
Palveluverkkosuunnitelman jatkovalmistelu ja muut tarvittavat päätökset tehdään 
myöhemmin mm kohdassa 4 esitettyjen seikkojen tultua selvemmiksi.

6
Jatkovalmistelun yhteydessä ennen lopullisten päätösten tekemistä järjestetään 
kuntalaisten kuuleminen alueellisesti Kellokoskella, Jokelassa ja Hyrylässä.

 

Lautakunta päätti yksimielisesti hyväksyä tehdyn muutosesityksen.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päätti yksimielisesti

hyväksyä yllämainitut linjaukset Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelmasta
ehdottaa kunnanhallitukselle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä yllämainitut linjaukset Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelmasta.
 

Lautakunta päätti tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta välittömästi 
kokouksessa.

Lautakunta piti neuvottelutauon asian käsittelyn yhteydessä klo 19.20-19.54.
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Kunnanhallitus, 28.05.2018, § 202

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Ritva Lappalainen, Markus Torvinen, Hannamari Halinen
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, hannamari.
halinen@tuusula.fi
sivistysjohtaja, projektijohtaja, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö

Liitteet
1 Valt 7.5.2018 § 49 Etelä-Tuusulan varhaiskasvatuksen palveluverkko 2018-2025
2 Palveluverkon kehittäminen 2018-2028, luonnos 24.5.2018
3 Palveluverkko, kasvatus- ja sivistystoimi, kasvun ja oppimisen palvelut 16.5.2018

 

Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelmaa vuosille 2018 - 2028 on kevään 2018 
aikana valmisteltu tehtyjen selvitysten ja aiempien linjausten pohjalta toimialojen 
yhteistyönä. Palveluverkkosuunnitelma on perusta mm. kunnan 10 vuoden 
investointiohjelmalle. Palveluverkon kehittäminen on välttämätöntä talouden, 
kiinteistöjen kunnon ja sisäilmaongelmien johdosta.  Kunnan palveluverkon keskeisen 
rungon muodostavat varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkko. 

Valtuusto on jo kokouksessaan 7.5.2018 § 49 päättänyt Etelä-Tuusulan 
varhaiskasvatuksen palveluverkon osalta, että 

Tuusulaan rakennetaan kaksi (2) uutta päiväkotia, Etelä-Tuusulan päiväkoti ja 
Kirkonkylän kampuksen päiväkoti, korvaamaan seuraavat kuusi (6) päiväkotia: 
Mikkola, Etelärinne, Mattila, Hyrylä, Väinölä ja Kievari.
Etelä-Tuusulan päiväkoti sijoitetaan Mikkolan koulun eteläpuoliselle alueelle.

Koko kunnan palveluverkon kattava palveluverkosuunnitelma 2018 - 2028 on jo hyvin 
pitkälle edenneessä luonnosvaiheessa.  Koulujen palveluverkon osalta suunnitelma on 
jo hyvinkin valmis ja sen perusteella on mahdollista linjata kouluverkon välttämätöntä 
kehittämistä. Keskeiset perusteet koulujen palveluverkon kehittämiselle on 
kuvatttu palveluverkkosuunnitelman kohdissa 5.1. ja 6.

Varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkon ensimmäisen vaiheen (v. 2018 - 2021) 
kaavoituksen, suunnittelun ja toteuttamisen vaatimat resurssit on 
arvioitu. Kaavoituksen osalta on mahdollista edetä suunnitelman kohdassa 6. kuvatun 
mukaisesti. Hankesuunnittelun, kilpailutuksen ja toteuttamisen osalta on tarve 
lisäresurssille.  Arvion mukaan lisäresurssitarve olisi kuluvana vuonna yksi lisäresurssi 
ja vuoden 2019 alusta lukien toinen lisäresurssi toteuttamaan suunnittelua, 
kilpailutusta ja toteutusten valvontaa.  Lähtökohtana resurssiarviolle on se, että 
Monion lukio- ja kulttuuritalo -hanke toteutetaan elinkaarimallilla.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää
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merkitä tiedoksi liitteenä olevat luonnoksen kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaksi vuosille 2018 - 2028 sekä  palveluverkosta laaditut 
selvitykset ja muun valmisteluaineiston
että kasvatus- ja sivistystoimen palveluverkon uudisrakentamishankkeista 
Kirkonkylän koulukampuksen, Monion lukio- ja monitoimitalon, sekä Riihikallion, 
Rykmentinpuiston ja Lahelan yhtenäiskoulujen suunnittelun ja toteutuksen 
osalta sekä Jokelan koulukeskuksen laajennus- ja peruskorjaushankkeen esi- ja 
hankesuunnittelun osalta edetään liitteenä olevan 
palveluverkkosuunnitelmaluonnoksen 6. kohdasta ilmenevän aikataulun 
mukaisesti
että muilta osin palveluverkkosuunnitelman valmistelua jatketaan ja se tuodaan 
erikseen valtuuston hyväksyttäväksi
että jatkovalmistelussa ja toteutuksissa järjestetään vielä tarpeen mukaisesti 
kuntalaisten kuulemisia ja osallistamista.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Jussi Salonen teki seuraavan 
muutosesityksen:

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi liitteenä olevat luonnoksen kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaksi vuosille 2018 - 2028 sekä palveluverkosta laaditut 
selvitykset ja muun valmisteluaineiston
että kasvatus- ja sivistystoimen palveluverkon uudisrakentamishankkeista 
ensimmäisiä ovat Kirkonkylän koulu- ja päiväkotikampus nykyiselle paikalleen, 
Etelä-Tuusulan päiväkoti sekä Monion lukio- ja monitoimitalo
että lisäksi kiireisenä kokonaisuutena eteläisessä Tuusulassa edetään kolmen 
yhtenäiskoulun mallilla. Yhtenäiskoulut sijoittuvat Riihikallioon, 
Rykmentinpuistoon ja Lahelan alueelle
että näitä hankkeita valmistellaan pikaisesti tekemällä tarvittavat asemakaavat
/asemakaavan muutokset ja ryhtymällä hankesuunnitteluun ja muihin 
tarvittaviin toimiin hankkeiden toteuttamiseksi. Palveluverkkosuunnitelman 
jatkovalmistelu ja muut tarvittavat päätökset tehdään vielä avoinna olevien 
sisäilmatutkimusten valmistuttua, väistötilaratkaisujen selvittyä sekä 
tarkentuvien väestöennusteiden myötä
että Jokelan koulukeskuksen laajennus- ja peruskorjaushankkeessa edetään esi- 
ja hankesuunnittelun osalta
että jatkovalmistelun yhteydessä ennen lopullisten päätösten tekemistä 
järjestetään kuntalaisten kuuleminen alueellisesti Kellokoskella, Jokelassa ja 
Hyrylässä.

Päätös
Kunnanhallitus päätti ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää
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merkitä tiedoksi liitteenä olevat luonnoksen kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaksi vuosille 2018 - 2028 sekä  palveluverkosta laaditut 
selvitykset ja muun valmisteluaineiston
että kasvatus- ja sivistystoimen palveluverkon uudisrakentamishankkeista 
ensimmäisiä ovat Kirkonkylän koulu- ja päiväkotikampus nykyiselle paikalleen, 
Etelä-Tuusulan päiväkoti sekä Monion lukio- ja monitoimitalo
että lisäksi kiireisenä kokonaisuutena eteläisessä Tuusulassa edetään kolmen 
yhtenäiskoulun mallilla. Yhtenäiskoulut sijoittuvat Riihikallioon, 
Rykmentinpuistoon ja Lahelan alueelle
että näitä hankkeita valmistellaan pikaisesti tekemällä tarvittavat asemakaavat
/asemakaavan muutokset ja ryhtymällä hankesuunnitteluun ja muihin 
tarvittaviin toimiin hankkeiden toteuttamiseksi. Palveluverkkosuunnitelman 
jatkovalmistelu ja muut tarvittavat päätökset tehdään vielä avoinna olevien 
sisäilmatutkimusten valmistuttua, väistötilaratkaisujen selvittyä sekä 
tarkentuvien väestöennusteiden myötä
että Jokelan koulukeskuksen laajennus- ja peruskorjaushankkeessa edetään esi- 
ja hankesuunnittelun osalta
että jatkovalmistelun yhteydessä ennen lopullisten päätösten tekemistä 
järjestetään kuntalaisten kuuleminen alueellisesti Kellokoskella, Jokelassa ja 
Hyrylässä.

Virpi Lehmusvaara, Marko Härkönen ja Markku Vehmas olivat asiantuntijoina 
kokouksessa.

Valtuusto, 04.06.2018, § 63

Liitteet
1 Kouluverkkotarkastelu, päivitetty 7.2.18
2 22.3.2018: kiinteistönjalostuslaskelma koulut ja päiväkodit
3 Palveluverkko Aikataulu keskeisille hankkeille
4 Valt 7.5.2018 § 49 Etelä-Tuusulan varhaiskasvatuksen palveluverkko 2018-2025
5 Palveluverkko, kasvatus- ja sivistystoimi, kasvun ja oppimisen palvelut 16.5.2018
6 Palveluverkon kehittäminen 2018-2028, luonnos 24.5.2018

Ehdotus

Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi liitteenä olevat luonnoksen kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaksi vuosille 2018 - 2028 sekä  palveluverkosta laaditut 
selvitykset ja muun valmisteluaineiston
että kasvatus- ja sivistystoimen palveluverkon uudisrakentamishankkeista 
ensimmäisiä ovat Kirkonkylän koulu- ja päiväkotikampus nykyiselle paikalleen, 
Etelä-Tuusulan päiväkoti sekä Monion lukio- ja monitoimitalo
että lisäksi kiireisenä kokonaisuutena eteläisessä Tuusulassa edetään kolmen 
yhtenäiskoulun mallilla. Yhtenäiskoulut sijoittuvat Riihikallioon, 
Rykmentinpuistoon ja Lahelan alueelle
että näitä hankkeita valmistellaan pikaisesti tekemällä tarvittavat asemakaavat
/asemakaavan muutokset ja ryhtymällä hankesuunnitteluun ja muihin 
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tarvittaviin toimiin hankkeiden toteuttamiseksi. Palveluverkkosuunnitelman 
jatkovalmistelu ja muut tarvittavat päätökset tehdään vielä avoinna olevien 
sisäilmatutkimusten valmistuttua, väistötilaratkaisujen selvittyä sekä 
tarkentuvien väestöennusteiden myötä
että Jokelan koulukeskuksen laajennus- ja peruskorjaushankkeessa edetään esi- 
ja hankesuunnittelun osalta
että jatkovalmistelun yhteydessä ennen lopullisten päätösten tekemistä 
järjestetään kuntalaisten kuuleminen alueellisesti Kellokoskella, Jokelassa ja 
Hyrylässä.

---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Kati Lepojärvi esitti Sanna Tuhkusen 
kannattamana, että päätökseen lisätään seuraava toimenpidealoite:
"Esitän, että korjataan valmisteluaineistoa niiltä osin, että Lahelan yhtenäiskoulun 
rakentamista aikaistetaan siten, että kuten valmisteluaineistossa määritellään, 
Lahelan yhtenäiskoulu ja Rykmentinpuiston yhtenäiskoulu lähtevät liikkeelle samassa 
aallossa, eli samaan aikaan, koska - Lahelan koulujen kohdalla ei suunnitelmassa 
vastata Lahelan tämänhetkisten koulutilojen ongelmiin (mm. Ruotsinkylän suurilta 
osin suljettu koulu ja Vaunukankaan koulun sisäilmaoireiluihin vastaaminen); - 
Kouluhankkeita suunnitellaan näin alusta lähtien yhdessä; - Kaavoitus alueella on 
lähdössä liikkeelle, joten kaavoitus ei estä hankkeen aikaistamista (vrt. Mikkolan 
päiväkodin alueella ei kaavaa, mutta päiväkoti taas on aikajanalla merkitty 
valmistuvaksi 2021) - Lahelan koululaiset menevät Koulukeskuksen yhtenäiskouluun, 
mutta valmisteluaineiston mukaan Koulukeskuksesta luovutaan Rykmentinpuiston 
yhtenäiskoulun valmistuttua, joten Lahelan koululaisille ei ole Rykmentinpuiston 
valmistuttua yläkoulua tarjolla. - Lahelan koululaiset ovat valmistelussa jääneet 
epätasa-arvoiseen asemaan."

Pekka Heikkinen esitti Seppo Noron kannattamana, että päätökseen lisätään seuraava 
toimenpidealoite:

 "Valtuusto edellyttää, että palveluverkkosuunnitelman jatkovalmistelussa selvitetään 
ja tehdään esitykset Tuusulan tavoitteellisesta sosiaali- ja terveydenhuollon 
palveluverkosta ja, että palveluverkkosuunnitelmaa täydennetään tekemällä 
kokonaisuuteen arvioi kunnan investointiohjelmasta seuraavalle kymmenelle 
vuodelle."

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Lisäksi valtuusto hyväksyi seuraavat toimenpidealoitteet:

korjataan valmisteluaineistoa niiltä osin, että Lahelan yhtenäiskoulun 
rakentamista aikaistetaan siten, että, kuten valmisteluaineistossa määritellään, 
Lahelan yhtenäiskoulu ja Rykmentinpuiston yhtenäiskoulu lähtevät liikkeelle 
samassa aallossa, eli samaan aikaan, koska - Lahelan koulujen kohdalla ei 
suunnitelmassa vastata Lahelan tämänhetkisten koulutilojen ongelmiin (mm. 
Ruotsinkylän suurilta osin suljettu koulu ja Vaunukankaan koulun 
sisäilmaoireiluihin vastaaminen); - Kouluhankkeita suunnitellaan näin alusta 
lähtien yhdessä; - Kaavoitus alueella on lähdössä liikkeelle, joten kaavoitus ei 
estä hankkeen aikaistamista (vrt. Mikkolan päiväkodin alueella ei kaavaa, mutta 
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päiväkoti taas on aikajanalla merkitty valmistuvaksi 2021) - Lahelan koululaiset 
menevät Koulukeskuksen yhtenäiskouluun, mutta valmisteluaineiston mukaan 
Koulukeskuksesta luovutaan Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistuttua, 
joten Lahelan koululaisille ei ole Rykmentinpuiston valmistuttua yläkoulua 
tarjolla. - Lahelan koululaiset ovat valmistelussa jääneet epätasa-arvoiseen 
asemaan
valtuusto edellyttää, että palveluverkkosuunnitelman jatkovalmistelussa 
selvitetään ja tehdään esitykset Tuusulan tavoitteellisesta sosiaali- ja 
terveydenhuollon palveluverkosta ja, että palveluverkkosuunnitelmaa 
täydennetään tekemällä kokonaisuuteen arvioi kunnan investointiohjelmasta 
seuraavalle kymmenelle vuodelle.

 

Tekninen lautakunta, 16.10.2018, § 92

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Ritva Lappalainen, Harri Lipasti, Markku Vehmas, Marko Härkönen
projektijohtaja, kuntakehitysjohtaja

Liitteet
1 Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen vuosina 2019–2026

Kuvaus

Palveluverkkosuunnitelman valmistelua on jatkettu valtuuston 4.6.2018 § 63 käsittelyn 
perusteella. Valmistelussa on otettu huomioon valtuuston hyväksymissä 
toimenpidealoitteissa ehdotettu muutos Lahelan yhtenäiskoulun valmistelun 
aikaistamisesta samaan aikatauluun Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistelun 
kanssa. Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
tulevan 10 vuoden investointiohjelmasta. 10 vuoden investointiohjelma laaditaan 
vuoden 2019 talousarvion laadinnan osana. 

Palveluverkkosuunnitelma ohjaa kunnan palveluverkon pitemmän aikavälin 
suunnittelua ja antaa perustan keskeiselle osalle pidemmän aikavälin 
investointisuunnitelmaa. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä 
investoinneista tehdään aina erikseen. Palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan 
aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelmaan sisältyy myös ehdotuksia vapautuvien tilojen 
jatkojalostamisesta, käytöstä ja myynnistä (kohta 8.). Linjaukset ohjaavat 
jatkovalmistelua. Näiltäkin osin varsinaiset päätökset tehdään erikseen. 

Toimenpidealoitteessa esitettiin selvityksen ja esitysten laatimista kunnan 
tavoitteelliseksi sosiaali- ja terveystoimen palveluverkoksi. Kunnan palveluverkosta 
tältä osin päättää Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä. Sen vuoksi tulevan 
sotepalveluverkon perusteiden ja sisällön määrittely on viime kädessä kuntayhtymän 
tehtävä. Tuusulan kunnan omistajaohjauksessa tullaan kiinnittämään erityistä 
huomiota tulevan sotepalveluverkon valmisteluun ja päätöksentekoon.
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Kuntalaiskuulemiset on jo järjestetty Jokelassa ja Riihikalliossa, ja järjestetään tämän 
vuoden loppuun mennessä vielä ennen valtuuston päätöksentekoa Kellokoskella ja 
Hyrylässä.

Suunnitelma kunnan puistojen ja liikuntapaikkojen pidemmän aikavälin 
kehittämisestä ja niihin kohdistuvista investointitarpeista laaditaan erikseen.

Ehdotus
Esittelijä: Ritva Lappalainen, projektijohtaja

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-
2028
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-2028.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 23.10.2018, § 103

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Ritva Lappalainen, Marko Härkönen, Harri Lipasti, Markku Vehmas
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen vuosina 2019–2026

Kuvaus

Palveluverkkosuunnitelman valmistelua on jatkettu valtuuston 4.6.2018 § 63 käsittelyn 
perusteella. Valmistelussa on otettu huomioon valtuuston hyväksymissä 
toimenpidealoitteissa ehdotettu muutos Lahelan yhtenäiskoulun valmistelun 
aikaistamisesta samaan aikatauluun Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistelun 
kanssa. Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
tulevan 10 vuoden investointiohjelmasta. 10 vuoden investointiohjelma laaditaan 
vuoden 2019 talousarvion laadinnan osana. 

Palveluverkkosuunnitelma ohjaa kunnan palveluverkon pitemmän aikavälin 
suunnittelua ja antaa perustan keskeiselle osalle pidemmän aikavälin 
investointisuunnitelmaa. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä 
investoinneista tehdään aina erikseen. Palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan 
aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelmaan sisältyy myös ehdotuksia vapautuvien tilojen 
jatkojalostamisesta, käytöstä ja myynnistä (kohta 8.). Linjaukset ohjaavat 
jatkovalmistelua. Näiltäkin osin varsinaiset päätökset tehdään erikseen. 
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Toimenpidealoitteessa esitettiin selvityksen ja esitysten laatimista kunnan 
tavoitteelliseksi sosiaali- ja terveystoimen palveluverkoksi. Kunnan palveluverkosta 
tältä osin päättää Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä. Sen vuoksi tulevan 
sotepalveluverkon perusteiden ja sisällön määrittely on viime kädessä kuntayhtymän 
tehtävä. Tuusulan kunnan omistajaohjauksessa tullaan kiinnittämään erityistä 
huomiota tulevan sotepalveluverkon valmisteluun ja päätöksentekoon.

Kuntalaiskuulemiset on jo järjestetty Jokelassa ja Riihikalliossa, ja järjestetään tämän 
vuoden loppuun mennessä vielä ennen valtuuston päätöksentekoa Kellokoskella ja 
Hyrylässä.

Suunnitelma kunnan puistojen ja liikuntapaikkojen pidemmän aikavälin 
kehittämisestä ja niihin kohdistuvista investointitarpeista laaditaan erikseen.

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-
2028
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-2028.

Päätös
Kasvatus- ja sivistyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen seuraavin muutoksin:

- s.10 poistetaan virke: rakentamisen ennusteessa ei osoiteta uutta rakentamista haja-
asutusalueille ja se on huomioitava osa-alueittaisia ja kouluja koskevissa ennusteissa

- s.16 alakouluissa Vaunukankaan oppilaat opiskelevat Lahelan yhtenäiskouluissa 
(Ruotsinkylä pois)

- s. 24 uusien päiväkotien ja koulujen tilojen mitoitus

- s. 24 perusopetuksessa opettajaa kohden

- s. 27 Vaunukankaan ja Mikkolan koulukiinteistöstä luopuminen (Ruotsinkylä pois)

- s. 34 ensimmäisen kappaleen loppuun: urheilukeskuksen hankkeiden yhteydessä on 
mahdollistettava opetustilojen rakentaminen

- s. 45 Ruotsinkylän koulun tulevaisuus ratkaistaan Lahelan monitoimitalon 
hankesuunnitelun yhteydessä

 

Kunnanhallituksen varapuheenjohtaja Mäki-Kuhna poistui kokouksesta tämän asian 
käsittelyn jälkeen klo 22.22.

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 25.10.2018, § 70

Valmistelijat / lisätiedot:
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Virpi Lehmusvaara, Ritva Lappalainen, Marko Härkönen, Harri Lipasti, Markku 
Vehmas, Risto Kanerva, Ulla Kinnunen
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi
sivistysjohtaja, vapaa-aikapalveluiden päällikkö, kulttuuri- ja museotoimenjohtaja

Liitteet
1 Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen vuosina 2019–2026

Kuvaus

Palveluverkkosuunnitelman valmistelua on jatkettu valtuuston 4.6.2018 § 63 käsittelyn 
perusteella. Valmistelussa on otettu huomioon valtuuston hyväksymissä 
toimenpidealoitteissa ehdotettu muutos Lahelan yhtenäiskoulun valmistelun 
aikaistamisesta samaan aikatauluun Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistelun 
kanssa. Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
tulevan 10 vuoden investointiohjelmasta. 10 vuoden investointiohjelma laaditaan 
vuoden 2019 talousarvion laadinnan osana. 

Palveluverkkosuunnitelma ohjaa kunnan palveluverkon pitemmän aikavälin 
suunnittelua ja antaa perustan keskeiselle osalle pidemmän aikavälin 
investointisuunnitelmaa. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä 
investoinneista tehdään aina erikseen. Palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan 
aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelmaan sisältyy myös ehdotuksia vapautuvien tilojen 
jatkojalostamisesta, käytöstä ja myynnistä (kohta 8.). Linjaukset ohjaavat 
jatkovalmistelua. Näiltäkin osin varsinaiset päätökset tehdään erikseen. 

Toimenpidealoitteessa esitettiin selvityksen ja esitysten laatimista kunnan 
tavoitteelliseksi sosiaali- ja terveystoimen palveluverkoksi. Kunnan palveluverkosta 
tältä osin päättää Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä. Sen vuoksi tulevan 
sotepalveluverkon perusteiden ja sisällön määrittely on viime kädessä kuntayhtymän 
tehtävä. Tuusulan kunnan omistajaohjauksessa tullaan kiinnittämään erityistä 
huomiota tulevan sotepalveluverkon valmisteluun ja päätöksentekoon.

Kuntalaiskuulemiset on jo järjestetty Jokelassa ja Riihikalliossa, ja järjestetään tämän 
vuoden loppuun mennessä vielä ennen valtuuston päätöksentekoa Kellokoskella ja 
Hyrylässä.

Suunnitelma kunnan puistojen ja liikuntapaikkojen pidemmän aikavälin 
kehittämisestä ja niihin kohdistuvista investointitarpeista laaditaan erikseen.

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026.
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Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

 

Varajäsen Erkki Vähämäki saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana klo 17.12.

Nuorisovaltuuston edustaja Jussi Simola saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn 
aikana klo 17.24.

Kunnanhallituksen edustaja Pasi Huuhtanen saapui kokoukseen tämän asian 
käsittelyn aikana klo 17.30.

 

 

Kunnanhallitus, 29.10.2018, § 362

Asiaa on esitelty valtuustoasiain valmistelutoimikunnan 22.10.2018 
pidetyssä  kokouksessa. Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta käsittelee asiaa 
kokouksessaan 25.10.2018.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian valtuuston 12.11.2018 pidettävän kokouksen esityslistalle
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 5.11.2018 pidettävässä kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 05.11.2018, § 380

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, khall 5.11.2018 päätöksen mukainen

Palveluverkkosuunnitelman valmistelua on jatkettu valtuuston 4.6.2018 § 63 käsittelyn 
perusteella. Valmistelussa on otettu huomioon valtuuston hyväksymissä 
toimenpidealoitteissa ehdotettu muutos Lahelan yhtenäiskoulun valmistelun 
aikaistamisesta samaan aikatauluun Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistelun 
kanssa. Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
tulevan 10 vuoden investointiohjelmasta. 10 vuoden investointiohjelma laaditaan 
vuoden 2019 talousarvion laadinnan osana. 

Palveluverkkosuunnitelma ohjaa kunnan palveluverkon pitemmän aikavälin 
suunnittelua ja antaa perustan keskeiselle osalle pidemmän aikavälin 
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investointisuunnitelmaa. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä 
investoinneista tehdään aina erikseen. Palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan 
aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelmaan sisältyy myös ehdotuksia vapautuvien tilojen 
jatkojalostamisesta, käytöstä ja myynnistä (kohta 8.). Linjaukset ohjaavat 
jatkovalmistelua. Näiltäkin osin varsinaiset päätökset tehdään erikseen. 

Toimenpidealoitteessa esitettiin selvityksen ja esitysten laatimista kunnan 
tavoitteelliseksi sosiaali- ja terveystoimen palveluverkoksi. Kunnan palveluverkosta 
tältä osin päättää Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä. Sen vuoksi tulevan 
sotepalveluverkon perusteiden ja sisällön määrittely on viime kädessä kuntayhtymän 
tehtävä. Tuusulan kunnan omistajaohjauksessa tullaan kiinnittämään erityistä 
huomiota tulevan sotepalveluverkon valmisteluun ja päätöksentekoon.

Kuntalaiskuulemiset on jo järjestetty Jokelassa, Riihikalliossa ja Hyrylässä ja 
järjestetään vielä 4.12. Kellokoskella.

Suunnitelma kunnan puistojen ja liikuntapaikkojen pidemmän aikavälin 
kehittämisestä ja niihin kohdistuvista investointitarpeista laaditaan erikseen.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026.
---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Jussi Salonen Veikko Seunan 
kannattamana esitti, että kunnanhallitus hyväksyy osaltaan 
palveluverkkosuunnitelman seuraavin muutoksin:

kohta 3.3.1 (s.10) poistetaan virke: rakentamisen  Tuusulan kunnan väestösuunnite 
ennusteessa ei osoiteta uutta rakentamista haja-asutusalueille ja se on huomioitava 
osa-alueittaisia ja kouluja koskevia ennusteita tarkasteltaessa.

kohta 5.1.1 (s.24) otsikko  Varhaiskasvatuspalvelut Uusien päiväkotien ja koulujen mitoitus 
muutetaan muotoon ja ko. kohdan Uusien päiväkotien ja koulujen tilojen mitoitus 
viimeinen lause Perusopetuksessa kasvattajaa kohden on noin 20-24 oppilasta 
muutetaan muotoon Perusopetuksessa opettajaa kohden on noin 20-24 oppilasta

kohta 5.1.7 Kirjastopalvelut, Kellokosken kirjasto (s. 32) poistetaan 2. ja 3. kappale  

kohta 5.1.8 (s.34) ensimmäisen kappaleen loppuun lisätään: vapaa-aikapalvelut 
Urheilukeskuksen hankkeiden yhteydessä on mahdollistettava opetustilojen rakentaminen.

kohta 8 (sivut 42-47) poistetaanJalostettavat kiinteistöt ja tontit 

Em. muutosesitykset hyväksyttiin yksimielisesti.
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Jussi Salonen Veikko Seunan kannattamana teki lisäksi seuraavat muutosesitykset:

kohta 3.3.3 (s.16 lauseesta Oppilasennusteet 2025 palveluverkolla, alakoulut ) 
Alakouluissa Ruotsinkylän ja Vaunukankaan oppilaat opiskelevat Lahelan 

poistetaan sanat yhtenäiskouluissa Ruotsinkylän ja

Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, oli asia ratkaistava äänestämällä. 
Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka kannattava 
pohjaehdotusta, äänestävät "jaa" ,ja ne, jotka kannattavat Salosen tekemää 
muutosesitystä, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä 
(Lappalainen, Koivunen, Mäki-Kuhna, Peltonen, Rosenqvist, Salmi, Sipiläinen ja 
Lindberg) ja 4 ei-ääntä (Friman, Seuna, Nyman ja Salonen). Tamminen oli poissa. 
Puheenjohtaja totesi pohjaehdotuksen tulleen päätökseksi.

kohta 5.1.2 Perusopetuspalvelut, perusopetuksen keskeiset hankkeet suunnittelukaudella 
kohta 2019-2026 (s. 27) Vaunukankaan ja Ruotsinkylän  koulukiinteistöstä luopuminen 

muutetaan muotoon Vaunukankaan ja Mikkolan koulukiinteistöstä luopuminen

Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, oli asia ratkaistava äänestämällä. 
Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka kannattava 
pohjaehdotusta, äänestävät "jaa" ,ja ne, jotka kannattavat Salosen tekemää 
muutosesitystä, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä 
(Lappalainen, Koivunen, Mäki-Kuhna, Peltonen, Rosenqvist, Salmi, Sipiläinen ja 
Lindberg) ja 4 ei-ääntä (Friman, Seuna, Nyman ja Salonen). Tamminen oli poissa. 
Puheenjohtaja totesi pohjaehdotuksen tulleen päätökseksi.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026 seuraavilla muutoksilla:

kohta 3.3.1 (s.10) poistetaan virke:  Tuusulan kunnan väestösuunnite 
rakentamisen ennusteessa ei osoiteta uutta rakentamista haja-
asutusalueille ja se on huomioitava osa-alueittaisia ja kouluja koskevia 
ennusteita tarkasteltaessa.
kohta 5.1.1 (s.24) otsikko  Varhaiskasvatuspalvelut Uusien päiväkotien ja 

muutetaan muotoon koulujen mitoitus Uusien päiväkotien ja koulujen tilojen 
ja ko. kohdan viimeinen lause mitoitus Perusopetuksessa kasvattajaa kohden 

muutetaan muotoon on noin 20-24 oppilasta Perusopetuksessa opettajaa 
kohden on noin 20-24 oppilasta 
kohta 5.1.7 Kirjastopalvelut, Kellokosken kirjasto (s. 32) poistetaan 2. ja 3. 
kappale
kohta 5.1.8 (s.34) ensimmäisen kappaleen loppuun vapaa-aikapalvelut 
lisätään: Urheilukeskuksen hankkeiden yhteydessä on mahdollistettava 
opetustilojen rakentaminen
kohta 8 (sivut 42-47) poistetaanJalostettavat kiinteistöt ja tontit 

ehdottaa valtuustolle, että
VALTUUSTO päättää

hyväksyä kunnanhallituksen päätöksen mukaisen Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026.
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Valtuusto, 12.11.2018, § 124

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, valt 12.11.2018

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä kunnanhallituksen päätöksen mukaisen Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Pekka Heikkinen Seppo Noron, Anu 
Åbergin ja Ilmari Sjöblomin kannattamana esitti, että palveluverkkosuunnitelman 
kohdan 5.2. ensimmäiseksi kappaleeksi kirjataan seuraavaa: "Tuusulan 
hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien tuusulalaisten hyvän elämän 
turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä aikavälillä sosiaali- ja terveyspalveluja on 
tarjolla Hyrylän, Jokelan ja Kellokosken taajamissa."

Jussi Salonen Eeva-Liisa Niemisen, Anu Åbergin ja Matti Alangon kannattamana esitti, 
että 

palveluverkkosuunnitelman kohta 3.3.3 Oppilasennusteet 2025 palveluverkolla, 
alakoulut (s.16) lauseesta Alakouluissa Ruotsinkylän ja Vaunukankaan oppilaat 
opiskelevat Lahelan yhtenäiskouluissa poistetaan sanat: Ruotsinkylän ja
palveluverkkosuunnitelman kohta 5.1.2 Perusopetuspalvelut, perusopetuksen 
keskeiset hankkeet suunnittelukaudella 2019-2026 (s. 27) kohta Vaunukankaan 
ja Ruotsinkylän koulukiinteistöstä luopuminen muutetaan muotoon: 
Vaunukankaan ja Mikkolan koulukiinteistöstä luopuminen. Ruotsinkylän koulun 
tulevaisuutta tarkastellaan Lahelan monitoimitalon hankesuunnittelun 
yhteydessä

 

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatetetut muutosesitykset, on asia 
ratkaistava äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka 
kannattavat pohjaehdotuksen hyväksymistä, äänestävät "jaa" ja ne, jotka kannattavat 
Heikkisen tekemää muutosesitystä äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoi Eetu Niemelä
ei-ääniä antoivat Pasi Huuhtanen, Ruut Sjöblom, Kim Kiuru, Kati Lepojärvi, Aarno 
Järvinen, Aila Koivunen, Anna Yltävä, Antti Kaikkonen, Anu Åberg, Ari Nyman, 
Arto Lindberg, Eeva-Liisa Nieminen, Elisa Laitila, Emmi Sirniö, Ilmari Sjöblom, 
Ilona Toivanen, Jani Peltonen, Janne Mellin, Jere Pulska, Jerry Airikka, Johanna 
Sipiläinen, Jorma Sulander, Jouko Riola, Jukka Ahlgren, Jussi Salonen, Kari Friman, 
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Kari Kinnunen, Karita Mäensivu, Laura Åvall, Lea Ahonen, Liisa Palvas, Lilli Salmi, 
Margita Winqvist, Matti Alanko, Merja Kuusisto, Mika Mäki-Kuhna, Pekka 
Heikkinen, Raimo Stenvall, Sanna Kervinen, Sanna Tuhkunen, Satu Heikkilä, Satu 
Taiveaho, Seppo Noro, Taina Ketvel, Ulla Palomäki, Ulla Rosenqvist, Arto 
Nätkynmäki, Kirsi Viitanen, Markus Meckelborg, Vesa Lundberg.

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 1 jaa-ääni ja 50 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen Pekka Heikkisen tekemän muutosesityksen.

Em. äänestyksen jälkeen valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka 
kannattava pohjaehdotusta Heikkisen esittämällä lisäyksellä, äänestävät "jaa" ja ne, 
jotka kannattavat Salosen tekemää muutosesitystä, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä 

jaa-ääniä antoivat Pasi Huuhtanen, Ilona Toivanen, Kim Kiuru, Ruut Sjöblom, 
Aarno Järvinen, Aila Koivunen, Arto Lindberg, Emmi Sirniö, Ilmari Sjöblom, Jani 
Peltonen, Janne Mellin, Jere Pulska, Jerry Airikka, Johanna Sipiläinen, Jorma 
Sulander, Jouko Riola, Jukka Ahlgren, Kari Kinnunen, Laura Åvall, Lilli Salmi, Merja 
Kuusisto, Mika Mäki-Kuhna, Pekka Heikkinen, Sanna Kervinen, Sanna Tuhkunen, 
Satu Taiveaho, Seppo Noro, Ulla Palomäki, Ulla Rosenqvist, Arto Nätkynmäki, 
Vesa Lundberg
ei-ääniä antoivat Matti Alanko, Markus Meckelborg, Kati Lepojärvi, Anna Yltävä, 
Antti Kaikkonen, Anu Åberg, Ari Nyman, Eeva-Liisa Nieminen, Elisa Laitila, Jussi 
Salonen, Kari Friman, Karita Mäensivu, Lea Ahonen, Liisa Palvas, Margita 
Winqvist, Raimo Stenvall, Satu Heikkilä, Taina Ketvel, Kirsi Viitanen
tyhjän äänen antoi Eetu Niemelä.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 31 jaa-ääntä, 19 ei-ääntä ja 1 tyhjä ääni. 
Puheenjohtaja totesi valtuuston päätökseksi tulleen pohjaehdotuksen Heikkisen 
esittämällä muutoksella/lisäyksellä.

Keskustelun jatkuessa Arto Nätkynmäki Anu Åbergin kannattamana esitti valtuuston 
hyväksyttäväksi seuraavan toimenpide-aloitteen:

"Tausta

YK:n lapsen oikeuksien sopimuksen mukaisesti lapsen etu on arvioitava ja otettava 
ensisijaisesti huomioon kaikissa lapsia koskevissa päätöksissä. Lapsivaikutusten 
arviointia (LAVA) voidaan tehdä kolmessa, toisiaan täydentävässä eri vaiheessa: 
ennakkoarviointina, prosessiarviointina ja seuranta-arviointina. Lapsivaikutusten 
arviointi tulee tehdä myös kunnallisista esityksistä silloin kun ne koskevat lapsia. 
Sopimus on oikeudellisesti velvoittava.

Palveluverkkosuunnittelu Tuusulassa

Tuusulassa on kuluvan vuoden 2018 aikana valmisteltu ja osin jo tehtykin 
kauaskantoisia päätöksiä mm. varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen palveluverkosta. 
Näyttää siltä, että lapsivaikutusten arviointia ei vielä ole nimenomaisesti sisällytetty 
palveluverkon valmisteluun sillä sisällöllä, muodolla tai laajuudella, jota em. 
sopimuksessa tai suosituksissa esitetään. Tämä ei siis tarkoita, ettei lapsivaikutuksia 
olisi valmistelussa huomioitu mitenkään.
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Tuusulassa on 7.11.2018 järjestetty työpaja lapsivaikutusten arvioinnista.

Kokoomuksen valtuustoryhmä esittää, että Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaa vuosille 2019-2026 koskevaan päätökseen liitetään

- toimenpidealoite, jonka mukaan jatkossa lapsia koskevien palveluverkkoasioiden ja –
hankkeiden 1) valmisteluun sisällytetään riittävän laajuinen lapsivaikutusten arviointi 
ja 2) päätösesityksiin sisällytetään nimenomaisena osana selvitys suoritetusta 
lapsivaikutusten arvioinnista ja siinä saaduista havainnoista/tuloksista."

Eetu Niemelä vastusti toimenpidealoitteen hyväksymistä.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu esitys toimenpidealoitteen 
hyväksymisestä, on asia ratkaistava äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan 
esityksen, että ne, jotka kannattavat toimenpidealoitteen hyväksymistä, äänestävät 
"jaa" ja ne, jotka vastustavat sitä, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-ääniä antoivat Pasi Huuhtanen, Anna Yltävä, Ruut Sjöblom, Kim Kiuru, Kati 
Lepojärvi, Aarno Järvinen, Aila Koivunen, Antti Kaikkonen, Anu Åberg, Ari Nyman, 
Arto Lindberg, Eeva-Liisa Nieminen, Elisa Laitila, Emmi Sirniö, Ilmari Sjöblom, 
Ilona Toivanen, Jani Peltonen, Janne Mellin, Jere Pulska, Jerry Airikka, Johanna 
Sipiläinen, Jorma Sulander, Jouko Riola, Jukka Ahlgren, Jussi Salonen, Kari Friman, 
Kari Kinnunen, Karita Mäensivu, Laura Åvall, Lea Ahonen, Liisa Palvas, Lilli Salmi, 
Margita Winqvist, Merja Kuusisto, Mika Mäki-Kuhna, Pekka Heikkinen, Raimo 
Stenvall, Sanna Kervinen, Sanna Tuhkunen, Satu Heikkilä, Satu Taiveaho, Seppo 
Noro, Taina Ketvel, Ulla Palomäki, Ulla Rosenqvist, Arto Nätkynmäki, Kirsi 
Viitanen, Markus Meckelborg, Vesa Lundberg
ei-äänen antoi Eetu Niemelä
tyhjän äänen antoi Matti Alanko.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 49 jaa-ääntä, 1 ei-ääni ja 1 tyhjä ääni. 
Puheenjohtaja totesi valtuuston päättäneen hyväksyä esitetyn toimenpidealoitteen.

Päätös
Valtuusto päätti

hyväksyä kunnanhallituksen päätöksen mukaisen Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026 siten täydennettynä, että kohdan 
5.2. ensimmäiseksi kappaleeksi kirjataan seuraavaa: Tuusulan 
hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien tuusulalaisten hyvän 
elämän turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä aikavälillä sosiaali- ja 
terveyspalveluja on tarjolla Hyrylän, Jokelan ja Kellokosken taajamissa

Lisäksi valtuusto

päätti hyväksyä seuraavan toimenpidealoitteen: Jatkossa lapsia koskevien 
palveluverkkoasioiden ja –hankkeiden 1) valmisteluun sisällytetään riittävän 
laajuinen lapsivaikutusten arviointi ja 2) päätösesityksiin sisällytetään 
nimenomaisena osana selvitys suoritetusta lapsivaikutusten arvioinnista ja siinä 
saaduista havainnoista/tuloksista.
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Eetu Niemelä ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen: 
"Kuten kokouskäyttäytymisestäni saattaa päätellä, olen erimieltä valtuuston 
päätöksestä §124 / 12.11.2018.

Heikkisen esittämä lisäys on täysin turha, koska järjestämisvastuu sote-palveluissa on 
jo, ja tuottamisvastuukin tulee olemaan ensi vuonna kuntayhtymällä, eikä Tuusulan 
kunnalla."

Matti Alanko ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kasvatus- ja sivistyslautakunta kokouksessaan 23.10.2018 yksimielisesti §102 päätti, 
että vaihtoehdon 1 mukaisesti Ruotsinkylän kouluun vuokrataan lisärakennus alkaen 
elokuussa 2019 kuitenkin siten, että Ruotsinkylän koulun tulevaisuutta tarkastellaan 
Lahelan monitoimitalon hankesuunnittelun yhteydessä.

§103 Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman hyväksyminen vuosille 2018-2028 
lautakunta yksimielisesti päätti poistaa Ruotsinkylän koulun lakkauttamiseen viittaavat 
kohdat pykälästä.

Valtuuston päätökseen on osaltaan vaikuttanut valmistelun yhteydessä annetut 
lausunnot mm. Ruotsinkylän Koti ja Koulu ry:ltä ja koulun henkilökunnalta. Huoltajille 
informoitiin ennen lausunnon antamista, että koulu lakkautetaan joka tapauksessa ja 
henkilökunnan kokoukseen eivät kaikki henkilöt voineet osallistua aikataulusyistä ja 
osa ei saanut edes kutsua kokoukseen.

Oppilasmääräennusteet eivät aiemminkaan ole osuneet oikeaan ja kouluun eivät joka 
vuosi kaikki halukkaat ole mahtuneet.

Koulun lakkautuspäätös on siten ennenaikainen."

Kunnanhallitus, 21.01.2019, § 26

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Paananen, Virpi Lehmusvaara

Liitteet
1 Valitus 30.11.2018, khall 21.1.2019
2 Koti- ja kouluyhdistyksen kannanotto ruotsinkylän koulun tulevaisuudesta, 
1.10.2018, khall 21.1.2019
3 Ruotsinkylän koulun keskustelutilaisuus, 24.9.2018, khall 21.1.2019
4 Muistio, Ruotsinkylän koulun henkilökunnan kokous, 18.9.2018, khall 21.1.2019
5 Huoltajien kommentit Ruotsinkylän koulu, khall 21.1.2019
6 Kutsu huoltajien kuulemistilaisuuteen Ruotsinkylän koululle 24.9.2018, khall 
21.1.2019
7 Ruotsinkylän koulun nykytilanne ja vaihtoehdot tulevaisuuteen 24.9.2018, khall 
21.1.2019

Lausuntopyyntö
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Tuusulan kunnanvaltuusto on kokouksessaan 12.11.2018 hyväksynyt Tuusulan 
kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026 päätöksellään § 124. Valittaja 
on tehnyt kunnanvaltuuston päätöksestä kunnallisvalituksen Helsingin hallinto-
oikeuteen 30.11.2018.

Helsingin hallinto-oikeus on pyytänyt Tuusulan kunnanhallitusta hankkimaan 
kunnanvaltuuston lausunnon hallinto-oikeuteen saapuneen valituksen johdosta. 
Tuusulan kunnan hallintosäännön 24 §:n 5 -kohdan mukaan kunnanhallitus antaa 
lausunnon tai selityksen valtuuston päätöksestä tehdystä valituksesta, jos 
kunnanhallitus katsoo, ettei valtuuston päätöstä ole valituksessa esitetyillä perusteilla 
kumottava.

Kunnallisvalitus

Valituksessa vaaditaan, että kunnanvaltuuston päätös 12.11.2018 § 124 on kumottava.

Kunnallisvalituksen perustelut

Valituksen perustelut ilmenevät yksityiskohtaisesti liitteenä olevasta valituskirjelmästä.

Valittaja katsoo, että kunnanvaltuuston päätös on tehty virheellisen valmistelun 
perusteella. Valittajan näkemyksen mukaan Ruotsinkylän koulun henkilöstön lausunto 
syntyi tilaisuudessa, johon kaikki eivät pystyneet osallistumaan. Tilaisuuteen ei oltu 
kutsuttu koko henkilöstöä eikä siellä ollut paikalla koulussa pitkään työskennelleitä, 
joiden tiedettiin olevan lakkauttamista vastaan. Valittajan mukaan 
vanhempainyhdistyksen lausunto muodostui kunnan sivistystoimen antamien tietojen 
pohjalta nojautuen käsitykseen siitä, että koulun toiminta joka tapauksessa lakkaa.

Lausunto

Tuusulan kunta katsoo, että kunnallisvalitus on perusteeton ja vaatii, että valitus 
hylätään seuraavilla perusteilla:

Kuntalain (2015/410) 29 §:n mukaan kunnan toiminnasta on tiedotettava asukkaille, 
palvelujen käyttäjille, järjestöille ja muille yhteisöille. Kunnan tulee antaa riittävästi 
tietoja kunnan järjestämistä palveluista, taloudesta, kunnassa valmistelussa olevista 
asioista, niitä koskevista suunnitelmista, asioiden käsittelystä, tehdyistä päätöksistä ja 
päätösten vaikutuksista. Kunnan on tiedotettava, millä tavoin päätösten valmisteluun 
voi osallistua ja vaikuttaa.

Kuntalain tiedottamissäännöstä täydentää yksittäisen asian vireilläolosta ilmoittamista 
koskeva hallintolain (434/2003) 41 §. Valmistelussa tulee noudatettavaksi hallintolain 
41 §:n säännös vaikuttamismahdollisuuksien varaamisesta asiaan osallisille. 
Päätettäessä kunnan palveluverkosta ei asian käsittelyssä katsota olevan varsinaisia 
asianosaisia, joita tulisi kuulla siten kuin hallintolain 34 §:ssä säädetään asianosaisen 
kuulemisesta.

Hallintolain 41 §:n 1 momentin mukaan, jos asian ratkaisulla voi olla huomattava 
vaikutus muiden kuin asianosaisten elinympäristöön, työntekoon tai muihin oloihin, 
viranomaisen tulee varata näille henkilöille mahdollisuus saada tietoja asian käsittelyn 
lähtökohdista ja tavoitteista sekä lausua mielipiteensä asiasta. Saman pykälän 2 
momentin mukaan asian vireilläolosta ja vaikuttamismahdollisuuksien käyttämisestä 
on ilmoitettava asian merkityksen ja laajuuden kannalta sopivalla tavalla.
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Vaikutusmahdollisuuksien varaamisen osalta kunta toteaa seuraavaa:

Ruotsinkylän koululla pidettiin kaksi erillistä kuulemistilaisuutta. Ensin järjestettiin 
kuuleminen koulun henkilökunnalle tiistaina 11.9.2018 kello 8.00-9.00. Paikalla olivat 
asiaa esittelemässä kasvatus- ja sivistystoimenjohtaja, opetuspäällikkö, koulun rehtori 
sekä koulun henkilökunta lähes kokonaan. Asiaa haluttiin ensin esitellä koulun 
henkilökunnalle, jotta heillä olisi riittävästä aikaa tehdä asiasta oma lausuntonsa ja 
käydä keskustelua asiasta ennen kuulemistilaisuutta koulun huoltajille. Koulun 
henkilökunta piti asiassa oman kokouksensa kuulemistilaisuuden jälkeen 18.9.2018 
kello 8.00-8.55. Tässä tilaisuudessa paikalla oli myös pääluottamusmies.

Huoltajille järjestettiin kuulemistilaisuus Ruotsinkylän koululla tiistaina 24.9.2018 kello 
18.00-19.30. Paikalla olivat esittelijöinä kasvatus- ja sivistystoimenjohtaja, 
opetuspäällikkö, kasvatus- ja sivistystoimen kehittämispäällikkö ja kasvatus- ja 
sivistyslautakunnan puheenjohtaja. Tilaisuuteen osallistui laaja joukko huoltajia.

Huoltajien kuulemistilaisuutta täydentämään järjestettiin erillinen sähköinen kysely 
kodin ja koulun väliseen viestintään tarkoitetulla Wilma -järjestelmällä, jotta kaikilla 
huoltajilla olisi mahdollisuus esittää asiasta mielipiteensä, ja erityisesti niillä, jotka 
eivät päässeet osallistumaan kuulemistilaisuuteen. Lausuntonsa asiasta antoi myös 
Ruotsinkylän koti ja koulu ry, joka on Ruotsinkylän koulun vanhempainyhdistys.

Kunnanhallituksen kokouksessa 5.11.2018 § 381 käsiteltiin Ruotsinkylän koulun 
tulevaisuuden ratkaisuja. Asiasta annetut lausunnot ja kommentit ovat olleet asiaa 
käsitelleen Tuusulan kunnanhallituksen päätösesityksen liitteenä.

Hallintolain 31 §:n 1 momentin mukaan viranomaisen on huolehdittava asian 
riittävästä ja asianmukaisesta selvittämisestä hankkimalla asian ratkaisemiseksi 
tarpeelliset tiedot sekä selvitykset. Kunta itse viime kädessä arvioi, mitä selvityksiä 
päätöksen valmistelemiseksi tarvitaan.

Tuusulan kunta on tehnyt palveluverkkoselvityksensä ja siitä seuranneen 
päätöksenteon valmistelunsa siten, että luottamushenkilöiden ja asianosaisten 
käytössä on ollut riittävät, asianmukaiset ja tarpeelliset tiedot ja selvitykset. 
Selvityksen tekotapaan, rajauksiin, kiinteistöjen kuntoarvioihin ja kustannuslaskelmiin 
liittyvä valmistelu on kunnan harkintavaltaan kuuluva kokonaisuus. Tuusulan kunta on 
toteuttanut poikkeuksellisen laajan ja kattavan selvityksen, jossa on huomioitu 
tavanomaista huomattavasti runsaammin erilaisia näkökohtia ja laskelmia.

Tuusulan kunta on toiminut palveluverkkosuunnitelmaa edeltäneessä valmistelussa, 
kuten vaikutusmahdollisuuksien varaamisessa, kuntalain ja hallintolain edellyttämällä 
tavalla.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

merkitä tiedoksi hallinto-oikeuden lausuntopyynnön
antaa perusteluosion mukaisen lausunnon hallinto-oikeudelle ja vaatia, että 
valitus hylätään perusteettomana
tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.
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Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 25.11.2019, § 470

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, päivitys, khall 25.11.2019
2 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, valt 12.11.2018 hyväksytty, khall 25.11.2019

Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018. Valtuuston 
päätökseen perusteluosassa linjattiin, että palveluverkkosuunnitelman sisältöä 
arvioidaan aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet.  

Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
kunnan investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelman päivityksen yhteydessä on 
myös laadittu kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelma vuosille 2020 - 
2029.  Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman 
toteuttamiseen liittyvät keskeiset Sivistys toimialueen palveluverkkoinvestoinnit, arviot 
kunnan tarpeettomien kiinteistöjen luovutuksista saatavista korvauksista ja 
käyttötalouden säästöistä sekä arviot väistötilojen kustannussäästöistä. 

Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista tehdään aina 
erikseen. 

Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä on mm.

päivitetty väestöennusteet 
päivitetty ja tarkennettu kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja 
kustannuksia
Laadittu ehdotuksia toteutettavista ennakkovaikutusten arvioinneista
päivitetty ja tarkennettu hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja 
kustannuksia
lisätty yhteisön käytössä olevien tilojen periaatteet ja kuvattu erilliset yhteisötilat

Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Esityslistan liitteinä ovat 10.12.2018 hyväksytty palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026 
ja ehdotus päivitetyksi palveluverkkosuunnitelmaksi 2019 - 2026.

Ehdotus

Kunnanhallitus päättää
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hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman 
vuosille 2019-2026.
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.

---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Pekka Heikkinen Pentti Mattilan 
kannattamana esitti, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun.

Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka kannattavat 
asian käsittelyä tässä kokouksessa, äänestävät  "jaa" ja ne, jotka kannattavat asian 
palauttamista uudelleen valmisteltavaksi, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 8  jaa-ääntä: Huuhtanen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, Riola, Salmi, 
Peltonen, Lindberg ja 5 ei-ääntä: Heikkilä, Heikkinen, Mattila, Reinikainen, Salonen. 
Puheenjohtaja totesi, että asia käsitellään tässä kokouksessa.

 

Tuija Reinikainen Satu Heikkilän kannattamana esitti, ettei Etelärinteen päiväkotia 
lakkauteta ennenkuin päiväkoti Martta Wendelin valmistuu.

Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka kannattavat 
pohjaehdotusta, äänestävät  "jaa" ja ne, jotka kannattavat tehtyä 
muutosesitystä, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä annettiin 9  jaa-ääntä: 
Huuhtanen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, Riola, Salmi, Salonen, Peltonen, 
Lindberg ja 4 ei-ääntä: Heikkilä, Heikkinen, Mattila, Reinikainen. Puheenjohtaja totesi, 
että pohjaehdotus tuli kunnanhallituksen päätökseksi äänin 9-4. 

Tuija Reinikainen ilmoitti päätöksestä eriävän mielipiteen.

Satu Heikkilä Pentti Mattilan kannattamana esitti, että Riihikallion 
koulun hanketta siirretään 2-3 vuotta eteenpäin.

Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka kannattavat 
pohjaehdotusta, äänestävät  "jaa" ja ne, jotka kannattavat tehtyä 
muutosesitystä, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä annettiin 9 jaa-ääntä: 
Huuhtanen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, Riola, Salmi, Salonen, Peltonen, 
Lindberg ja 4 ei-ääntä: Heikkilä, Heikkinen, Mattila, Reinikainen. Puheenjohtaja totesi, 
että pohjaehdotus tuli kunnanhallituksen päätökseksi äänin 9-4. 

Satu Heikkilä ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen: "Olen sitä mieltä, että 
olisi ollut järkevää siirtää Riihikallion koulun hanketta pari kolme vuotta. Olisi voitu 
seurata lapsimäärän kehitystä sekä jakaa investointikuluja useammalle vuodelle."

Pekka Heikkinen ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen: " Esitin, että asia 
palautetaan uudelleen valmisteltavaksi niin, että koulujen ja 
päiväkotien  uudisrakentamishankkeita porrastetaan tulevina vuosina pidemmälle 
jaksolle, koska kunta on nopeasti velkaantumassa ja lisäksi monen hankkeen 
yhtäaikainen käynnistäminen olisi kunnalle liian suuri riski. Esitin myös ratkaisuja, 
joilla palvelutoimintaa vaarantamatta sovittavia hankkeita voitaisiin siirtää. Näitä olisi 
mm. hyväkuntoisten siirtotilojen käytön jatkaminen muutamilla vuosilla nyt esitettyä 
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pidempään, sekä rykmentinpuistoon valmistuvien yksityisten päiväkotien sekä 
Etelärinteen päiväkodin käyttö. Tämä vastaa noin 8-ryhmäisen päiväkodin 
kapasiteettia.
Yksi merkittävä suunnittelutieto on myös se, että varhaiskasvatuksen ja opetuksen 
asiakasmäärien kehitys on päätettäväksi esitettävässä 
palveluverkkosuunnitelmaluonnoksessa aivan erisuuntainen kuin vuosi sitten 
hyväksytyssä palveluverkkosuunnitelmassa. Nyt käsiteltävässä päivityksessä 
alakoululaisten määrän arvioidaan vähenevän nykytasosta 1300 oppilaalla vuoteen 
2042 mennessä kun vuosi sitten heidän määränsä arvioitiin kasvavan  1400 
oppilaalla.  Vastaavasti yläkoululaisten määrän arvioidaan nyt vähenevän noin 700 
oppilaalla, kun vuosi sitten heidän arvioitiin lisääntyvän noin 500 oppilaalla. Päiväkoti-
ikäisten määrän arvioidaan nyt vähenevän vuoteen 2025 mennessä noin 450 lapsella.
Huolimatta siitä, että palveluverkkosuunnitelman keskeinen perustelu oli muuttunut 
näin paljon, hankkeiden aikataulua ei ole jaksotettu myöhempään ajankohtaan. 
Päinvastoin Rykmentinpuiston koulukampuksen aikataulua oli nopeutettu vuodella.
Tuusulan väkiluvun kasvu on hidastunut koko 2010-luvun ajan ja tänä vuonna väestön 
määrä näyttää hidastuvan. Kunta hakee vahvaa väestönkasvua, ja se on mahdollista 
pidemmällä  aikavälillä mutta lähimpien viiden vuoden aikana väestökehityksen sekä 
ennusteiden perusteella pikkulasten ja kouluikäisten määrä vähenee. Tämä antaa 
selvän perusteen sille, että nyt suunnitelmissa olevien hankkeiden aloitusvuosia olisi 
järkevää porrastaa.  Monion suunnittelu on siinä vaiheessa, että kannatan sen 
rakentamista esitetyssä aikataulussa.  Kannatin ehdotusta Riihikallion 
koulukampuksen siirtämistä 2-3 vuodella eteenpäin osana hankkeiden uudelleen 
jaksotusta."
 

Päätös
Kunnanhallitus päätti

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman 
vuosille 2019-2026.
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.

 

Virpi Lehmusvaara oli asiantuntijana kokouksessa.

Valtuusto, 09.12.2019, § 172

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, valt 12.11.2018 hyväksytty, valt 9.12.2019
2 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, päivitys, valt 9.12.2019

Ehdotus

Valtuusto päättää
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hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.

---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Pekka Heikkinen Seppo Noron, Matti 
Alangon ja Pentti Mattilan kannattamana esitti, että palveluverkkosuunnitelman 
päivitystä koskeva asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi ja, että kunnanhallitus 
tuo sen valtuuston käsiteltäväksi viimeistään huhtikuussa 2020, jolloin sen perusteella 
voidaan muuttaa vuosien 2020-2024 toiminta- ja taloussuunnitelmaa.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu esitys asian palauttamisesta 
uudelleen valmisteltavaksi, on asian käsittely ratkaistava äänestämällä. Valtuusto 
hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka kannattavat asian käsittelyä tässä 
kokouksessa, äänestävät "jaa" ja ne, jotka kannattavat asian palauttamista uudelleen 
valmisteltavaksi, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat: Pasi Huuhtanen, Janne Mellin, Jouko Riola, Anna Yltävä, Aila 
Koivunen, Johanna Sipiläinen, Ulla Palomäki, Margita Winqvist, Aarno Järvinen, 
Annika Lappalainen, Markus Meckelborg, Elisa Laitila, Sanna Kervinen, Kim Kiuru, 
Laura Åvall, Jorma Sulander, Kati Lepojärvi, Päivö Kuusisto, Elina Väänänen, 
Sanna Tuhkunen, Kirsi Viitanen, Henri Koskela, Sami Tamminen, Harri Hellgren, 
Karita Mäensivu, Kari Kinnunen, Jere Pulska, Jussi Salonen, Vesa Lundberg, 
Monica Avellan, Arto Nätkynmäki, Ilmari Sjöblom, Eeva-Liisa Nieminen, Annina 
Nuutinen, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Kari Friman, Raimo Stenvall, Petra Kela
ei-äänen antoivat: Matti Alanko, Ulla Rosenqvist, Pekka Heikkinen, Seppo Noro, 
Satu Heikkilä, Pentti Mattila, Ari Nyman, Taina Ketvel, Liisa Palvas, Lea Ahonen.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 39 jaa-ääntä, 10 ei-ääntä ja 2 oli 
poissa. Puheenjohtaja totesi, että asia käsitellään tässä kokouksessa.

Satu Heikkilä Pentti Mattilan kannattamana esitti, että Riihikallion koulun hanketta 
lykätään.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu muutosesitys, on asia ratkaistava 
äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka kannattavat 
pohjaehdotusta, äänestävät "jaa" ja ne, jotka kannattavat Heikkilän  tekemää 
muutosesitystä, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä
 

jaa- äänen antoivat: Pasi Huuhtanen, Kim Kiuru, Aila Koivunen, Anna Yltävä, 
Janne Mellin, Johanna Sipiläinen, Kari Friman, Sanna Tuhkunen, Päivö Kuusisto, 
Jorma Sulander, Margita Winqvist, Eeva-Liisa Nieminen, Jouko Riola, Seppo Noro, 
Kati Lepojärvi, Aarno Järvinen, Elisa Laitila, Annika Lappalainen, Jussi Salonen, 
Jere Pulska, Henri Koskela, Laura Åvall, Arto Nätkynmäki, Markus Meckelborg, 
Karita Mäensivu, Ulla Palomäki, Harri Hellgren, Kari Kinnunen, Elina Väänänen, 
Monica Avellan, Annina Nuutinen, Ilmari Sjöblom, Vesa Lundberg, Sanna 
Kervinen, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Raimo Stenvall, Petra Kela
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ei- äänen antoivat: Matti Alanko, Ulla Rosenqvist, Satu Heikkilä, Pekka Heikkinen, 
Taina Ketvel, Pentti Mattila, Kirsi Viitanen, Ari Nyman, Lea Ahonen
tyhjää äänesti Liisa Palvas.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 38 jaa-ääntä, 9 ei-ääntä, 1 tyhjä ääni ja 3 oli 
poissa. Puheenjohtaja totesi valtuuston hyväksyneen pohjaehdotuksen äänin 38-9, 1 
tyhjä ja 3 poissa.

Päätös
Valtuusto päätti

hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.

Tekninen lautakunta, 17.11.2020, § 125

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 Palveluverkon toteutussuunnitelma, TL 17.11.2020
2 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, TL 17.11.2020
3 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, TL 17.11.2020
4 Palveluverkkosuunnitelma 2019-2026, TL 17.11.2020

Asiaselostus

Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018 ja päivitetty 
valtuustossa 9.12.2019. Valtuuston päätökseen perusteluosassa linjattiin, että 
palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan aina vähintään vuosittain 
talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet ja palveluverkkosuunnitelman toteutumisen edistyminen.  

Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
kunnan investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelma toteuttaminen on keskeinen 
toimenpide ja osa kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelmaa vuosille 2020 - 
2029. Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman 
toteuttamiseen liittyvät Sivistys toimialueen palveluverkkoinvestoinnit ja investoineista 
saatavat toiminnalliset ja taloden hyödyt, arviot kunnan tarpeettomien kiinteistöjen 
luovutuksista saatavista korvauksista ja käyttötalouden säästöistä sekä 
arviot väistötilojen kustannussäästöistä. Palveluverkkosuunnitelmassa päätetään 
tehdyn evauksen perusteella Nahkelan, Tuomalan ja Linjamäen koulujen 
tulevaisuudesta.

Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista tehdään aina 
erikseen. 
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Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä tarkistetaan mm.

väestö- ja oppilasennusteet 
kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja kustannuksia
kuvataan valmistelun sisältöjä (Evaus)
hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja kustannuksia
yhteisön käytössä olevien tilojen tulevat suunnittelun periaatteet ja tavoitteet

Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelman päivittämistä käsitellään kunnanhallituksessa 23.11.2020 
ja valtuustossa 7.12.2020.

Kokouksessa esitellään palveluverkkosuunnitelman päivityksen keskeinen sisältö.  

Palveluverkkosuunnitelmassa on täsmennetty kulttuuri- ja vapaa-aikapalveluiden 
palveluverkon kehittämis- ja korjaustoimenpiteitä. Keskeisimpinä 
Tuusulan Urheilukeskuksen kehittämiseen sekä museoihin ja kirjastoihin kohdistuvat 
perusparannukset.

 

Ehdotus
Esittelijä: Heikki Lonka, kuntakehitysjohtaja

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä osaltaan liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman
ehdottaa kunnanahallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO 

hyväksyy liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä osaltaan liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman
ehdottaa kunnanahallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO 

hyväksyy liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 17.11.2020, § 97

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Tiina Simons, Markus Torvinen, Hannamari Halinen, Ulla 
Kinnunen, Risto Kanerva
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, tiina.simons@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, 
hannamari.halinen@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi
sivistysjohtaja, kehittämispäällikkö, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, 
kulttuuri- ja museotoimenjohtaja, vapaa-aikapalveluiden päällikkö

Liitteet
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1 Palveluverkkosuunnitelma_2019-2026, ksltk 17.11.2020
2 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, ksltk 17.11.2020
3 Palveluverkon toteutussuunnitelma, ksltk 17.11.2020
4 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, ksltk 17.11.2020

Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018 ja päivitetty 
valtuustossa 9.12.2019. Valtuuston päätökseen perusteluosassa linjattiin, että 
palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan aina vähintään vuosittain 
talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet ja palveluverkkosuunnitelman toteutumisen edistyminen.  

Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
kunnan investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelma toteuttaminen on keskeinen 
toimenpide ja osa kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelmaa vuosille 2020 - 
2029. Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman 
toteuttamiseen liittyvät Sivistys toimialueen palveluverkkoinvestoinnit ja investoineista 
saatavat toiminnalliset ja taloden hyödyt, arviot kunnan tarpeettomien kiinteistöjen 
luovutuksista saatavista korvauksista ja käyttötalouden säästöistä sekä 
arviot väistötilojen kustannussäästöistä. Palveluverkkosuunnitelmassa päätetään 
tehdyn evauksen perusteella Nahkelan, Tuomalan ja Linjamäen koulujen 
tulevaisuudesta.

Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista tehdään aina 
erikseen. 

Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä tarkistetaan mm.

väestö- ja oppilasennusteet 
kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja kustannuksia
kuvataan valmistelun sisältöjä (Evaus)
hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja kustannuksia
yhteisön käytössä olevien tilojen tulevat suunnittelun periaatteet ja tavoitteet

Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelman päivittämistä käsitellään kunnanhallituksessa 23.11.2020 
ja valtuustossa 7.12.2020.

Kokouksessa esitellään palveluverkkosuunnitelman päivityksen keskeinen sisältö.  

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn 
palveluverkkosuunnitelman ja päättää, että keskeisten hankkeiden valmistelu 
etenee palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

Lisäksi lautakunta esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että Linjamäen 
koulu yhdistetään Kellokosken yhtenäiskouluun 1.8.2021, Nahkelan koulu yhdistetään 
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valmistuvaan Lahelan monitoimikampukseen sen valmistuttua. Tuomalan koulu 
jatkaa toimintaansa mikäli oppilasmäärä säilyy yli 60 oppilaan. Tuomalan koulun 
jatkosta tulee päättää kun koulun perusparannus tulee ajankohtaiseksi.

Lautakunta esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle asetettavaksi seuraavat 
kriteerit koulujen koolle:

- koulun on oltava vähintään 3-ryhmäinen ja oppilaita tulee olla vähintään 60

- mikäli yksikköön kohdistuu laajoja korjauksia tai peruskorjausta, ei investointia tulisi 
tehdä, jos opetus voidaan totetuttaa lähellä olevassa koulussa tai valmistuvassa 
monitoimikampuksessa. 

__________

Esittelyn jälkeen puheenjohtaja Salonen esitti muutettavaksi pohjaehdotuksen 
ensimmäisen virkkeen seuraavasti: "Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää hyväksyä 
osaltaan Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman ja päättää esittää 
kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että keskeisten hankkeiden valmistelu 
etenee palveluverkkosuunnitelman mukaisesti". Esittelijä muutti päätösehdotustaan 
esityksen mukaisesti.

Liite 1 Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelma käytiin sivu sivulta läpi ja siihen 
tehtävät teknisluonteiset korjaukset päätettiin saattaa asianosaisten korjattavaksi.

Puheenjohtajan avattua keskustelun, tehtiin seuraavat muutosesitykset:

Jäsen Alangon muutosesitys: Lisäksi -sanalla alkavan kappaleen tilalle: "Linjamäki, 
Nahkela ja Tuomala jatkavat omina yksikköinä. Oppilasrajaa 60 ei aseteta, sillä 
Linjamäkeen tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. Lisäksi 
keskeisten hankkeiden valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava tulevien 
koulujen koot sekä mahdolliset uudet oppilassijoittelut." Jäsenet Raevuori, Weckman 
ja Koivunen kannattivat jäsen Alangon ehdotusta.

Puheenjohtaja Salosen muutosesitys: Lisäys pohjaehdotukseen: "Nahkelan koulu 
yhdistetään valmistuvaan Lahelan monitoimikampukseen sen valmistuttua, mikäli 
lautakunnan asettamat tavoitteet 3 ryhmää ja 60 oppilasta alittuvat." Jäsen Tuhkunen 
kannatti puheenjohtaja Salosen muutosesitystä.

Jäsen Raevuoren muutosesitys, lisäys puheenjohtaja Salosen 
muutosesitykseen: Korjataan viimeisen ranskalaisen viivan teksti muotoon: "-Mikäli 
yksikköön kohdistuu laajoja korjauksia tai peruskorjausta, ne arvioidaan erikseen. 
Kunnan kiinteistöjen vuotuiset ylläpitokorjaukset tehdään vuosittain." Puheenjohtaja 
Salonen ja jäsen Tuhkunen kannattivat jäsen Raevuoren lisäystä.

Koska oli tehty kaksi kannatettua muutosesitystä, puheenjohtaja esitti toimitettavaksi 
nimenhuutoäänestyksen. Äänestysjärjestykseksi hyväksyttiin, että pohjaehdotuksesta 
poikkeavat kannatetut päätösehdotukset asetetaan vastakkain ja niistä voittanut 
ehdotus asetetaan edelleen vastakkain pohjaehdotuksen kanssa. Äänestysesitykseksi 
hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka mukaan jäsen Alangon ehdotusta 
äänestävät ”jaa” ja jos ”jaa” voittaa, jäsen Alangon esitys asetetaan edelleen vastakkain 
pohjaehdotuksen kanssa.
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Suoritetussa äänestyksessä jäsen Alangon esitystä kannattivat jäsenet Ahonen, 
Alanko, Hellgren, Koivunen. Laitila, Raevuori, Weckman ja puheenjohtaja Salosen 
esitystä kannattivat jäsenet Nätkynmäki, Tuhkunen, Väänänen, Åvall ja puheenjohtaja 
Salonen.

Puheenjohtaja totesi äänestyksen päättyneen äänin 7-5, joten jäsen Alangon esitys 
asetetaan edelleen vastakkain pohjaehdotuksen kanssa.

Äänestysesitykseksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka mukaan esittelijän 
ehdotusta äänestävät ”jaa” ja jos ”ei” voittaa, jäsen Alangon esitys on tullut 
lautakunnan päätökseksi.

Suoritetussa äänestyksessä esittelijän ehdotusta kannattivat jäsenet Nätkynmäki, 
Tuhkunen, Väänänen, Åvall ja puheenjohtaja Salonen. Jäsen Alangon esitystä 
kannattivat jäsenet  Ahonen, Alanko, Hellgren, Koivunen. Laitila, Raevuori, Weckman.

Puheenjohtaja totesi lautakunnan päättäneen äänin 7-5 jäsen Alangon 
muutosesityksen mukaisesti esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että Linjamäki, Nahkela ja Tuomala jatkavat omina yksiköinä. Oppilasrajaa 60 ei 
aseteta, sillä Linjamäkeen tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. 
Lisäksi keskeisten hankkeiden valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava 
tulevien koulujen koot sekä mahdolliset uudet oppilassijoittelut.

Päätös
Kasvatus- ja sivistyslautakunta päätti hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan päivitetyn 
palveluverkkosuunnitelman ja päätti esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle, että keskeisten hankkeiden valmistelu 
etenee palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

Lisäksi lautakunta päätti esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että Linjamäki, Nahkela ja Tuomala jatkavat omina yksikköinä. Oppilasrajaa 60 ei 
aseteta, sillä Linjamäkeen tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. 
Lisäksi keskeisten hankkeiden valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava 
tulevien koulujen koot sekä mahdolliset uudet oppilassijoittelut.

 

Puheenjohtaja Salonen ja jäsenet Nätkynmäki, Tuhkunen, Väänänen ja Åvall jättivät 
asiasta eriävän mielipiteen ja ne liitetään pöytäkirjaan.

 

Kokouksessa pidettiin tauot tämän asian käsittelyn aikana seuraavasti klo 18.24-18.30 
ja klo 19.24-19.43

 

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, 17.11.2020, § 44

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Hagman, Marjo-Kaisa Konttinen
heidi.hagman@tuusula.fi, marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
kehittämispäällikkö, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori
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Liitteet
1 Palveluverkon toteutussuunnitelma, hyteltk 17.11.2020
2 Palveluverkkosuunnitelma_2019-2026, hyteltk 17.11.2020
3 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, hyteltk 17.11.2020
4 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, hyteltk 17.11.2020

Perustelut

Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018 ja päivitetty 
valtuustossa 9.12.2019. Valtuuston päätökseen perusteluosassa linjattiin,  että 
palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan aina vähintään vuosittain 
talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet ja palveluverkkosuunnitelman toteutumisen edistyminen.  

Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan kunnan 
investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelma toteuttaminen on keskeinen 
toimenpide ja osa kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelmaa vuosille 2020–2029. 
Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman toteuttamiseen 
liittyvät sivistyksen toimialueen palveluverkkoinvestoinnit ja investoinneista saatavat 
toiminnalliset ja talouden hyödyt,  arviot kunnan tarpeettomien kiinteistöjen 
luovutuksista saatavista korvauksista ja käyttötalouden säästöistä sekä arviot 
väistötilojen kustannussäästöistä. Palveluverkkosuunnitelmassa päätetään tehdyn 
vaikutusten ennakkoarvioinnin perusteella Nahkelan, Tuomalan ja Linjamäen koulujen 
tulevaisuudesta. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista 
tehdään aina erikseen. 

Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä tarkistetaan mm.

väestö- ja oppilasennusteet 
kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja kustannuksia
kuvataan valmistelun sisältöjä (vaikutusten ennakkoarviointi (eva) ja evaukset)
hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja kustannuksia
yhteisön käytössä olevien tilojen tulevat suunnittelun periaatteet ja tavoitteet

Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä. Palveluverkkosuunnitelman päivittämistä käsitellään 
kunnanhallituksessa 23.11.2020 ja valtuustossa 7.12.2020. 

Päivitettyä palveluverkkosuunnitelmaa on täsmennetty yhteisöjen käytössä olevien 
tilojen, sekä yhteiskäyttöisten tilojen että yhteisötilojen osalta . Kokouksessa esitellään 
palveluverkkosuunnitelman päivityksen keskeinen sisältö tuusulalaisten hyvinvoinnin 
ja yhteisökäytön näkökulmasta.  

Palveluverkko ja tuusulalaisten hyvinvointi

Asukkaiden hyvinvoinnin edistäminen on yksi kunnan päätehtävistä, mutta kunta ei 
ole tehtävässä yksin. Tuusulalaisten hyvinvointi syntyy vuorovaikutuksessa yksilöiden, 
yhteisöjen ja yhteiskunnan eri toimijoiden kanssa. Tuusulan elinvoima on vahvasti 
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kytköksissä tuusulalaisten hyvinvointiin ja asukkaiden hyvintointi kunnan elinvoimaan. 
Toimiva, terve ja turvallinen palveluverkko on edellytys sekä tuusulalaisten 
hyvinvoinnille että kunnan elinvoimalle. 

Tuusulan väestönkasvun ennakoidaan olevan hidasta 0-0,5% kasvua syntyvyyden 
laskiessa ja väestön kuolleisuuden kasvaessa vilkkaasta muuttoliikkeestä huolimatta. 
Tuusula haluaa kuntana kehittää lapsiystävällisyyttään, jonka tulee näkyä toimivina 
lapsiperheiden palveluina ja mahdollistaa sen, että Tuusula nähdään lapsiperheitä 
tukevana kuntana. Uudenlaisia toimintamuotoja voidaan mahdollistaa paremmin 
uusissa toimintaympäristöissä. Väestön ikääntyessä lisääntyy myös tarve kunnan, 3. ja 
4. sektorin mahdollistamalle ennaltaehkäisevälle palvelulle ja yhteisölliselle 
toiminnalle, joka tarvitsee nykyistä enemmän tiloja erilaisille kokoontumisille. 

Tuusulalaisten hyvinvoinnin edistämisessä hyvinvointierojen ja segregaation 
pienentäminen on keskeistä. Tämä edellyttää erilaisten asukkaiden tarpeiden 
tunnistamista ja niihin tarttumista. Yhdenvertainen palvelu ei aina tarkoita täsmälleen 
samaa palvelua tai kustannuksiltaan yhtäläistä palvelua, vaan asukkaan tarpeista 
lähtevää palvelua. 

Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä (Keusote) on tuottanut 1.1.2019 lukien Tuusulan
asukkaiden sosiaali- ja terveyspalvelut. Kunta on vuokrannut palvelutuotantoa varten 
alla
olevasta taulukosta ilmenevät tilat. Keusote on linjannut palveluverkkonsa 
(=palveluiden verkko)
kehittämisen suuntaviivat syksyllä 2020 ja tulee erikseen tekemään päätökset 
mahdollisista
palveluverkkomuutoksista. Työssä on keskeisenä alkuvaiheen painopisteenä kehittää 
alueella
sähköisiä sekä kotiin vietäviä ja liikkuvia palveluita. Valtakunnan tasolla valmistellaan 
tällä hetkellä myös aluehallintouudistusta, joka toteutuessaan v. 2023 vaikuttaa 
palvelujen järjestämis- ja tuottamisvastuisiin. Tässä tilanteessa kunnan on 
kuntatalouden näkökulmasta tarkoituksenmukaista vain ylläpitää sotepalveluille 
vuokrattujen tilojen käytettävyyttä nykyisiin toimintoihin. Keusoten 
palveluverkkosuunnittelun edetessä tehdään yhdessä Keusoten kanssa tarvittavat 
ratkaisut fyysisen palveluverkon uudistamisesta. 

Tuusulan hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien tuusulalaisten hyvän 
elämän turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä aikavälillä sosiaali- ja 
terveyspalveluja on tarjolla Hyrylän, Jokelan ja Kellokosken taajamissa. Keskeistä on 
kehittää kotiin vietäviä ja liikkuvia palveluita, sillä sähköiset palvelut eivät ole kaikille 
saavutettavia. Vaikutusten ennakkoarviointimenettelyn käyttö palveluverkon 
tarkastelussa ja sen uudistustyössä on edellytys asukaslähtöiselle ennakoivalle ja 
kestävälle päätöksenteolle ja ratkaisuille niin Tuusulan kunnassa kuin Keski-
Uudenmaan sosiaali- ja terveyspalvelukuntayhtymässä.

Yhteisöjen käytössä olevat tilat

Kunnalle kuuluvan asukkaiden hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen tehtävä on laaja 
ja edellyttää poikkihallinnollista yhteistyötä kaikkien toimialueiden kesken. 
Hyvinvointiin kuuluu sekä yksilön että yhteisön hyvinvointi. Yhteisön hyvinvoinnin 
edistämisessä hyvinvointierojen ja segregaation pienentäminen on keskeistä. 
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Tuusulassa asukkaiden osallisuutta ja aktiivisuutta vahvistetaan tarjoamalla tiloja 
harrastustoiminnalle ja muiden kohtaamiselle. Asukastoiminnan luonnollisia 
kohtaamisen paikkoja ovat lähiympäristön avoimet julkiset ja puolijulkiset tilat sekä 
ulkotilat. Alueiden toiminnallisiksi keskuksiksi muodostuu usein koulut, päiväkodit ja 
vapaa-ajanpaikat. Tuusulassa asukkaiden osallisuuden ja aktiivisuuden vahvistaminen 
on kirjattu myös kunnan strategiaan. Tilat ovat keskeinen tuen muoto yhdistysten, 
seurojen ja asukkaiden omaehtoisen toiminnan mahdollistamisessa.

Kunnan väestöennusteiden valossa käihmisten määrä kasvaa vuosi vuodelta ja 
ikäihmisten kokoontumisen tarpeet kasvavat määrällisesti sekä 
kokoontumistarpeiden että kerralla kokoontuvien ihmisten määrän osalta. Ikäihmisillä 
on myös erityisiä tarpeita kokoontumispaikkojen suhteen, esimerkiksi pysäköinti ulko-
ovien välittömässä läheisyydessä, korkeammat käsinojalliset tuolit, akustiikka 
(silmukat) ja apuvälineet. Alati digitalisoituva toimintaympäristö haastaa yhteisöjä ja 
asukkaita muutokseen myös kokoontumistavoissa.

Kunnan tavoitteena on, että käytössä oleva palveluverkko on asukkaiden ja yhteisöjen 
hyödynnettävissä mahdollisimman laajasti ja tilojen käyttöaste nousee. Yhteisökäytön 
näkökulma on jatkossa huomioitava paremmin sekä uusia kiinteistöjä suunniteltaessa 
ja rakennettaessa että olemassa olevia kiinteistöjä uudistettaessa.

Yhteisökäytön käyttäjäprofiilit ja palveluverkon suunnittelussa huomioon 
otettavat asiat

Yhteisöjen tilatarpeet vaihtelevat, sillä yhteisöt ovat erilaisia. Kunnan tilojen käyttäjät 
voi jakaa tarpeen perusteella säännöllisiin ja satunnaisiin käyttäjiin. Käyttäjäprofiileja 
on tunnistettu seuraavasti (5):

Vakiovuorojen hakija, vakiintunut yhteistyökumppani
Satunnainen käyttäjä
Yleisötilaisuuksien järjestäjä
Asuinalueen toimija
Asukkaan oma käyttö

Yhteiskäyttöön tulevien tilojen suunnittelussa tulee ottaa huomioon ainakin seuraavat 
näkökulmat:

Saavutettavuus
Esteettömyys
Muunnettavuus
Keittiö/ravintolatilat
Liikuntatilat
Piha-alueet
Liikenne ja pysäköinti
Kestävä kehitys 

Yhteiskäytön tavoitetila ja eteneminen

Tavoite kiinteistöjen tehokkaasta yhteiskäytöstä edellyttää yhteistä visiota Tuusulan 
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

6.  

tulevasta palveluverkosta. Nykyisten ja tulevien oppimisympäristöjen käyttäjiä ovat 
arkipäivisin lapset, oppilaat ja päiväkotien ja koulujen henkilökunta. Päivisin, iltaisin ja 
loma-aikoina samat tilat toimivat asukkaiden ja yhteisöjen toimintaympäristöinä. 
Yhteisön käytössä on sisätilojen lisäksi myös ulkotiloja. Tilat ovat mm. puistoja, 
koulujen ja varhaiskasvatusyksiköiden pihoja sekä lähiliikuntapaikkoja. Fyysisten 
tilojen lisäksi asukkaat voivat kokoontua virtuaalisesti.

Tavoitteena on, että palveluverkon uudistuessa ja sen vastatessa yhteisökäytön 
moninaisiin tarpeisiin, voidaan erillisistä tai ylimääräisistä yhteisötiloista jopa luopua 
ja kiinteistöt realisoida. Alueellinen näkökulma on kuitenkin huomioitava päätösten 
vaikutuksia arvioitaessa.

Palveluverkon uudistamiseen liittyen valmistelemme vuonna 2020 periaatteet 
yhteiskäytön huomioon ottamisesta palveluverkon uudistamistyössä. Työ käsittää 
seuraavat osiot: 

Yhteisötilatarpeet/yhteiskäytön tarpeet
käyttäjien profilointi + tarpeiden kehittyminen, kunnan rooli tilojen 
järjestäjänä, linjaukset kenelle tiloja annetaan ja minkä tyyppiseen 
toimintaan, käytön sisällölliset asiat ja tilavaatimukset, tilojen (fyysiset tilat, 
virtuaaliset tilat) ominaisuudet, käyttöajat jne., digitalisaation 
hyödyntäminen

Tavoitteet ja perustelut
ei erillisiä yhteisötiloja - kunnan palveluverkon monikäyttöisyys, uusien 
kokoontumistapojen hyödyntäminen / digitalisaatio ym.

Tarvittavien tilojen toiminnalliset kuvaukset
 nykytila ja tulevaisuudessa hyödyntäen uudisrakentaminen

Alueellinen suunnitelma palveluverkon käytöstä
Mitkä tilat yhteisöjen käyttöön + toiminnan sisältö, etenemisaikataulu

Tilojen hallinnointi
Maksullisuus/maksuttomuus, varausjärjestelmät, lukitukset, kalustaminen, 
vastuutahot / kontaktipinnat

Yhteisötilat, joista luovutaan (ennakkovaikutusten arviointi)

Ehdotus
Esittelijä: Heidi Hagman, kehittämispäällikkö

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päättää 

hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman tuusulalaisten 
hyvinvoinnin ja yhteiskäytön näkökulmasta
evästää jatkovalmistelua seuraavilla huomioilla

Vaikutusten ennakkoarviointimenettelyn käyttö palveluverkon 
tarkastelussa ja sen uudistustyössä on edellytys asukaslähtöiselle 
ennakoivalle ja kestävälle päätöksenteolle ja ratkaisuille niin Tuusulan 
kunnassa kuin Keski-Uudenmaan sosiaali- ja terveyspalvelukuntayhtymässä
Tuusulalaisten hyvinvoinnin edistämisessä hyvinvointierojen ja 
segregaation pienentäminen on keskeistä. Tämä edellyttää erilaisten 
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asukkaiden tarpeiden tunnistamista ja niihin tarttumista. Yhdenvertainen 
palvelu ei aina tarkoita täsmälleen samaa palvelua tai kustannuksiltaan 
yhtäläistä palvelua, vaan asukkaan tarpeista lähtevää palvelua. 
Tuusulan hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien 
tuusulalaisten hyvän elämän turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä 
aikavälillä sosiaali- ja terveyspalveluja on tarjolla Hyrylän, Jokelan ja 
Kellokosken taajamissa. Keskeistä on kehittää kotiin vietäviä ja liikkuvia 
palveluita, sillä sähköiset palvelut eivät ole kaikille saavutettavia. 
Yhteisökäytön näkökulma on jatkossakin huomioitava sekä uusia 
kiinteistöjä suunniteltaessa ja rakennettaessa että olemassa olevia 
kiinteistöjä uudistettaessa. Yhteisökäyttö on huomioitava myös 
toimintatapojen luonnissa ja niitä uudistettaessa. Tämä edellyttää 
yhteisönäkökulman edustajan tai yhteisöjen ja asukkaiden ottamista 
mukaan suunnitteluun tunnistetut käyttäjäprofiilit ja erilaisten käyttäjien 
(ikä, teema, jne.) tarpeet huomioiden.
Yhteiskäyttöön tulevien tilojen suunnittelussa tulee ottaa huomioon 
ainakin seuraavat näkökulmat: saavutettavuus, esteettömyys, 
muunnettavuus, keittiö/ravintolatilat, liikuntatilat, piha-alueet, liikenne ja 
pysäköinti, kestävä kehitys.

- - -

Puheenjohtajan avattua keskustelun, jäsen Palvas esitti, että päätösesitykseen 
lisätään, että Linjamäen oppilaiden siirtoa Kellokosken kouluun ei tehdä vaan yksikkö 
jatkaa toimintaansa, perusteena Linjamäen evauksessa esille tulleet seikat. 
Koulurakennus on terve ja turvallinen, ympäristö nykyistä ilmiöoppimista 
erinomaisesti tukeva ja koulussa voidaan antaa opetusta myös suuremmalle määrälle 
oppilaita, jolloin myös yhtenä lakkautusperusteena ollut opettajan pedagoginen 
yhteistyö mahdollistuu. Koululla on hyvät iltakäyttömahdollisuudet, joten koulu 
palvelee Linjamäen aluetta yhteisötilana, kuten on tähänkin asti tehnyt.
Linjamäen koulun oppilaat ja vanhemmat kuuluu pitää yhdenvertaisena Tuusulan 
kunnan muiden esitettyjen yksiköiden (Nahkela, Linjamäki, Tuomala) oppilaiden ja 
vanhempien kanssa. Nyt lakkautusuhan alla on näistä kolmesta yksiköstä pelkästään 
Linjamäki.
Tuusulan kylien lähikoulujen opetustoimintaa ja yhteisökäyttöä tulee ennemmin 
kehittää kuin toimintaa suunnitella lakkautettavan. 
Jäsen Keränen kannatti esitystä. 

Koska oli tehty kannatettu esitys, jossa esitettiin päätösehdotukseen lisättävän, että 
Linjamäen oppilaiden siirtoa Kellokosken kouluun ei tehdä vaan yksikkö jatkaa 
toimintaansa, puheenjohtaja esitti toimitettavaksi nimenhuutoäänestyksen. 
Äänestysjärjestykseksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka mukaan ne, jotka 
kannattavat esittelijän ehdotusta, äänestävät ”jaa” ja jos ”ei” voittaa, jäsen Palvaksen 
esitys lisätään hyte-lautakunnan päätökseen.

Suoritetussa äänestyksessä esittelijän ehdotusta kannattivat jäsenet Ruotsalainen, 
Lahdenperä, Mäkinen, Untamo, Kiuru ja Järvinen Jäsen Palvaksen esitystä kannattivat 
jäsenet Palvas, Keränen, Ahola-Leppänen ja Koivumäki.
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Puheenjohtaja totesi äänestyksen päättyneen äänin 6-4. Hyte-lautakunnan päätös 
tehtiin esittelijän ehdotuksen mukaisesti. 
 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 19.11.2020, § 78

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Tiina Simons, Markus Torvinen, Hannamari Halinen, Risto Kanerva, 
Ulla Kinnunen
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, tiina.simons@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, 
hannamari.halinen@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi
sivistysjohtaja, kehittämispäällikkö, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, vapaa-
aikapalveluiden päällikkö, kulttuuri- ja museotoimenjohtaja

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma_2019-2026, kvltk 19.11.2020
2 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, kvltk 19.11.2020
3 Palveluverkon toteutussuunnitelma, kvltk 19.11.2020
4 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, kvltk 19.11.2020

Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018 ja päivitetty 
valtuustossa 9.12.2019. Valtuuston päätökseen perusteluosassa linjattiin, että 
palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan aina vähintään vuosittain 
talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet ja palveluverkkosuunnitelman toteutumisen edistyminen.  

Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
kunnan investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelma toteuttaminen on keskeinen 
toimenpide ja osa kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelmaa vuosille 2020 - 
2029. Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman 
toteuttamiseen liittyvät Sivistys toimialueen palveluverkkoinvestoinnit ja investoineista 
saatavat toiminnalliset ja taloden hyödyt, arviot kunnan tarpeettomien kiinteistöjen 
luovutuksista saatavista korvauksista ja käyttötalouden säästöistä sekä 
arviot väistötilojen kustannussäästöistä. Palveluverkkosuunnitelmassa päätetään 
tehdyn evauksen perusteella Nahkelan, Tuomalan ja Linjamäen koulujen 
tulevaisuudesta.

Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista tehdään aina 
erikseen. 

Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä tarkistetaan mm.

väestö- ja oppilasennusteet 
kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja kustannuksia
kuvataan valmistelun sisältöjä (Evaus)
hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja kustannuksia
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yhteisön käytössä olevien tilojen tulevat suunnittelun periaatteet ja tavoitteet
Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelman päivittämistä käsitellään kunnanhallituksessa 23.11.2020 
ja valtuustossa 7.12.2020.

Kokouksessa esitellään palveluverkkosuunnitelman päivityksen keskeinen sisältö.  

Palveluverkkosuunnitelmassa on täsmennetty kulttuuri- ja vapaa-aikapalveluiden 
palveluverkon kehittämis- ja korjaustoimenpiteitä. Keskeisimpinä 
Tuusulan Urheilukeskuksen kehittämiseen sekä museoihin ja kirjastoihin kohdistuvat 
perusparannukset.

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn 
palveluverkkosuunnitelman ja päättää, että keskeisten hankkeiden valmistelu 
etenee palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

__________

Esittelijä muutti päätösehdotustaan siten, että kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta 
päättää hyväksyä  Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman ja osaltaan
päättää , että keskeiset hankkeet esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle
etenevät palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

Päätös
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päätti hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan 
päivitetyn palveluverkkosuunnitelman ja päätti esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle, että keskeiset hankkeet etenevät palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

 

 

Puheenjohtaja Mellin poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn ajaksi. Syy: 
Palvelussuhdejäävi. Puheenjohtajana toimi tämän asian ajan varapuheenjohtaja Anna 
Yltävä.

Apulaispormestari Jussi Salonen saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 464

Valmistelija / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja
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Liitteet
1 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, khall 23.11.2020
2 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, khall 23.11.2020
3 Palveluverkkosuunnitelma 2019-2026, khall 23.11.2020
4 Palveluverkon toteutussuunnitelma, khall 23.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä osaltaan liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO 

hyväksyy liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman.
___

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun jätettiin seuraavat muutosesitykset:

Pekka Heikkinen: s.42, ensimmäisen kappaleen loppuun: Tuusulassa on tällä hetkellä 
noin 1000 yli 80-vuotiasta asukasta ja heidän määränsä kasvaa väestöennusteen 
mukaan vuoteen 2043 mennessä yli neljään tuhanteen eli nelinkertaistuu. Ikäväestön 
määrän kasvua on ennakoitava kaavoituksessa ja palvelujen suunnittelussa, jotta 
heille voidaan turvata asianmukaiset asunnot ja palvelut. Pentti Mattila kannatti 
Heikkisen muutosesitystä.

Tuija Reinikainen: Lisäksi -sanalla alkavan kappaleen tilalle: "Linjamäki, Nahkela ja 
Tuomala jatkavat omina yksikköinä. Oppilasrajaa 60 ei aseteta, sillä Linjamäkeen 
tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. Lisäksi keskeisten hankkeiden 
valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava tulevien koulujen koot sekä 
mahdolliset uudet oppilassijoittelut." Pentti Mattila kannatti 
Reinikaisen muutosesitystä.

Pasi Huuhtanen esitti asian jättämistä pöydälle. Mika Mäki-Kuhna kannatti Huuhtasen 
esitystä.

Jussi Salonen jätti useita muutosehdotuksia, joista osa on jo kirjattu kunnanhallituksen 
16.11.2020 hyväksymään ehdotukseen talousarvioksi vuodelle 2021:

Liitteenä olevaan palveluverkkosuunnitelmaan, sivu 25 toiseksi viimeisen kappaleen 
loppuun lisätään kaksi sanaa; Päiväkotien  tila-ja rakennesuunnittelussa ja koulujen
huomioidaan myös mahdollisuus varhaiskasvatuksen ja vanhusten asumispalvelujen 
yhdistämisestä tulevaisuudessa.

Sivu 28 toisen kappaleen loppuun lause: Koulujen tila-ja rakennesuunnittelussa 
huomioidaan myös mahdollisuus koulujen ja vanhusten asumispalvelujen yhdistämisestä 
lähialueelle tulevaisuudessa. 

Sivu 30 neljännen kappaleen alkuun ensimmäisen rivin loppuun lisätään lause: ,mikäli 
ryhmä- ja oppilasmäärä alittaa määritetyt koulujen suuruuskriteerit.

Sivu 30 loppuun lisäys: Koulujen kunnon ylläpitämiseksi kiinteistöjen vuotuiset 
.ylläpitokorjaukset tehdään vuosittain
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Sivu 31 laatikossa toiseen kohtaan lisätään sana  Tuomalan koulun eteen.mahdollisesti 

Annika Lappalainen kannatti Salosen muutosehdotuksia.

Päätös
Kunnanhallitus päätti yksimielisesti

ottaa asian 7.12.2020 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle  
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 30.11.2020 pidettävässä kunnanhallituksen 
kokouksessa.

 

Virpi Lehmusvaara ja Heikki Lonka selostivat asiaa.
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Kuntakehityslautakunta, § 86,16.09.2020
Kunnanhallitus, § 465, 23.11.2020

§ 465
Kaavoitussuunnitelma 2021-2025

TUUDno-2020-2109

Kuntakehityslautakunta, 16.09.2020, § 86

Valmistelijat / lisätiedot:
Asko Honkanen
asko.honkanen@tuusula.fi
kuntasuunnittelupäällikkö

Liitteet
1 Kaavoitussuunnitelma 2021-2025 KKL 16.9.2020

Kunnanvaltuusto hyväksyy vuosittain kaavoitussuunnitelman viiden vuoden jaksolle. 
Tämän jälkeen vuoden alussa hyväksytään alkavan vuoden kaavoituksen työohjelma, 
jonka edistymistä seurataan osavuosikatsausten yhteydessä. Kaavoitussuunnitelman 
tavoitteena on ohjata kuntasuunnittelu-palvelualueen toimintaa ja kaavatöihin 
vaikuttavien luottamuselinten päätöksentekoa niin, että hankeluettelosta ensisijaisiksi 
nostetut hankkeet etenevät mahdollisimman nopeasti ja että niiden valmisteluun 
kohdennetaan ensisijaisesti resursseja.

Tavoitteena on huolehtia siitä, että MAL-aiesopimuksen tavoitteiden ja 
kunnanvaltuuston hyväksymän vuotuisen asunto-ohjelman lisäksi kaavoitetaan 
riittävästi tonttivarantoa tulevaa käyttöä varten.

Vuosien 2021–2025 kaavoitussuunnitelma on liitteenä. Kaavoitussuunnitelmassa on 
edellisten vuosien tavoin yleiskaavoitushankkeita, yleissuunnitelmia sekä 
asemakaavahankkeita, jotka on priorisoitu kolmeen eri luokkaan hankkeiden 
kiireellisyyden ja oletetun etenemisjärjestyksen mukaisesti. Kartalle on merkitty myös 
ns. vähäiset kaavamuutokset ilman priorisointia. Näitä kaavamuutoksia valmistelevat 
kaavoitusavustajat muiden töiden ohella.

Yleiskaava ja yleissuunnitelmat

Suunnittelukauden alussa on tavoitteena saada yleiskaava 2040 hyväksyttyä. Tämän 
jälkeen tehtävien linjausten mukaisesti varaudutaan osayleiskaavojen laadintaan. 
Toistaiseksi tarpeellisimpana taajamaa koskevan osayleiskaavan päivityksenä pidetään 
Koillis-Hyrylän osayleiskaavan laadintaa. Koillis-Hyrylän osayleiskaavan laatiminen on 
tarpeen suunnittelukauden aikana, jotta tämän jälkeen alueelle voidaan 
asemakaavoittaa aiotusti asuinalueita päätetyin tavoittein mm. liikenneverkkoon ja 
aluetehokkuuteen liittyen. Alueen maankäyttöä on tarkoitus tutkia myös erillisten 
asemakaavahankkeiden yhteydessä asemakaavarunkoa hahmotellen.

Yleissuunnitelmia laaditaan asemakaavojen laatimisen tavoitteiden asettamiseksi ja 
laajempien kokonaisuuksien hahmottamiseksi, jotta voidaan olla varmoja, että 
pienehkötkin asemakaavatyöt toimivat kokonaisuuden osina. Tällaisia 
yleissuunnitelmia ovat Hyrylän ja Jokelan keskustojen yleissuunnitelmat. Lisäksi 
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1.  
2.  
3.  
4.  
5.  
6.  

laaditaan viher- ja virkistysverkon kehittämisen kokonaissuunnitelma sekä 
yleissuunnitelmaa Tuusulanjärven virkistyskäytön lisäämiseksi koskien ranta-aluetta.

Asemakaavahankkeiden priorisointi

Asunto- ja asuinalueiden osalta pyritään tarjoamaan monipuolisesti vaihtoehtoja. 
Tarkoituksena on valikoida hankkeet, joiden myötä saadaan kaikkiin taajamiin 
tonttivarantoa eri tarpeisiin: asuinrakentamisen tontteja, keskustojen 
kehittämishankkeita, työpaikkatontteja ja vetovoimahankkeita. Asemakaavahankkeet 
on priorisoitu painottaen

Keskustojen kehittämistä
Työpaikka-alueiden kaavoja
Kunnan maalle sijoittuvia hankkeita
Paljon asuntoja/työpaikkoja tuottavia kaavoja
Kunnan omistamien realisoitavien kiinteistöjen kaavamuutoksia
Kunnan kannalta tärkeitä palveluverkon kehittämisen tai yhdyskuntatekniikan 
toteuttamisen edellyttämiä kaavoja

Liitteenä olevassa kaavoitussuunnitelmassa prioriteetilla 1 olevat ovat kärkihankkeita. 
Prioriteettien 2 ja 3 hankkeita edistetään kärkihankkeiden valmistelun jälkeen. On 
todennäköistä, että tulee tehtäväksi erityisesti kaavamuutoksia suunnittelukauden 
aikana sekä johtuen ajankohtaisista rakentamishankkeista että kunnan 
velvollisuudesta pitää kaavat ajan tasalla. Hankkeita koskevista hakemuksista 
päätettäessä tai muutoin käynnistämispäätöksin päätetään erikseen, minkälaisella 
prioriteetilla näitä edistetään.

Työpaikka-alueiden asemakaavat

Jokelassa työpaikka-alueiden tonttivarantoa on lähivuosien tarpeeseen. Näin ollen 
työpaikka-alueiden asemakaavoja laaditaan suunnittelukauden alussa pääosin Etelä-
Tuusulaan ja resurssien mahdollistaessa myöhemmin Kellokoskelle. Kellokoskella 
Rajalinnan työpaikka-alueen laajentaminen on tarpeen lähivuosina, mutta tämä hanke 
ei prioriteetiltaan kärkeä.

Sen sijaan Etelä-Tuusula on työpaikkarakentamisen kannalta ensisijaisen tärkeä 
kysynnästä johtuen ja tonttivarannon kannalta heikoimmassa asemassa. On erittäin 
tärkeää panostaa näistä syistä johtuen Etelä-Tuusulaan. Sekä Kehä IV:n varteen 
kehittyvät työpaikka-alueet että Tuusulan itäväylän varteen työpaikka-alueiden 
laajentaminen ovat tärkeimmät hankkeet. FOCUS-alueella on painoarvoa jopa 
pääkaupunkiseudun työpaikka-alueiden joukossa. Näiden suurien asemakaavojen 
ohella on valmiuksia tehdä pieniä määriä pienehköjä työpaikka-alueiden asemakaavan 
muutoksia.

Keskustojen kehittäminen

Keskustojen kehittäminen on tarpeen vetovoiman kasvattamiseksi kaikissa taajamissa, 
eikä tähän ole vielä syntynyt Jokelassa ja Hyrylässä riittävästi kaavallisia 
mahdollisuuksia. Hyrylän alueella asuinkerrostalotonttivaranto on hyvä, mutta 
kaupallisen keskustan kehittämiseksi on vielä laadittava kaavamuutoksia. 
Palvelukeskuksen kaavamutuoksen lisäksi mm. purettavan hallintorakennuksen alueen 
asemakaavatyö esitetään nostettavaksi kärkihankeeksi.
Jokelassa tämän ohella myös liike- ja asuinkerrostalotontteja on tarpeen kehittää 
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keskusta-alueella tai lähituntumassa, josta johtuen kaavoitussuunnitelmassa on 
kärkihankkeena Keskustien kaavamuutos ja ”Opintien ja Nukarintien risteyksen 
ympäristö”-niminen kaavamuutos. Uutena hankkeena esitetään käynnistettäväksi 
Asemanseutu-kaavamuutosta aseman itäpuoleiselle alueelle.
Kellokoskella jo Vanhan valtatien itäpuolelle laaditun kaavan jälkeen seuraava 
keskustan kehittämishanke on ent. sairaalan alueen kaavallinen muutos, joka voi edetä 
maanomistajan selvitettyä mahdollisuuksia kiinteistöjen uusiokäytön osalta.

Pääasiassa asuintontteja tuottavat asemakaavat

Onnistuneen maanhankinnan ja suurten kaavaprojektien läpiviemisen seurauksena 
Tuusulan kunnalla on hyvä tonttivaranto ja mahdollisuudet päästä tavoitellulle kasvu-
uralle. Alla on laskelma koskien rakentamattomien asuinrakentamista mahdollistavien 
korttelien potentiaalista. Laskelma on tehty paikkatietoperusteisesti ja johtuen 
aineiston epäyhtenäisyydestä joitakin pieniä puutteita luvuissa voi olla. Tästä 
huolimatta suuruusluokka on oikein.

  Hyrylä Jokela  Kellokoski
rakennusoikeutta kunnan omistamilla alueilla 203958 79103 31819
rakennusoikeutta muiden omistamilla alueilla 153884 23403 8543
yht 357842 102506 40362
       
Talotyyppikohtaisesti      
Omakotitalojen rakennusoikeus 47191 24853 9065
Muiden pientalojen rakennusoikeus 44182 52544 24992
Kerrostalojen rakennusoikeus 266469 25109 6305
       
Asuntoja      
Omakotitalot 236 124 45
Muut pientalot 589 701 333
Kerrostalot 4441 418 105
yht 5266 1243 484
       
Asukkaita      
Omakotitaloihin 944 497 181
Pientaloihin 982 1168 555
Kerrostaloihin 6662 628 158
yht 8587 2292 894
Asuinalueille sijoittuva oleva yhtiömuotoisten tonttien varanto riittää kaikissa 
taajamissa lähivuosien tarpeisiin. Hyrylässä olevat Rykmentinpuiston, Lahelanpelto II:n, 
Häriskiven ja Pellavamäentien kaavojen alueet sekä pienemmät täydennyskohteet 
mahdollistavat tavoitellun kasvun. Kellokosken keskustan kaavan lisäksi Linjapuiston 
asemakaavat I ja II mahdollistavat asuinrakentamista. Kellokoskella tulee arviolta 2-3 
vuoden sisällä lisätä omakotitonttivarantoa, joten mm. Joenranta-kaava on 
kärkihankkeena. Uusia pientaloalueiden kaavoja ei siksi tarvita juuri nyt kärkihankkeiksi 
Jokelaan, mutta keskustarakentamista turvaavaa tonttivarantoa olisi hyvä kasvattaa.

Kasvun turvaamiseksi on ensisijaisen tärkeää saada oleva ja lähivuosiksi hyvin riittävä 
varanto Hyrylässä ja Kellokoskella luovutuskuntoon eli tontit lohkottua ja infra 
rakennettua. Jokelassa sen sijaan Peltokaaren, Kartano I:n ja keskustan tonttivaranto 
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on riittävä ja infratyöt akuuteimpaan tonttitarpeeseen nähden riittävän pitkällä eli 
tontteja riittää siellä hyvin myytäväksi.

 

Ehdotus
Esittelijä: Asko Honkanen, kuntasuunnittelupäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen 
kunnanvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan kaavoitussuunnitelman 
vuosille 2021–2025.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Liisa Sorri teki muutosesityksen Margita 
Winqvistin kannattamana. Muutosesityksen mukaan 
kaavoitussuunnitelma vuosille 2021-2025 tulee hyväksyä siten muutettuna, että Jokelan 
Kartano II -asemakaavamuutos nostetaan 2. prioriteetin hankkeeksi. 
Kuntakehityslautakunta hyväksyi Sorrin esityksen yksimielisesti.

 

Päätös
Kuntakehityslautakunta päätti

hyväksyä kaavoitussuunitelman vuosille 2021-2025 siten muutettuna, että Jokelan 
Kartano II -asemakaavamuutos nostetaan 2. prioriteetin hankkeeksi.
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä liitteenä olevan kaavoitussuunnitelman vuosille 2021–2025.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 465

Valmistelija / lisätiedot:
Asko Honkanen
asko.honkanen@tuusula.fi
kuntasuunnittelupäällikkö

Liitteet
1 Kaavoitussuunnitelma 2021-2025., khall 2.11.2020

Poliittinen johtoryhmä kannusti KKL:n käsittelyn jälkeen miettimään vielä miten 
kärkihankkeita voitaisiin priorisoida, jotta kunnan kannalta tärkeimmät tähtihankkeet 
saataisiin selville. Jos kaikkein tärkeimmät hankkeet myös luottamuselinten 
päätöksellä voidaan erotella muista sinänsä tärkeistä hankkeista, voidaan 
valmistelussa keskittyä näihin yhteisesti tärkeiksi pidettyihin hankkeisiin. Jopa 
yksinomaan kärkihankkeita on erinomaisen suuri määrä - kärkihankkeita on ollut 
Tuusulan kaavoitusyksiköllä pitkään 30-35 kpl vaikka näitä on saatu valmiiksikin hyvin 
ja tonttivaranto on kasvanut suurelta osin hyvälle tasolle.
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1.  

2.  
3.  

4.  

5.  

6.  
7.  
8.  

9.  
10.  
11.  

12.  

Käytännössä kaavan valmistelija pystyy valmistelemaan samanaikaisesti 1-3 hanketta. 
Yleiskaavatason suunnitelmia valmistellaan päätyönä noin 1 hlön ja asemakaavoja 
noin 6 hlön toimesta. Kullakin on kaavojen valmistelun lisäksi muita tehtäviä.On 
perusteltua valita kaavoituksen kärkihankkeiksi esim. 5-15 hanketta nykyisen noin 30 
hankkeen sijaan.

Hankkeiden tarkempi priorisointi

Tätä varten on valmisteltu kaavojen pisteytystaulukko, jossa on tutkittu kunkin tärkeän 
hankkeen tärkeyttä ja vaikuttavuutta muutamien kriteerien avulla. Kukin hanke on 
pisteytetty ja näin saatu aiempaa analyyttisempi lähestymistapa 
kaavoitussuunnitelmaan liittyen.Kaavahankkeita on arvioitu kriteeristön avulla:

Kunnan maanomaisuus

Vaikuttavuus ja tarve
Työpaikkojen määrä
Asuinrakentamisen määrä (muutamia – kymmeniä – sata – useita satoja – tuhat 
tai enemmän)
Palveluverkon kehittyminen
 
Kaavatalous

Alueen merkittävyys kunnan kannalta
Etelä-Tuusula
Jokela
Kellokoski

Suunnitelman toteutumisen aikajänne
Lyhyt
Keskipitkä
Pitkä
 
Läpimenovarmuus

Kukin kriteeri tutkittujen kaavahankkeiden osalta arvioitiin asteikolla 1-5. Kriteereille 
annettiin lisäksi painoarvot. Kukin hanke sai pisteitä kriteerien arvosanojen ja 
painoarvojen summana. Pisteytystaulukko on asian liitteenä.

Johtopäätelmä

Tehdyn analyysin pohjalta tulisi kaavoitussuunnitelmaan ja työtapohoihin tehdä 
muutoksia:
Arvioinnissa parhaiten pisteitä saaneiden hankkeiden edistämiseen tulisi panostaa ja 
luettelon loppupäässä olevien hankkeiden edistämisen ei tulisi olla tässä vaiheessa 
ensisijaista. Pisteytyksessä heikommin menestyneitä hankkeita ei tulisi juuri nyt 
valmistella, ellei hankkeen valmistelu ole nyt lähes valmis jonkin kaavavaiheen osalta, 
jolloin olisi silti perusteltua viedä valmisteluvaihe loppuun ja kaava käsiteltäväksi.
Resursseja voi olla mahdollista lisätä pisteytyksessä parhaiten menestyneiden 
hankkeiden osalta siten, että useampi kuin yksi kaavan valmistelija käyttää 
työaikaansa näihin hankkeisiin.
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Pisteytyksessä parhaiden menestyneiden hankkeiden top 10:

Yleiskaava 2040
Hyrylän keskustan yleissuunnitelma
Palvelukeskus
Lahelanpelto III (vain koulu)
Rykmentinportin laajennus
Jokelan paloasema
Kehä IV
Puistokylä
Kehitettävät kiinteistöt II
Koillis-Hyrylän osayleiskaava

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO hyväksyy

liitteenä olevan kaavoitussuunnitelman vuosille 2021–2025.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

ottaa asian 7.12.2020 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle  
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 30.11.2020 pidettävässä kunnanhallituksen 
kokouksessa.

 

Asko Honkanen ja Anne Olkkola selostivat asiaa.
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Kuntakehityslautakunta, § 85,16.09.2020
Kunnanhallitus, § 466, 23.11.2020

§ 466
Asunto-ohjelma 2021-2025

TUUDno-2020-2147

Kuntakehityslautakunta, 16.09.2020, § 85

Valmistelijat / lisätiedot:
Henna Lindström
henna.lindstrom@tuusula.fi
yleiskaavasuunnittelija

Liitteet
1 Asunto-ohjelma 2021-2025, KKL 16.9.2020
2 Asuntotuotantoarvio -taulukko, KKL 16.9.2020
3 Asunto-ohjelma, kohteet Jokelassa ja Kellokoskella, Khall 2.11.2020
4 Asuntorakentaminen_Hyrylä_2020_mustavalkoinen, KKL 16.9.2020

Tuusulan kunnassa uusien asuntojen rakentaminen keskitetään keskuksiin ja 
taajamiin, jolloin luodaan edellytyksiä joukkoliikenteelle ja monipuolisille palveluille. 
Kuntastrategian mukaisesti vahvistetaan Etelä-Tuusulan kasvua sekä tiivistetään ja 
eheytetään Hyrylän keskustaa ja Rykmentinpuistoa. Jokelan keskustaa tiivistetään 
rataan tukeutuen ja vahvistetaan taajaman vetovoimatekijöitä puutarhakaupunki-
idean pohjalta. Kellokosken omaleimaisuutta ja vetovoimaa vahvistetaan Ruukin ja 
Sairaalan aluetta sekä keskustaa kehittäen. Monipuolista asuntorakentamista 
tuotetaan eri elämän tilanteissa oleville ja eri-ikäisten väestöryhmien asumistarpeisiin. 
Tavoitteena on edistää valinnan mahdollisuuksia niin kerros- kuin pientaloasuntojen 
tuotannolla sekä varmistamalla hallintamuotojen moninaisuus omistus-, vuokra- ja 
asumisoikeusasuntoja tuottamalla. Asuntorakentamisessa tavoitellaan myös 
kohtuuhintaisuutta ja kooltaan erilaisia asuntoja.

Maankäytön, asumisen ja liikenteen MAL 2019 -suunnitelma on hyväksytty ja 
neuvottelutulos valtion ja Helsingin seudun kuntien välisestä MAL-sopimuksesta 
vuosille 2020-2031 saavutettiin kesäkuussa 2020. Sopimus tulee voimaan kaikkien 
sopijaosapuolten hyväksyttyä sen. MAL 2019 -suunnitelmassa kuvataan, miten seutua 
pitäisi kehittää vuosina 2019 - 2050. Suunnitelma on tiekartta siihen, miten seudun 
liikenteen päästöt saadaan laskuun, asukkaiden arjesta tehdään sujuvaa, ihmiset 
voivat löytää kodin kohtuullisella hinnalla hyvien liikenneyhteyksien varresta ja 
työpaikoille on helppo kulkea. MAL-sopimuksilla on määritelty seudun kunnille 
asuntorakentamisen määrä- ja hallintamuototavoitteita. Tuusulan tavoite on rakentaa 
462 asuntoa vuosittain, josta 20 % valtion tukemaa ARA-tuotantoa. Asuntotuotannon 
ja kaavoituksen kokonaistavoitteessa otetaan huomioon kunnan toiminnasta 
riippumattomat tekijät mm. koronaepidemian vaikutukset yhteiskuntaan ja 
asuntorahoitukseen, talouden suhdannevaihtelu, asuntomarkkinatilanne sekä 
liikenneinfrahankkeiden toteutuminen.

Asunto-ohjelma sisältää tulevan viisivuotiskauden uudisrakentamisen tuotantoarvion, 
omakotitonttien luovutussuunnitelman ja ARA-uudisrakentamisen hankekatsauksen. 
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Loppuun on lisätty kehittämistavoitteita seuraavalle asunto-ohjelmakaudelle. 
Asuinrakentamisen määrään ja tuotannon monipuolisuuteen vaikuttavat yleiset 
asuntomarkkinat, suhdanteet, maapoliittisten ratkaisujen syntyminen sekä 
kaavoituksen ja kunnallistekniikan mahdollistamat aikataulut.

 

Ehdotus
Esittelijä: Asko Honkanen, kuntasuunnittelupäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan asunto-ohjelma 2021 - 2025:n liitteiden mukaisesti.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 466

Valmistelija / lisätiedot:
Henna Lindström
henna.lindstrom@tuusula.fi
yleiskaavasuunnittelija

Liitteet
1 Asunto-ohjelma, kohteet Jokelassa ja Kellokoskella, Khall 2.11.2020
2 Asunto-ohjelma, kohteet Hyrylässä, Khall 2.11.2020
3 Asuntotuotantoarvio -taulukko, Khall 2.11.2020

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan asunto-ohjelman 2021 - 2025 liitteiden mukaisesti.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

ottaa asian 7.12.2020 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle  
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 30.11.2020 pidettävässä kunnanhallituksen 
kokouksessa.
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Kunnanhallitus, § 405,26.10.2020
Kunnanhallitus, § 430,02.11.2020
Valtuusto, § 97,09.11.2020
Kuntakehityslautakunta, § 119,18.11.2020
Kunnanhallitus, § 467, 23.11.2020

§ 467
Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021

TUUDno-2020-2139

Kunnanhallitus, 26.10.2020, § 405

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuija Palkki, Päivi Hämäläinen
tuija.palkki@tuusula.fi, paivi.hamalainen@tuusula.fi
maankäyttöinsinööri, maankäyttöpäällikkö

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021

Tuusulan kunnan päivitetty maapoliittinen ohjelma 2030 hyväksyttiin 
kunnanvaltuustossa 9.3.2020 § 11. Maapoliittisen ohjelman päivityksen yhteydessä 
päätettiin siirtyä vyöhykehinnoitteluun. Hallintosäännön mukaan asemakaavan 
mukaisten tonttien hinnoittelusta päättää kunnanvaltuusto.

Kunnan tulee hinnoittelussaan käyttää markkina-arvoa luovuttaessaan alueita, jottei 
kunta julkisena toimijana vääristä kilpailua sisämarkkinoilla. Valtiontukisäännöksiä on 
sovellettava myös maankäyttösopimuksissa. (KunL 130 §)

Maapoliittisen ohjelman hyväksymisen yhteydessä valtuusto hyväksyi mahdollisuuden 
käyttää maankäyttösopimusten hinnoittelussa ulkopuolisten arvioitsijoiden arvioita. 
Maankäyttösopimuksissa käytetään joko tämän hinnoittelupäätöksen mukaisia 
hintoja tai sopimusalueilta tilataan 1-3 hinta-arviota ja hinnoittelussa käytetään niiden 
keskiarvoa ja/tai hintahaarukkaa.

Kunnan tavoitteena on, että kunnalla on hallitun kasvun periaatetta noudattamalla 
vuosittain tarjottavanaan kuntastrategiaa ja talous- ja toimintasuunnitelmaa vastaavat 
määrät tontteja ja rakennuspaikkoja luovutettavaksi asunto- ja 
työpaikkarakentamiseen kaikissa keskuksissa, palvelujen kannalta 
tarkoituksenmukaisilla ja taloudellisesti edullisilla paikoilla. Linjakkaan, pitkäjänteisen 
maapolitiikan ja tontinluovutuksen edellytyksenä on avoin ja tasapuolinen hinnoittelu.

Tontteja luovutetaan kaikilta myytävissä olevilta alueilta. Luovutuksia suunniteltaessa 
huomioidaan kaavatilanteen lisäksi kunnan asuntotuotantotavoitteet, 
kunnallistekniikan aikataulut ja käytettävissä olevat resurssit.

Valtuusto on aiemmin vahvistanut AO-tonttihinnat vuosittain vuodeksi kerrallaan. 
Tuottajamuotoisen toteutuksen asuntotonteilla on ollut toistaiseksi voimassa oleva 
hinnoittelu ja erillisillä kohdekohtaisilla hintapäätöksillä on hinnoiteltu muut näistä 
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poikkeavat kohteet. Asuntorakentamiseen tarkoitettujen tonttien vyöhykehinnoittelun 
on tarkoitus olla voimassa kaksi vuotta kerrallaan, tarpeen vaatiessa se päivitetään 
aiemmin.

Hinnoittelun valmistelun tueksi tilattiin neljältä kiinteistöarviointikonsultilta 
vyöhykehinta-arviot kesällä 2020 (Newsec Advisory Finland Oy, Realia management, 
Maanomistajien arviointikeskus Oy ja GEM property).

Omakotitonttien hinnoittelu

Omakotitonteille esitetään Kellokoskelle ja Jokelaan yhtä hintavyöhykettä sekä Etelä-
Tuusulaan kahta hintavyöhykettä.

Etelä-Tuusulan vyöhykkeen 1 arvioiden vaihteluväli oli 300 - 550 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 425 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 2 arvioiden vaihteluväli oli 550 - 800 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 600 €/k-m .2

Kellokosken ja Jokelan arvioiden vaihteluväli oli 150 - 290 €/k-m , hinnaksi 2

esitetään 225 €/k-m .2

Pohjois-Tuusulan ja Etelä-Tuusulan vyöhykkeen 1 esitetyt hinnat ovat samat kuin 
vuoden 2020 kiinteähintaisten tonttien hinnat.

Tuottajamuotoisten tonttien hinnoittelu

Valtuusto on 7.11.2016 § 104 hyväksynyt tuottajamuotoisten tonttien luovutushinnat 
toistaiseksi voimassa olevalla päätöksellä. Vapaarahoitteiseen tuotantoon 
luovutettavien tonttien hinta oli sidottu ARA:n vahvistamiin tonttihintoihin, ollen 1,5 x 
päätöksentekohetken ARA:n vahvistama enimmäistonttihinta. Voimassa olevalla 
hinnoittelulla osalla alueista hinta jää tämän hetkistä markkinahintaa alemmaksi.

Rivitalotonteille ja tuottajamuotoisille pientalotonteille esitetään Kellokoskelle ja 
Jokelaan yhtä hintavyöhykettä sekä Etelä-Tuusulaan neljää hintavyöhykettä.

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 1 arvioiden vaihteluväli oli 250 - 800 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 500 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 2 arvioiden vaihteluväli oli 250 - 480 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 480 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 3 arvioiden vaihteluväli oli 300 - 450 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 400 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 4 arvioiden vaihteluväli oli 230 - 480 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 375 €/k-m .2

Kellokosken ja Jokelan arvioiden vaihteluväli oli 125 - 320 €/k-m , hinnaksi 2

esitetään 160 €/k-m .2

 

Kerrostalotonteille esitetään Kellokoskelle ja Jokelaan yhtä hintavyöhykettä sekä 
Etelä-Tuusulaan neljää hintavyöhykettä.
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Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 1 arvioiden vaihteluväli oli 200 - 550 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 350 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 2 arvioiden vaihteluväli oli 220 - 400 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 320 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 3 arvioiden vaihteluväli oli 220 - 350 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 300 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 4 arvioiden vaihteluväli oli 200 - 400 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 275 €/k-m .2

Kellokosken ja Jokelan arvioiden vaihteluväli oli 75 - 230 €/k-m , hinnaksi 2

esitetään 120 €/k-m .2

 
Kunta pidättää itsellään oikeuden teettää tarvittaessa uuden kohdekohtaisen arvion, 
jos on syytä olettaa, että tontin arvo poikkeaa merkittävästi vyöhykehinnasta. Jos 
kunnan tontin luovutuksia suunniteltaessa arvion perusteella määritelty hinta alittaa 
tämän hinnoittelupäätöksen mukaisen vyöhykehinnan, tuodaan se valtuuston 
hyväksyttäväksi. Mikäli maankäyttösopimuksen yhteydessä arvion mukaan määritetty 
hinta eroaa tämän hinnoittelupäätöksen mukaisesta vyöhykehinnasta, hinta 
hyväksytään kunnanhallituksessa sopimuksen hyväksymisen yhteydessä.

Vuokrattujen asuintonttien lunastushinta

Vuokralaisella on vuokrasopimuksen ehtojen mukaan oikeus lunastaa tontti omaksi 
vuokrasopimuksen allekirjoitushetkellä voimassa olleella myyntihinnalla kolmen 
vuoden kuluessa vuokrasopimuksen allekirjoitushetkestä lukien. Tämän jälkeen 
myytävän vuokratontin käypä hinta seuraa luovutettavien tonttien hinnoittelua.

Kunnanvaltuusto päätti 6.4.2020 § 27, että myös tarjouskilpailutontit on mahdollista 
vuokrata. Tarjouskilpailutonttien vuokra on 5 % tarjotusta kokonaiskauppahinnasta. 
Vuokrasopimuksen ehtojen mukaan vuokralaisella on oikeus lunastaa tontti omaksi 
tarjoamallaan kokonaiskauppahinnalla kolmen vuoden kuluessa vuokrasopimuksen 
allekirjoitushetkestä lukien. On tarkoituksenmukaista, että tarjouskilpailutonttien 
lunastushinta kolmen vuoden määräajan umpeuduttua on vähintään alkuperäisen 
tarjotun kokonaiskauppahinnan mukainen, mutta jos vyöhykehinnoittelun voimassa 
oleva hinta ylittää tarjotun kokonaiskauppahinnan, käytetään hinnoittelussa 
lunastushintana vyöhykehintaa.

Etelä-Tuusulassa Pekkolan asemakaava-alueella on asemakaavassa mahdollistettu 
sivuasunnon rakentaminen erillisen lisärakennusoikeuden perusteella. Sivuasunnon 
rakentamisen mahdollistavan lisärakennusoikeuden hintana kerrosneliömetriä 
kohden on pidetty puolta varsinaisen rakennusoikeuden hinnasta lunastushintaa 
määritettäessä.

Yhteiskäyttöiset LPA- AH-, tms. alueet

Valtuuston 7.11.2016 § 104 hyväksymässä päätöksessä tuottajamuotoisten tonttien 
luovutushinnoista on päätetty myös, että asemakaavassa myytävää/luovutettavaa 
tonttia varten merkityt pysäköinti- ja yhteisalueet luovutetaan vastikkeetta, mikäli niille 
osoitettu rakennusoikeus on enintään 100 k-m². Tämä käytäntö on otettu mukaan  
myös tähän päätökseen.
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Mikäli rakennusoikeutta on enemmän kuin 100 k-m², maankäyttöpäällikkö ja  
kuntakehitysjohtaja toimivaltansa rajojen mukaisesti luovuttaa ja hinnoittelee 
yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet ulkopuolisen hinta-arvioitsijan määrittämällä 
markkinahinnalla.

Yleisten rakennusten korttelialueet

Kuntakehitysjohtaja ja maankäyttöpäällikkö toimivaltansa rajojen mukaisesti luovuttaa 
ja hinnoittelee yleisten rakennusten korttelialueet yhden tai useamman ulkopuolisen 
hinta-arvioitsijan määrittämällä markkinahinnalla.

Taideohjelmat

Voimassa olevien taideohjelmien ehdot huomioidaan tontinluovutuksissa.

XS-kaavamuutosten hinnasto

XS-kaavamuutosten hinnastoa käytetään, kun kyseessä on maanomistajan aloitteesta 
tehtävä kaavamuutos, jolla maanomistajalle tulee lisärakennusoikeutta alle 100 k-m .2

 

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää  

hyväksyä oheisen vyöhykehinnoittelun. Hinnat tulevat voimaan 1.1.2021 alkaen.
 
että tuottajamuotoisen tontin varaamisesta tulee suorittaa varausmaksua 5 % 
kauppahinnasta ja omakotitontin varaamisesta 1000 €. Varausmaksu hyvitetään 
myyntihinnasta tai vuokrasta. Mikäli varaus peruuntuu varauksen saajan 
toimesta, varausmaksua ei palauteta.
 
että tontit voidaan laittaa haettavaksi kiinteähintaisena, laatukilpailulla tai myydä
/vuokrata hintatarjouskilpailulla vähintään tämän vyöhykehinnoittelupäätöksen 
mukaisilla hinnoilla.
 
että asuntotonttien vuokra-aika on 50 vuotta ja vuotuinen vuokra on 5 % 
kauppahinnasta sidottuna vuokrasopimuksen allekirjoitusvuotta edeltävän 
kalenterivuoden keskimääräiseen elinkustannusindeksin pistelukuun siten kuin 
voimassa oleva laki sallii.
 
että yli 3 vuotta voimassa olleiden kiinteähintaisena vuokrattujen tonttien 
lunastushinta noudattaa lunastushetkellä kulloinkin voimassa olevaa 
vyöhykehinnoittelua, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovittu.
 
että yli 3 vuotta voimassa olleiden tarjouskilpailulla vuokrattujen tonttien 
lunastushinta on vähintään alkuperäisen tarjouksen mukainen 
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kokonaiskauppahinta tai vyöhykehinta mikäli se ylittää alkuperäisen 
tarjouksen, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovittu.
 
että Etelä-Tuusulassa Pekkolan asemakaava-alueella on asemakaavassa 
mahdollistettu sivuasunnon rakentaminen erillisen lisärakennusoikeuden 
perusteella. Sivuasunnon rakentamisen mahdollistavan lisärakennusoikeuden 
hintana kerrosneliömetriä kohden voidaan pitää puolta varsinaisen 
rakennusoikeuden hinnasta.
 
että yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, jotka on asemakaavassa osoitettu 
myytävää/vuokrattavaa tonttia varten luovutetaan vastikkeetta, mikäli niille on 
osoitettu rakennusoikeutta enintään 100 k-m .2

 
oikeuttaa maankäyttöpäällikön ja kuntakehitysjohtajan toimivaltansa rajojen 
mukaisesti luovuttamaan/hinnoittelemaan yleisten rakennusten korttelialueet ja 
yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, joille on osoitettu rakennusoikeutta yli 100 k-m
, ulkopuolisen hinta-arvioitsijan määrittämällä markkinahinnalla.2

 
periä tontin luovutusten yhteydessä kiinteistönmuodostus-ja toimitusmaksuja 
sopimuksentekohetkellä voimassa olevan valtuuston hyväksymän 
kiinteistötoimitustaksan mukaisesti.
 
lisäksi peritään tonttiliittymän ja tonttikohtaisten vesihuoltojohtojen 
rakentamisesta aiheutuneet kustannukset tehtyjen rasitesopimusten mukaisesti 
niiltä kiinteistöiltä, joita asia koskee.
 
että vyöhykehinnoittelusta poiketen Anttilanranta-nimisellä asemakaava-
alueella 

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 700 e/k-m²:
kortteli 8093 tontit 4, 7 ja 8
kortteli 8090 tontit 2, 4 ja 5
kortteli 8089 tontti 1

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 600 e/k-m²:
kortteli 8089 tontit 3, 4 ja 6
 

että tämä päätös korvaa toistaiseksi voimassaolevan valtuuston 7.11.2016 § 104 
päätöksen tuottajamuotoisten tonttien luovuttamisesta.
 
että tämä päätös on voimassa siihen asti, kun uusi vyöhykehinnoittelu 
hyväksytään, kuitenkin enintään 31.12.2022 asti.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

ottaa asian 9.11.2020 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle  
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 2.11.2020 pidettävässä kunnanhallituksen 
kokouksessa.
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Maankäyttöpäällikkö Päivi Hämäläinen selosti asiaa.

Kunnanhallitus, 02.11.2020, § 430

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuija Palkki
tuija.palkki@tuusula.fi
maankäyttöinsinööri

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, khall 2.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää  

hyväksyä oheisen vyöhykehinnoittelun. Hinnat tulevat voimaan 1.1.2021 alkaen
että tuottajamuotoisen tontin varaamisesta tulee suorittaa varausmaksua 5 % 
kauppahinnasta ja omakotitontin varaamisesta 1000 €. Varausmaksu hyvitetään 
myyntihinnasta tai vuokrasta. Mikäli varaus peruuntuu varauksen saajan 
toimesta, varausmaksua ei palauteta
että tontit voidaan laittaa haettavaksi kiinteähintaisena, laatukilpailulla tai myydä
/vuokrata hintatarjouskilpailulla vähintään tämän vyöhykehinnoittelupäätöksen 
mukaisilla hinnoilla
että asuntotonttien vuokra-aika on 50 vuotta ja vuotuinen vuokra on 5 % 
kauppahinnasta sidottuna vuokrasopimuksen allekirjoitusvuotta edeltävän 
kalenterivuoden keskimääräiseen elinkustannusindeksin pistelukuun siten kuin 
voimassa oleva laki sallii
että yli 3 vuotta voimassa olleiden kiinteähintaisena vuokrattujen tonttien 
lunastushinta noudattaa lunastushetkellä kulloinkin voimassa olevaa 
vyöhykehinnoittelua, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovittu
että yli 3 vuotta voimassa olleiden tarjouskilpailulla vuokrattujen tonttien 
lunastushinta on vähintään alkuperäisen tarjouksen mukainen 
kokonaiskauppahinta tai vyöhykehinta mikäli se ylittää alkuperäisen 
tarjouksen, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovitt.
että Etelä-Tuusulassa Pekkolan asemakaava-alueella on asemakaavassa 
mahdollistettu sivuasunnon rakentaminen erillisen lisärakennusoikeuden 
perusteella. Sivuasunnon rakentamisen mahdollistavan lisärakennusoikeuden 
hintana kerrosneliömetriä kohden voidaan pitää puolta varsinaisen 
rakennusoikeuden hinnasta
että yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, jotka on asemakaavassa osoitettu 
myytävää/vuokrattavaa tonttia varten luovutetaan vastikkeetta, mikäli niille on 
osoitettu rakennusoikeutta enintään 100 k-m2
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oikeuttaa maankäyttöpäällikön ja kuntakehitysjohtajan toimivaltansa rajojen 
mukaisesti luovuttamaan/hinnoittelemaan yleisten rakennusten korttelialueet ja 
yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, joille on osoitettu rakennusoikeutta yli 100 k-m
, ulkopuolisen hinta-arvioitsijan määrittämällä markkinahinnalla2

periä tontin luovutusten yhteydessä kiinteistönmuodostus-ja toimitusmaksuja 
sopimuksentekohetkellä voimassa olevan valtuuston hyväksymän 
kiinteistötoimitustaksan mukaisesti
lisäksi peritään tonttiliittymän ja tonttikohtaisten vesihuoltojohtojen 
rakentamisesta aiheutuneet kustannukset tehtyjen rasitesopimusten mukaisesti 
niiltä kiinteistöiltä, joita asia koskee
että vyöhykehinnoittelusta poiketen Anttilanranta-nimisellä asemakaava-
alueella 

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 700 e/k-m²
kortteli 8093 tontit 4, 7 ja 8
kortteli 8090 tontit 2, 4 ja 5
kortteli 8089 tontti 1

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 600 e/k-m²
kortteli 8089 tontit 3, 4 ja 6

että tämä päätös korvaa toistaiseksi voimassaolevan valtuuston 7.11.2016 § 104 
päätöksen tuottajamuotoisten tonttien luovuttamisesta
että tämä päätös on voimassa siihen asti, kun uusi vyöhykehinnoittelu 
hyväksytään, kuitenkin enintään 31.12.2022 asti

___

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun, Mika Mäki-Kuhna Pasi Huuhtasen ja 
Pentti Mattilan kannattamana esitti, että asia palautetaan kuntakehityslautakuntaan 
valmisteltavaksi.

Päätös
Kunnanhallitus päätti yksimielisesti

jättää asian pöydälle ja pyytää asiassa kuntakehityslautakunnan lausunnon.

Valtuusto, 09.11.2020, § 97

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, valt 9.11.2020

Päätös
Asia poistettiin esityslistalta kunnanhallituksen kokouksessaan 9.11.2020 tekemän 
päätöksen mukaisesti.

Kuntakehityslautakunta, 18.11.2020, § 119

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuija Palkki
tuija.palkki@tuusula.fi
maankäyttöinsinööri
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Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, KKL 18.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Päivi Hämäläinen, maankäyttöpäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää

kannattaa lausuntonaan esitettyä asumisen vyöhykehinnoittelua
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle että

VALTUUSTO päättää

 hyväksyä asumisen vyöhykehinnoittelun.
---
Esittelijä päätti muuttaa päätösesitystään lisäten siihen kohdan: 
kuntakehityslautakunta päättää hyväksyä ja tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta 
kokouksessa.

Päätös
Kuntakehityslautakunta päätti

kannattaa lausuntonaan esitettyä asumisen vyöhykehinnoittelua
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä asumisen vyöhykehinnoittelun.
Lisäksi kuntakehityslautakunta päätti

hyväksyä ja tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta kokouksessa.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 467

Valmistelija / lisätiedot:
Tuija Palkki, Päivi Hämäläinen
tuija.palkki@tuusula.fi, paivi.hamalainen@tuusula.fi
maankäyttöinsinööri, maankäyttöpäällikkö

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, khall 23.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä oheisen asumisen vyöhykehinnoittelun. Hinnat tulevat voimaan 
1.1.2021 alkaen
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että tuottajamuotoisen tontin varaamisesta tulee suorittaa varausmaksua 5 % 
kauppahinnasta ja omakotitontin varaamisesta 1000 €. Varausmaksu hyvitetään 
myyntihinnasta tai vuokrasta. Mikäli varaus peruuntuu varauksen saajan 
toimesta, varausmaksua ei palauteta
että tontit voidaan laittaa haettavaksi kiinteähintaisena, laatukilpailulla tai myydä
/vuokrata hintatarjouskilpailulla vähintään tämän vyöhykehinnoittelupäätöksen 
mukaisilla hinnoilla
että asuntotonttien vuokra-aika on 50 vuotta ja vuotuinen vuokra on 5 % 
kauppahinnasta sidottuna vuokrasopimuksen allekirjoitusvuotta edeltävän 
kalenterivuoden keskimääräiseen elinkustannusindeksin pistelukuun siten kuin 
voimassa oleva laki sallii
että yli 3 vuotta voimassa olleiden kiinteähintaisena vuokrattujen tonttien 
lunastushinta noudattaa lunastushetkellä kulloinkin voimassa olevaa 
vyöhykehinnoittelua, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovittu
että yli 3 vuotta voimassa olleiden tarjouskilpailulla vuokrattujen tonttien 
lunastushinta on vähintään alkuperäisen tarjouksen mukainen 
kokonaiskauppahinta tai vyöhykehinta mikäli se ylittää alkuperäisen 
tarjouksen, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovitt.
että Etelä-Tuusulassa Pekkolan asemakaava-alueella on asemakaavassa 
mahdollistettu sivuasunnon rakentaminen erillisen lisärakennusoikeuden 
perusteella. Sivuasunnon rakentamisen mahdollistavan lisärakennusoikeuden 
hintana kerrosneliömetriä kohden voidaan pitää puolta varsinaisen 
rakennusoikeuden hinnasta
että yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, jotka on asemakaavassa osoitettu 
myytävää/vuokrattavaa tonttia varten luovutetaan vastikkeetta, mikäli niille on 
osoitettu rakennusoikeutta enintään 100 k-m2

oikeuttaa maankäyttöpäällikön ja kuntakehitysjohtajan toimivaltansa rajojen 
mukaisesti luovuttamaan/hinnoittelemaan yleisten rakennusten korttelialueet ja 
yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, joille on osoitettu rakennusoikeutta yli 100 k-m
, ulkopuolisen hinta-arvioitsijan määrittämällä markkinahinnalla2

periä tontin luovutusten yhteydessä kiinteistönmuodostus-ja toimitusmaksuja 
sopimuksentekohetkellä voimassa olevan valtuuston hyväksymän 
kiinteistötoimitustaksan mukaisesti
lisäksi peritään tonttiliittymän ja tonttikohtaisten vesihuoltojohtojen 
rakentamisesta aiheutuneet kustannukset tehtyjen rasitesopimusten mukaisesti 
niiltä kiinteistöiltä, joita asia koskee
että vyöhykehinnoittelusta poiketen Anttilanranta-nimisellä asemakaava-
alueella 

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 700 e/k-m²
kortteli 8093 tontit 4, 7 ja 8
kortteli 8090 tontit 2, 4 ja 5
kortteli 8089 tontti 1

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 600 e/k-m²
kortteli 8089 tontit 3, 4 ja 6

että tämä päätös korvaa toistaiseksi voimassaolevan valtuuston 7.11.2016 § 104 
päätöksen tuottajamuotoisten tonttien luovuttamisesta
että tämä päätös on voimassa siihen asti, kun uusi vyöhykehinnoittelu 
hyväksytään, kuitenkin enintään 31.12.2022 asti.
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Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Päivi Hämäläinen selosti asiaa.
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Kunnanhallitus, § 420,26.11.2018
Valtuusto, § 153,10.12.2018
Kunnanhallitus, § 222,27.05.2019
Kunnanhallitus, § 237,03.06.2019
Valtuusto, § 88,10.06.2019
Kunnanhallitus, § 480,25.11.2019
Kunnanhallitus, § 494,02.12.2019
Valtuusto, § 174,09.12.2019
Kunnanhallitus, § 468, 23.11.2020

§ 468
Edunvalvontasuunnitelma

TUUDno-2018-1509

Kunnanhallitus, 26.11.2018, § 420

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Edunvalvontasuunnitelma, khall 26.11.2018

Tuusulan kunnan rooli edunvalvonnassa korostuu toimintaympäristön muuttuessa. 
Kuntalaisten kannalta keskeisten palvelujen sisällöistä ja elinvoimaan liittyvistä 
asioista päätetään yhä laajemmissa kokonaisuuksissa ja yhteistyöverkostoissa. 
Tuusulan on syytä selkeyttää yhteistä käsitystä edunvalvonnan tavoitteista ja 
toimenpiteistä. Edunvalvonta on pitkäjänteistä työtä – on päästävä valmistelun 
alkulähteille. Edunvalvonta vaatii tuekseen systemaattista työtä, kuten kattavia tausta- 
ja asiantuntijaselvityksiä. Organisaation kaikki tasot on saatava mukaan 
edunvalvontatyöhön. 

Luonnos edunvalvontasuunnitelmaksi on laadittu keväällä 2018. Kevään 2018 
suunnitelman toteutus painottui maakuntavalmisteluun ja Keski-Uudenmaan sote -
kuntayhtymävalmisteluun. Lisäksi lähdimme systemaattisemmin ja vahvemmin 
edistämään Kehä IV:n toteutusta ja siihen liittyvää vaikuttamista ja edunvalvontaa.  

Edunvalvontasuunnitelmaa tarkennetaan loppuvuonna 2018 ja alkuvuonna 2019. 
Tarkentamisen ensimmäinen vaihe on määritellä kunnan edunvalvonnan keskeiset 
kohteet ja asiat. Valituista  edunvalvonnan kohteista laaditaan toteutuksen 
toimenpidesuunnitelma ja vastuumatriisi. Edunvalvonnan toimenpiteitä ja tuloksia 
tullaan raportoimaan säännölllisesti kunnahallitukselle ja valvtuustolle.

Luonnosta edunvalvonnan kohteiksi ja keskeiseksi sisällöksi on esitelty 
valtuustoeseminaarissa 1.11.2018 ja valtuustoasiain valmistelutoimikunnassa 
20.11.2018.

Oheisesta liitteestä ilmenee edunvalvontasuunnitelman ehdotetut kohteet 
ja edunvalvonnan tavoitteet jaoteltuina liikennehankkeisiin, maankäyttöön, Keski-
Uudenmaan sote -kuntayhtymän toimintaan ja maakuntauudistusvalmisteluun. 
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Tarkoituksena on, että valtuusto linjaisi edunvalvonnan kohteet ja tavoitteet. Sen 
jälkeen viedään eteenpäin ja valmistellaan yksityiskohtaisempi 
toimenpidesuunnitelma vastuumatriiseineen ja aikatauluineen.   

Edunvalvontasuunnitelman toteutumista ja sisältöä arvioidaan säännöllisesti.   

Asiaa on esitelty valtuustoasiain valmistelutoimikunnalle 20.11.2018.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnahallitus päättää ehdottaa valtuustolle,että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä oheisesta liitteestä ilmenevät liikennnehankkeiden, maankäytön, Keski-
Uudenmaan sote -kuntayhtymän ja maakuntauudistuksen edunvalvonnan 
kohteet ja tavoitteet jatkovalmistelun pohjaksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttin.

Valtuusto, 10.12.2018, § 153

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Edunvalvontasuunnitelma, valt 10.12.2018

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä oheisesta liitteestä ilmenevät liikennnehankkeiden, maankäytön, Keski-
Uudenmaan sote -kuntayhtymän ja maakuntauudistuksen edunvalvonnan 
kohteet ja tavoitteet jatkovalmistelun pohjaksi.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Eetu Niemelä esitti asian palauttamista 
uudelleen valmisteltavaksi. Esitys raukesi kannattamattomana.

Arto Nätkynmäki Sanna Kervisen, Margita Winqvistin ja Päivö Kuusiston kannattamana 
esitti, että keskeisiin edunvalvonnan kohteina ja tavoitteina oleviin liikennehankkeisiin 
lisätään  "Tuusulanväylä Helsingissä (Tuusulanbulevardi)".

Valtuusto hyväksyi lisäysesityksen yksimielisesti.

Päätös
Valtuusto päätti
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hyväksyä oheisesta liitteestä ilmenevät liikennnehankkeiden, maankäytön, Keski-
Uudenmaan sote -kuntayhtymän ja maakuntauudistuksen edunvalvonnan 
kohteet ja tavoitteet jatkovalmistelun pohjaksi siten muutettuna, 
että keskeisiin edunvalvonnan kohteina ja tavoitteina oleviin liikennehankkeisiin 
lisätään "Tuusulanväylä Helsingissä (Tuusulanbulevardi)"

Kunnanhallitus, 27.05.2019, § 222

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Kunnanhallitus 4.3.2019 § 83
Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatketttu.  Jokaisesta edunvalvonnan 
kohteesta laaditaan kuluvan kevään aikana erillinen edunvalvontakortti. 
Edunvalvontakortuin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan 
tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, 
edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnnan 
toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakorteista on tässä vaiheessa kunnanhalltuksen päätöksenteossa Kehä IV 
ja Tuusulan itäisen ohikulkutien kehittäminen -edunvalvontakortit. 
Edunvalvontakorttien toiminallisia sisältöjä päivitetään jatkuvasti tarpeen mukaan.

Kaikkien edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit tuodaan kunnanhallituksen 
käsiteltäviksi ja hyväksyttäviksi kevään aikana.  Edunvalvontakortit tuodaan myös 
kokonaisuutena kesäkuun valtuustoon.

Tarkoitus on, että kunnanhallitus ja valtuusto saavat säännällisesti raportin 
edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus / Esittelijä
Harri Lipasti, kansliapäällikkö, harri.lipasti@tuusula.fi

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Kehä IV:n edunvalvontakortin, ja
käynnistää Kehä IV:n toteutuksen suunnittelun.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Petri Juhola oli asiantuntijana kokouksessa.

____________

Kunnanhallitus 4.3.2019 § 84
Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatketttu.  Jokaisesta edunvalvonnan 
kohteesta laaditaan kuluvan kevään aikana erillinen edunvalvontakortti. 
Edunvalvontakortuin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan 
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tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, 
edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnnan 
toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakorteista on tässä vaiheessa kunnanhalltuksen päätöksenteossa Kehä IV 
ja Tuusulan Itäisen ohikulkutien kehittäminen -edunvalvontakortit. 
Edunvalvontakorttien toiminallisia sisältöjä päivitetään jatkuvasti tarpeen mukaan.

Kaikkien edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit tuodaan kunnanhallituksen 
käsiteltäviksi ja hyväksyttäviksi kevään aikana.  Edunvalvontakortit tuodaan myös 
kokonaisuutena kesäkuun valtuustoon.

Tarkoitus on, että kunnanhallitus ja valtuusto saavat säännällisesti raportin 
edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus / Esittelijä
Harri Lipasti, kansliapäällikkö, harri.lipasti@tuusula.fi

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Tuusulan itäinen ohikulkutie edunvalvontakortin, ja
käynnistää ohikulkutien toimenpiteet ja suunnittelun edunvalvontakortista 
ilmenevin tavoin.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Petri Juhola oli asiantuntijana kokouksessa.
____________

Kunnanhallitus 18.3.2019 § 92
Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatkettu. Jokaisesta edunvalvonnan 
kohteesta laaditaan kuluvan kevään aikana erillinen edunvalvontakortti. 
Edunvalvontakortin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan 
tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, 
edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnan 
toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakorteista on tässä päätöksenteossa edunvalvonta Keski-Uudenmaan 
sote-kuntayhtymässä. Edunvalvontakorttien toiminallisia sisältöjä päivitetään 
jatkuvasti tarpeen mukaan.

Kaikkien edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit tuodaan kunnanhallituksen 
käsiteltäviksi ja hyväksyttäviksi kevään aikana.  Edunvalvontakortit tuodaan myös 
kokonaisuutena kesäkuun valtuustoon.

Tarkoitus on, että kunnanhallitus ja valtuusto saavat säännöllisesti raportin 
edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus / Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö, harri.lipasti@tuusula.fi

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Keski-Uudenmaan sote-kuntayhtymää koskevan edunvalvontakortin 
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todeta, että edunvalvonnan tavoitteita ja toimenpidesuunnitelmaa arvioidaan ja 
tarkistetaan tarpeen mukaan.  

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

____________

Kunnanhallitus 18.3.2019 § 93
Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatkettu. Jokaisesta edunvalvonnan 
kohteesta laaditaan kuluvan kevään aikana erillinen edunvalvontakortti. 
Edunvalvontakortin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan 
tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, 
edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnan 
toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakorteista on tässä kunnanhalltuksen päätöksenteossa Kellokosken 
sairaala-alueen kehittäminen -edunvalvontakortti. Edunvalvontakorttien toiminallisia 
sisältöjä päivitetään jatkuvasti tarpeen mukaan.

Kaikkien edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit tuodaan kunnanhallituksen 
käsiteltäviksi ja hyväksyttäviksi kevään aikana.  Edunvalvontakortit tuodaan myös 
kokonaisuutena kesäkuun valtuustoon.

Tarkoitus on, että kunnanhallitus ja valtuusto saavat säännöllisesti raportin 
edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus / Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö, harri.lipasti@tuusula.fi

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Kellokosken sairaala-alueen kehittämistä koskevan edunvalvontakortin 
todeta, että edunvalvonnan tavoitteita ja toimenpidesuunnitelmaa arvioidaan ja 
tarkistetaan tarpeen mukaan  

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

____________

Kunnanhallitus 27.5.2019

Valtuuston 10.12.2018 kokouksessaan hyväksymistä kunnan edunvalvontakohteista 
on laadittu erilliset edunvalvontakortit jäntevöittämään kunnan 
edunvalvontaa. Edunvalvontakortin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, 
edunvalvonnan tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta 
edunvalvonnassa, edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen 
edunvalvonnan toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit käsitellään ja hyväksytään 
kunnanhallituksessa 3.6.2019 mennessä. Edunvalvontakortit tuodaan kokonaisuutena 
tiedoksi 10.6.2019 pidettävään valtuuston kokoukseen.
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Edunvalvonnan toimenpiteitä arvioidaan sekä tarkistetaan ja täydennetään tarpeen 
mukaan.  Edunvalvonnan toteutuksesta 
raportoidaan säännöllisesti kunnanhallitukselle ja valtuustolle.

Neljän keskeisen edunvalvonnan kohteen edunvalvontakortit on hyväksytty 
kunnanhallituksessa 4. ja 18.3.2019.  Kahdeksan edunvalvonnan kohteen kortit 
tuodaan kunnanhallituksen hyväksyttäviksi 3.6.2019.  Samalla päätetään korttien 
raportoinnista valtuustolle 10.6.2019 kokouksessa.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian valtuuston 10.6.2019 pidettävän kokouksen esityslistalle ja tehdä 
ehdotuksen valtuustolle kokouksessaan 3.6.2019.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 03.06.2019, § 237

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Edunvalvontakortti, Keusote, khall 3.6.2019
2 Lentoasema edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
3 Pikaraitiotie Tuusulaan edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
4 Ruskeasannan asema edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
5 Tallinna-Helsinki-rata edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
6 Uusimaa 2050-kaava edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
7 Keravan aseman liityntäpysäköinnin kehittäminen edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
8 Tuusulanväylä kt 45 Helsingin alueella edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
9 Erilliset rajatut liikennehankkeet edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
10 Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
11 Mt 11466 Tuusulan itäväylä edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
12 Kehä IV edunvalvontakortti,khall 3.6.2019
13 Kellokosken sairaala edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
14 Lentorata edunvalvontakortti, khall 3.6.2019

Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatkettu. Eedunvalvonnan kohteista on 
laadittu kevään aikana erilliset edunvalvontakortit. Edunvalvontakortin sisältönä on 
kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan tavoitteiden määrittely, 
yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, edunvalvonnan tueksi 
laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnan toimenpidesuunnitelma 
vastuuhenkilöineen.



Tuusulan kunta Pöytäkirja 32/2020 74 ( )117
Kunnanhallitus 23.11.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Kunnanhallitus on hyväksynyt edunvalvontakortit kokouksissaan 4.3. ja 18.3.2019 
seuraavista kokonaisuuksista: Kehä IV, Tuusulan itäväylä (mt 11466), Kellokosken 
sairaala-alueen kehittäminen ja Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä.

Edunvalvontakorteista on tässä kunnanhalltuksessa päätöksenteossa seuraavat kortit

- Lentorata

- Pikaraitiotie Tuusulaan

- Ruskesannan asema

- Tallinna-Helsinki -rata

- Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää

- Liityntäpysäköinti

- Tuusulanväylä, kt 45, Helsingin alueella

- Erilliset, rajatut liikennehankkeet

- Lentoasema-alueen kehittäminen

- Uusimaa 2050 -kaava 

Hyväksyttyjen edunvalvontakorttien toiminallisia sisältöjä päivitetään jatkuvasti 
tarpeen mukaan.

Aiemmin keväällä ja tänään hyväksyttävät edunvalvontakortit viedään kokonaisuutena 
tiedoksi 10.6.2019 pidettävään valtuuston kokoukseen

Edunvalvonnan toteutumista seuraataan säännöllisesti. Kunnanhallitus ja valtuusto 
saavat myös säännöllisesti raportit edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edunvalvontakortit: Lentorata, Pikaraitiotie Tuusulaan, Ruskesannan 
asema, Tallinna-Helsinki -rata, Lisäraide Järvenpää-
Hyvinkää, Liityntäpysäköinti, Tuusulanväylä, kt 45, Helsingin alueella, Erilliset, 
Rajatut liikennehankkeet, Lentoasema-alueen kehittäminen, Uusimaa 2050 -
kaava
ehdottaa valtuustolle, että

 

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi edunvalvonnan kokonaisuuden ja laaditut edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 10.06.2019, § 88
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Liitteet
1 Edunvalvontakortti, Keusote, valt 10.6.2019
2 Lentoasema edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
3 Lentorata edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
4 Pikaraitiotie Tuusulaan edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
5 Ruskeasannan asema edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
6 Tallinna-Helsinki-rata edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
7 Uusimaa 2050-kaava edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
8 Keravan aseman liityntäpysäköinnin kehittäminen edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
9 Tuusulanväylä kt 45 Helsingin alueella edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
10 Erilliset rajatut liikennehankkeet edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
11 Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
12 Mt 11466 Tuusulan itäväylä edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
13 Kehä IV edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
14 Kellokosken sairaala edunvalvontakortti, valt 10.6.2019

Ehdotus

Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi edunvalvonnan kokonaisuuden ja laaditut edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 25.11.2019, § 480

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Kunnanhallitus on keväällä 2019 hyväksynyt kunnan edunvalvonnan kokonaisuuden 
ja kustakin edunvalvonnan kohteesta laaditut edunvalvontakortit. Valtuusto on 
kokouksessaan 10.6.2019 merkinnyt tiedoksi edunvalvonnan kokonaisuuden ja 
edunvalvontakortit.

Kunnanhallitus ja valtuusto seuraavat säännöllisesti puolivuosittain edunvalvonnan 
toteutumista. Tämä tapahtuu mm. edunvalvontakorttien toimenpiteiden toteutuksen 
raportoinnilla ja edunvalvonnan toimenpidesuunnitelmien päivittämisellä.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian 9.12.2019 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 2.12.2019 pidettävässä kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kunnanhallitus, 02.12.2019, § 494

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Erilliset rajatut liikennehankkeet, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
2 Kehä IV, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
3 Kellokosken sairaala, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
4 Keusote, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
5 Lentoasema, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
6 Lentorata, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
7 Liityntäpysäköinti Keravalle, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
8 Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
9 Mt 11466 Tuusulan itäväylä, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
10 Pikaraitiotie Tuusulaan, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
11 Ruskeasanta, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
12 Tallinna-Helsinki-rata, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
13 Tuusulanväylä Helsingissä, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
14 Uusimaa 2050-kaava, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä liitteenä olevat päivitetyt edunvalvontakortit
ehdottaa valtuustolle, että

 

VALTUUSTO päättää

 merkitä tiedoksi päivitetyt edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Jukka-Matti Laakso ja Petri Juhola olivat asiantuntijoina kokouksessa.

Valtuusto, 09.12.2019, § 174

Liitteet
1 Erilliset rajatut liikennehankkeet, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
2 Kehä IV, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
3 Kellokosken sairaala, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
4 Keusote, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
5 Lentoasema, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
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6 Lentorata, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
7 Liityntäpysäköinti Keravalle, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
8 Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
9 Mt 11466 Tuusulan itäväylä, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
10 Pikaraitiotie Tuusulaan, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
11 Ruskeasanta, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
12 Tallinna-Helsinki-rata, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
13 Tuusulanväylä Helsingissä, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
14 Uusimaa 2050-kaava, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019

Ehdotus

Valtuusto päättää

 merkitä tiedoksi päivitetyt edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 468

Valmistelija / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Valtuuston 10.12.2018 kokouksessaan hyväksymistä kunnan edunvalvontakohteista 
on laadittu erilliset edunvalvontakortit jäntevöittämään kunnan 
edunvalvontaa. Edunvalvontakortin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, 
edunvalvonnan tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta 
edunvalvonnassa, edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen 
edunvalvonnan toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvonnan toimenpiteitä on arvioitu sekä tarkistettu ja täydennetty tarpeen 
mukaan.  Edunvalvonnan toteutuksesta 
raportoidaan säännöllisesti kunnanhallitukselle ja valtuustolle.

Valtuusto on viimeksi 9.12.2019 saanut selvityksen ja merkinnyt tiedoksi 
edunvalvontasuunnitelmien ja -korttien toteutuksen. Seuraavan kerran 
edunvalvonnan toteutumisesta raportoidaan valtuustolle 7.12.2020.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian valtuuston 7.12.2020 pidettävän kokouksen esityslistalle ja tehdä 
ehdotuksen valtuustolle kokouksessaan 30.11.2020

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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§ 469
Valtuutettujen lukumäärä valtuuston toimikaudella 2021-2025

TUUDno-2020-2703

Valmistelija / lisätiedot:
Kirsi Kurtti
kirsi.kurtti@tuusula.fi
vs. kunnansihteeri

Vuonna 2021 Suomessa toimitetaan kuntavaalit, joissa valitaan kuntien valtuustojen jäsenet 
toimikaudelle 1.6.2021-31.5.2025. Osana kuntavaaleihin valmistautumista tulee ratkaista 
kysymys siitä, mikä on kuntavaaleissa Tuusulan kunnanvaltuustoon valittavien 
valtuutettujen lukumäärä. Tehtävä ratkaisu on voimassa uuden valtuuston koko 
toimikauden ajan eli 31.5.2025 saakka.

Kuntalain (410/2015) 16 §:n 1 momentissa on säädetty seuraavaa: ”Valtuutettujen 
lukumäärästä päättää valtuusto. Valtuutettuja valitaan pariton lukumäärä kunnan 
asukasluvun perusteella seuraavasti: 

Asukasluku Valtuutettuja vähintään
enintään 5 000 13
5 001–20 000 27
20 001–50 000 43
50 001–100 000 51
100 001–250 000 59
250 001–500 000 67
yli 500 000 79
Kuntalain 16 §:n 2 momentin mukaan jollei valtuusto tee päätöstä valtuutettujen 
lukumäärästä, valtuutettuja valitaan laissa säädetty vähimmäismäärä. Valtuuston päätös 
vähimmäismäärää suuremmasta lukumäärästä tai aiemman päätöksen muuttamisesta on 
ilmoitettava oikeusministeriölle vaalivuotta edeltävän vuoden loppuun mennessä. 
Valtuuston päätös valtuutettujen määrästä voidaan panna täytäntöön ennen kuin sitä 
koskeva päätös on saanut lainvoiman. Täytäntöönpanoon ei kuitenkaan saa ryhtyä, jos 
hallintotuomioistuin kieltää täytäntöönpanon.

Jos valtuusto on vuonna 2016 päättänyt kuntalain 16 §:n mukaista vähimmäismäärää 
suuremmasta valtuutettujen lukumäärästä eikä valtuusto vuonna 2020 käsittele eikä tee 
päätöstä valtuutettujen lukumäärästä, kevään 2021 kuntavaaleissa, noudatetaan valtuuston 
vuonna 2016 tekemää päätöstä. Tällöin valtuutettuja valitaan sama määrä kuin edellisissä 
kuntavaaleissa.

Valtuuston päätös vähimmäismäärää suuremmasta valtuutettujen lukumäärästä tai 
aiemman päätöksen muuttamisesta on ilmoitettava oikeusministeriölle viimeistään 
31.12.2020.

Tuusulan kunnanvaltuusto on päättänyt 6.6.2016 § 58, että valtuutettujen lukumäärä on 51.

Tuusulan hallintosäännön 7 §:n mukaan valtuustossa on 51 valtuutettua.
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Valtuuston vuonna 2016 tekemää päätöstä (6.6.2016 § 58) valtuutettujen määrästä ei ole 
tarvetta muuttaa. Valtuutettuja valitaan sama määrä kuin edellisissä kuntavaaleissa.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

että vuoden 2021 kuntavaaleissa Tuusulan kunnanvaltuustoon valitaan 51 valtuutettua.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
kunnansihteeri
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1.  
2.  
3.  
4.  

§ 470
Tuusulan Jäähalli Oy:n osakkeiden ostaminen Tuusulan kunnalle

TUUDno-2020-2768

Valmistelija / lisätiedot:
Markku Vehmas
markku.vehmas@tuusula.fi
talousjohtaja

Tuusulan kunta omistaa 51,5 % kuntakonserniin kuuluvan Tuusulan Jäähalli Oy:n 
osakkeista. Yhtiöllä on kaksi osakesarjaa. Jääaikaan oikeuttavat kantaosakkeet (A-
sarja) ja jääaikaan oikeuttamattomat osakkeet (B-sarja), jotka ovat Tuusulan kunnan 
osakkeita. Molemmilla osakkeilla on yhtäläinen äänioikeus ja oikeus osinkoon.

Tuusulan Jäähalli Oy:n omistus jakaantuu tällä hetkellä seuraavasti:

Tuusulan kunta                            420 B-Sarjan osaketta
Tuuskiekko ry.                              325 A-sarjan osaketta
Tuusula Ringette ry.                       48 A-sarjan osaketta
Tuusulan Luistelijat ry.                   23 A-sarjan osaketta

 

Tuusulan Jäähalli Oy:n toimialana on omistaa ja hallita urheilukeskuksen alueella 
olevaa jäähallirakennusta laitteineen ja rakenteineen. Jäähallirakennus sijaitsee 
Tuusulan kunnan vuokratontilla. Tuusulan Jäähalli Oy:n omistaman 
jäähallirakennuksen vieressä sijaitsee Tuusulan kunnan suorassa omistuksessa oleva 
jäähalli.

Tuusulan kunnan strategisena tavoitteena on kehittää Tuusulan urheilukeskuksen 
toimintoja mm. jääurheilun osalta. Nykyinen omistusrakenne ei mahdollista alueen ja 
jääurheilun pitkäjänteistä kehittämistä.

Tuusulan kunta on käynyt Tuuskiekko ry:n kanssa neuvotteluja yhdistyksen 
omistamien osakkeiden ostamisesta Tuusulan kunnalle. Neuvottelut kaupan 
yksityiskohdista ovat vielä kesken, ja tavoitteena on päästä kaupan yksityiskohdista 
sopimukseen lähipäivien aikana.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian valtuuston 7.12.2020 pidettävän kokouksen esityslistalle
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 30.11.2020 pidettävässä kokouksessa.

 

Markku Vehmas selosti asiaa.

Harri Lipasti, Mika Mäki-Kuhna ja Jani Peltonen olivat esteellisiä ja poistuivat 
kokouksesta pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi.

Päätös
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Kunnanhallitus päätti

jättää asian pöydälle.
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Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, § 45,17.11.2020
Kunnanhallitus, § 471, 23.11.2020

§ 471
Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä, lausunnon antaminen järjestämis- ja 
tuottamissuunnitelmasta 2020-2025

TUUDno-2020-2572

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, 17.11.2020, § 45

Valmistelijat / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen, Heidi Hagman
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi, heidi.hagman@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori, kehittämispäällikkö

Liitteet
1 Järjestämis- ja tuottamissuunnitelma 2020-2025, hyteltk 17.11.2020

Keski-Uudenmaan sote-kuntayhtymässä on valmisteltu järjestämis- ja 
tuottamissuunnitelma 2020-2025, joka on tarkoitus käsitellä kuntayhtymän 
yhtymävaltuustossa joulukuussa. Järjestämis- ja tuottamissuunnitelmassa kuvataan 
kuntayhtymän yhteistyöverkoston ohjausmalleja sekä järjestämisen ja tuottamisen 
periaatteita, toiminnallisia rooleja ja vastuita Keusote-mallilla toteutettuna. 
Suunnitelmassa kuvataan myös järjestäjän ja tuottajan vastuut eri tehtäväalueilla sekä 
tavoitteet järjestäjäosaamisen vahvistamiselle. Järjestäjän tavoiteasetanta eri osa-
alueilla tarkennetaan järjestämis- ja tuottamissuunnitelman hyväksymisen jälkeen 
laadittavassa palvelujärjestelmäsuunnitelmassa. Samalla tarkennetaan 
ohjausfoorumien kokonaisuus sekä niiden tehtävät järjestäjän ja tuottajan 
toiminnallisia rooleja vasten. 

Keski-Uudenmaan sote-kuntayhtymä on toiminut sote-palveluiden järjestäjänä ja 
tuottajana vuodesta 2019 alkaen. Yhtymävaltuusto päättää yhtymästrategiassa 
kuntayhtymän kuntayhtymän toiminnan ja talouden pitkän aikavälin tavoitteista 
järjestämisvastuulla olevien tehtävien ja sote-palveluiden osalta. Strategiset 
painopisteet ja tavoitteet sekä palveluiden raamit ovat määritetty yhtymävaltuuston 
hyväksymässä yhtymästrategiassa 2020-2025 ja palvelulupauksessa.

Optimaalisesti organisoidulla ja roolitetulla järjestämis- ja tuottamistoiminnoilla 
voidaan ohjata tuottajaverkostoa ja toimintaa kokonaisuuden kannalta parhaalla 
mahdollisella tavalla, mutta jättää samalla palvelutuotannolle riittävästi liikkumavaraa.

Kuntayhtymän jäsenkunnilla on mahdollisuus antaa lausuntonsa valmistellusta 
järjestämis- ja
tuottamissuunnitelmasta 25.11.2020 mennessä. Tuusulan kunnan lausunnon antaa 
Tuusulan kunnanhallitus kokouksessaan 23.11. Tuusulan hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen lautakunnan lausunto järjestämis- ja tuottamissuunnitelmasta nostaa 
esiin tuusulalaisten hyvinvointia koskevia huomioita kunnanhallituksen lausunnon 
pohjaksi.

Tuusulan hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnan lausunto



Tuusulan kunta Pöytäkirja 32/2020 83 ( )117
Kunnanhallitus 23.11.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Tuusulan hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta haluaa huomauttaa, että 
lausuntoaikataulu on haastava päätöksentekoelinten kokoontumisrytmit huomioiden 
eikä mahdollista riittävää perehtymistä tai yhteisiä keskusteluja suunnitelmasta.

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta jakaa näkemyksen siitä, että 
sosiaali- ja terveydenhuolto on toimintaympäristönä haastava, johtuen muun muassa 
erilaisten ilmiöiden monimuotoisuudesta ja palvelutarpeen epätasaisesta 
jakautumisesta kunnassa. Lisäksi tämänhetkinen taloustilanne ja mahdollinen 
maakuntauudistus tekevät järjestämis- tuottamissuunnitelman laatimisesta 
haasteellisen, johtuen muun muassa haastavasta taloudellisten- ja toiminnallisten 
vaikutusten arvioinnista sekä talouden seurannasta niin kuntayhtymä - kuin 
kuntatasolla ja epätasalaatuisesta tietotuotannosta muun muassa 
hajanaisten asiakas- ja potilastietojärjestelmien vuoksi.

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta haluaa kiinnittää huomiota 
seuraaviin järjestämis- ja tuottamissuunnitelmassa esiintyviin kohtiin:

Suunnitelman aikaväli 2020-2025 on liian pitkä, koska vuosiin ajoittuu historian 
suurin sote-murros. Jos valtakunnan sote-uudistus toteutuu, tulee 
suunnitelmalle tehdä välitarkastelu poliittisen ohjauksen ja rahoituksen 
muuttuessa. 
Sisäisen tarkastuksen omavalvonnan lisäksi tarvitaan ulkoista valvontaa, esim. 
ennalta ilmoittamattomia käyntejä palveluntuottajien luo.
Keusoten ohjausmalleissa tärkeänä nähdään verkosto-ohjauksen kehittämistä 
yhteistyössä alueen muiden toimijoiden, kuntien ja yhteisöjen kanssa alueen 
asukkaiden hyvinvoinnin edistämiseksi.
Suunnitelmassa esitetään, että sote-palveluiden alueellista palvelujen verkostoa 
kehitetään siiten, että aiemmin palvelut tuottaneilta kunnilta siirtyneen 
hajanaisen ja erilaisista ratkaisuista koostuva palvelujen verkosto kootaan 
aiempaa yhtenäisemmäksi asukkaita palvelevaksi kokonaisuudeksi eli 
tavoitteena on palveluvalikoiman yhdenmukaistaminen ja palveluvalikoiman 
tarkastelu alueellisena kokonaisuutena yli kuntarajojen. Hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämisen lautakunta korostaa, että palveluiden ja palveluverkon 
yhtenäistäminen ei palvele tuusulalaisia kunnan hajanaisen rakenteen vuoksi. 
Tuusulan hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien tuusulalaisten 
hyvän elämän turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä aikavälillä sosiaali- ja 
terveyspalveluja on tarjolla Hyrylän, Jokelan ja Kellokosken taajamissa. Keskeistä 
on kehittää kotiin vietäviä ja liikkuvia palveluita, sillä sähköiset palvelut eivät ole 
kaikille saavutettavia.  Tuusulalaisten hyvinvoinnin edistämisessä 
hyvinvointierojen ja segregaation pienentäminen on keskeistä. Yhdenvertainen 
palvelu ei aina tarkoita täsmälleen samaa palvelua tai kustannuksiltaan 
yhtäläistä palvelua, vaan asukkaan tarpeista lähtevää palvelua. Tuusula tarvitsee 
palveluverkon, joka palvelee asukkaita yhdenvertaisesti asuintaajamasta, iästä, 
digitaidoista tai -välineistä riippumatta. Tämä on myös oleellinen asia, kun 
tarkastellaan alueen ja kuntien vetovoimaa tai pitovoimaa.
Kuntayhtymän nykyisestä rahoituksesta pääosa muodostuu jäsenkuntien 
maksuosuuksista. Kuntien voimakkaasti heikentynyt taloudellinen tilanne 
edellyttää sote-menojen kasvun hillitsemistä kuntien alentuneen kantokyvyn 
tasolle. Sote-uudistus luo painetta alentaa sote-menoja edelleen merkittävästi 
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matalammalle rahoitustasolle. Huolena on, että palvelurakenteen 
säästötoimenpiteet kohdistuvat kaikkein haavoittuvammassa asemassa oleviin 
ja eniten tukea tarvitseviin kohderyhmiin. Tämänhetkinen tietotuotanto ei tue 
talouden laadintaa ja raportointia järjestäjän tai tuottajan näkökulmasta (muun 
muassa potilastietojärjestelmien hajanaisuuden takia), mikä vaikeuttaa 
tasalaatuisen seurantatiedon saamista. Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 
lautakunta huomauttaa, että yhdenmukainen potilastietojärjestelmä on 
oleellinen tasalaatuisten palveluiden kehittämisen ja tiedon seurannan sekä 
tiedolla johtamisen kannalta.
Suunnitelmassa todetaan, että asiakaspalvelun täydentäminen sähköisen 
asioinnin palveluilla sekä verkkosivujen kehittäminen kattavaksi niin 
kuntayhtymän omien kuin muiden toimijoidenkin palvelujen osalta on keskeinen 
osa asiakasohjauksen kehittämistä. Modernin puhelinjärjestelmän tuottamat 
mahdollisuudet asiakasohjauksen kehittämiselle on myös tunnistettu. 
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta toteaa, että on nykyaikaista 
kehittää asiakasohjausta sähköisiin toimintamalleihin sekä huomioida 
puhelinjärjestelmän mahdollisuudet, mutta huomauttaa, että on oleellista taata 
yhtäläiset mahdollisuudet ja yhdenvertainen asiakasohjaus kaikille asukkaille 
ikään tai käytettäissä oleviin varoihin, taitoihin tai laitteisiin katsomatta. Palvelu 
ei saa olla eriarvoistavaa tai jättää heikoimmassa asemassa olevia asukkaita 
palvelun ulkopuolelle. Huolena on, että sähköiseen asiointiin siirtyminen 
syrjäyttää palveluista suuren osan käyttäjiä ikään katsomatta.
Asiakkaiden osallisuutta vahvistetaan palveluiden kehittämisessä edistämällä 
vaikuttamis- ja osallistumismahdollisuuksia yhteistyössä yhdistysten ja 
järjestöjen kanssa. Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta esittää, 
että yhteistyötä osallisuuden lisäämisessä ja osallisuuden 
vaikuttavuusmittaamisessa tehtäisiin myös kunnan asiantuntijoiden, kehittäjien 
ja muiden ammattilaisten kanssa, jotka työskentelevät palvelutuotannon 
yhdyspinnalla, etenkin kun kyseessä ovat kokeilujen ja uusien toimintamallien 
vakiinnuttaminen käytäntöön.
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta on huolissaan, että 
kuntalaisten mahdollisuutta vaikuttaa ja osallistua kuntayhtymän palveluiden 
suunnitteluun ja kehittämiseen edistetään liiaksi digitalisaation kautta. Tämä ei 
edistä tasapuolista osallistumisen mahdollisuutta erilaisten asukkaiden 
keskuudessa. 
Kuntayhtymä on määritellyt hyvinvoinnin ja terveyden edistämiseen neljä 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen tavoitetta, joissa painotetaan muun 
muassa kansansairauksien ennaltaehkäisyä sekä hyvinvoinnin ja terveyserojen 
kaventamista sähköinen omahoidon ja asioinnin sekä osallisuuden avulla. Lisäksi 
kehitetään viestintää ja HYTE- allianssia. Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 
lautakunta esittää, että hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä panostettaisiin 
myös yhdyspintatyöskentelyyn, joka tapahtuu kunnan ja keusoten palveluiden 
rajapinnalla. Yhdyspintatyöskentely näyttäytyy edelleen pistemäiseltä kaikissa 
ikäryhmissä. Lisäksi hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä painotetaan 
ennaltaehkäisyä sekä hyvinvoinnin ja terveyserojen kaventamista siten, että 
sähköinen omahoito ja asiointi ovat sisällytetty tavoitteisiin. Hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämisen lautakunta haluaa nostaa esille digitaalisten palveluiden 
kehittämisen turvallisuusnäkökulman. Lisäksi hyvinvoinnin ja terveyden 
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edistämisen lautakunta on huolissaan henkilökohtaisen asiointiavun puutteesta, 
mikä tukee heikoimmassa asemassa olevien palveluun hakeutumista.

Ehdotus
Esittelijä: Heidi Hagman, kehittämispäällikkö

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päättää

antaa lausunnon esityksen mukaisesti ja lähettää sen tiedoksi 
kunnanhallitukselle
todeta, että Tuusulan kunnanhallitus antaa Tuusulan kunnan lausunnon 
kokouksessaan 23.11.

Päätös
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päätti 

muuttaa lauseen Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta esittää, että 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä panostettaisiin myös 
yhdyspintatyöskentelyyn, joka tapahtuu kunnan ja Keusoten palveluiden 
rajapinnalla, lauseeksi: Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta esittää, 
että hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä panostettaisiin myös 
yhdyspintatyöskentelyyn.
hyväksyä ehdotuksen.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 471

Valmistelija / lisätiedot:
Harri Lipasti, Markku Vehmas
harri.lipasti@tuusula.fi, markku.vehmas@tuusula.fi
kansliapäällikkö, talousjohtaja

Liitteet
1 Järjestämis- ja tuottamissuunnitelma 2020-2025, khall 23.11.2020

Keski-Uudenmaan sote-kuntayhtymä (Keusote) on pyytänyt Tuusulan kunnalta 
lausuntoa valmisteilla olevasta Keusoten järjestämis- ja tuottamissuunnitelmasta. 
Lausuntoa on pyydetty 25.11.2020 mennessä. Keusoten on tarkoitus käsitellä 
järjestämis- ja tuottamissuunnitelman hyväksymistä yhtymävaltuustonsa kokouksessa 
17.12.2020.

Lausunnon antamista on kunnassa valmisteltu hyvinvoinnnin ja terveyden 
edistämisen näkökulmasta Hyte-lautakunnassa 17.11.2020, mikä on otettu huomioon 
lausuntoehdotuksessa.

Järjestämis- ja tuottamissuunnitelmassa 2020 -2025 kuvataan kuntayhtymän 
yhteistyöverkoston ohjausmalleja sekä järjestämisen ja tuottamisen periaatteita, 
toiminnallisia rooleja ja vastuita Keusote-mallilla toteutettuna. Suunnitelmassa 
kuvataan myös järjestäjän ja tuottajan vastuut eri tehtäväalueilla sekä tavoitteet 
järjestäjäosaamisen vahvistamiselle. Järjestäjän tavoiteasetanta eri osa-alueilla 
tarkennetaan järjestämis- ja tuottamissuunnitelman hyväksymisen jälkeen 
laadittavassa palvelujärjestelmäsuunnitelmassa. Samalla tarkennetaan 
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ohjausfoorumien kokonaisuus sekä niiden tehtävät järjestäjän ja tuottajan 
toiminnallisia rooleja vasten. 

Keusote on toiminut sote-palveluiden järjestäjänä ja tuottajana vuodesta 2019 alkaen. 
Yhtymävaltuusto päättää yhtymästrategiassa kuntayhtymän kuntayhtymän toiminnan 
ja talouden pitkän aikavälin tavoitteista järjestämisvastuulla olevien tehtävien ja sote-
palveluiden osalta. Strategiset painopisteet ja tavoitteet sekä palveluiden raamit ovat 
määritetty yhtymävaltuuston hyväksymässä yhtymästrategiassa 2020-2025 ja 
palvelulupauksessa.

Optimaalisesti organisoidulla ja roolitetulla järjestämis- ja tuottamistoiminnoilla 
voidaan ohjata tuottajaverkostoa ja toimintaa kokonaisuuden kannalta parhaalla 
mahdollisella tavalla, mutta jättää samalla palvelutuotannolle riittävästi liikkumavaraa.

Tuusulan kunnan lausunto

Järjestämis- ja tuottamissuunnitelma antaa hyvän kokonaiskuvan Keusoten vastuista 
ja tehtävistä sekä ohjausjärjestelmistä ja -keinoista sotepalveluiden järjestäjänä ja 
tuottajana.

Suunnitelmassa kuvattu tiedolla johtamisen -kokonaisuus on keskeinen edellytys 
kuntayhtymän tavoitteiden saavuttamiselle. Sen vuoksi on hyvä, että suunnitelmassa 
on kuvattu keskeiset hankekokonaisuudet.  Hankkeiden eteneminen edellyttää 
yksityiskohtaisempia toteutussuunnitelmia ja osaamisresurssin varmistamista.

Järjestämis- ja tuottamistoiminnan tehtäväkokonaisuuksien alla kuvatut tavoitteet 
ovat hyviä ja kannatettavia.  Tässäkin on keskeistä varmistaa tavoitteiden 
toteuttaminen yksityiskohtaisemmissa suunnitelmissa ja toteutuksessa. Osaamisen 
varmistaminen ja resurssien oikea kohdentaminen edellyttänee vahvaa 
henkilöstöjohtamista.    

Tuusulan kunta haluaa kiinnittää huomiota seuraavassa vielä eräisiin yksittäisiin 
järjestämis- ja tuottamissuunnitelmassa esiintyviin linjauksiin:

Suunnitelmassa esitetään, että sote-palveluiden alueellista palvelujen verkostoa 
kehitetään siiten, että aiemmin palvelut tuottaneilta kunnilta siirtyneen 
hajanaisen ja erilaisista ratkaisuista koostuva palvelujen verkosto kootaan 
aiempaa yhtenäisemmäksi asukkaita palvelevaksi kokonaisuudeksi eli 
tavoitteena on palveluvalikoiman yhdenmukaistaminen ja palveluvalikoiman 
tarkastelu alueellisena kokonaisuutena yli kuntarajojen. Tuusulan kunta toteaa, 
että Tuusulan hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien 
tuusulalaisten hyvän elämän turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä 
aikavälillä sosiaali- ja terveyspalveluja on tarjolla Hyrylän, Jokelan ja Kellokosken 
taajamissa. Keskeistä on kehittää kotiin vietäviä ja liikkuvia palveluita, sillä 
sähköiset palvelut eivät ole kaikille saavutettavia.  Tuusulalaisten hyvinvoinnin 
edistämisessä hyvinvointierojen ja segregaation pienentäminen on keskeistä. 
Yhdenvertainen palvelu ei aina tarkoita täsmälleen samaa palvelua tai 
kustannuksiltaan yhtäläistä palvelua, vaan asukkaan tarpeista lähtevää palvelua. 
Tuusula tarvitsee palveluverkon, joka palvelee asukkaita yhdenvertaisesti 
asuintaajamasta, iästä, digitaidoista tai -välineistä riippumatta. Tämä on myös 
oleellinen asia, kun tarkastellaan alueen ja kuntien vetovoimaa tai pitovoimaa.
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Kuntayhtymän nykyisestä rahoituksesta pääosa muodostuu jäsenkuntien 
maksuosuuksista. Kuntien voimakkaasti heikentynyt taloudellinen tilanne 
edellyttää sote-menojen kasvun hillitsemistä kuntien alentuneen kantokyvyn 
tasolle. Sote-uudistus luo painetta alentaa sote-menoja edelleen merkittävästi 
matalammalle rahoitustasolle. Huolena on, että palvelurakenteen 
säästötoimenpiteet kohdistuvat kaikkein haavoittuvammassa asemassa oleviin 
ja eniten tukea tarvitseviin kohderyhmiin. Huolena on myös, että sähköiseen 
asiointiin siirtyminen syrjäyttää palveluista suuren osan käyttäjiä ikään 
katsomatta.
Asiakkaiden osallisuutta tulee vahvistaa palveluiden kehittämisessä edistämällä 
vaikuttamis- ja osallistumismahdollisuuksia yhteistyössä yhdistysten ja 
järjestöjen kanssa. Kuntalaisten mahdollisuutta vaikuttaa ja osallistua 
kuntayhtymän palveluiden suunnitteluun ja kehittämiseen edistetään 
liiaksi digitalisaation kautta. Tämä ei edistä tasapuolista osallistumisen 
mahdollisuutta erilaisten asukkaiden keskuudessa.
Kuntayhtymä on määritellyt hyvinvoinnin ja terveyden edistämiseen neljä 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen tavoitetta, joissa painotetaan muun 
muassa kansansairauksien ennaltaehkäisyä sekä hyvinvoinnin ja terveyserojen 
kaventamista sähköinen omahoidon ja asioinnin sekä osallisuuden avulla. Lisäksi 
kehitetään viestintää ja HYTE- allianssia. Tuusulan kunta katsoo, että 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä panostettaisiin myös 
yhdyspintatyöskentelyyn, joka tapahtuu kunnan ja Keusoten palveluiden 
rajapinnalla. Yhdyspintatyöskentely näyttäytyy edelleen pistemäiseltä kaikissa 
ikäryhmissä. Lisäksi hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä painotetaan 
ennaltaehkäisyä sekä hyvinvoinnin ja terveyserojen kaventamista siten, että 
sähköinen omahoito ja asiointi ovat sisällytetty tavoitteisiin.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

antaa edellä selostusosasta ilmenevän lausunnon Keski-uudenmaan sote-
kuntayhtymän järjestämis- ja tuottamissuunnitelmasta 2020 - 2025
hyväksyä ja tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa

___

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Pekka Heikkinen esitti, että 
viimeisen kappaleen kolmannen lauseen loppuosa muutetaan seuraavalla tavalla: ...
panostettaisiin myös "kunnan ja Keusoten palvelujen yhdyspintatyöskentelyyn." Esitys 
hyväksyttiin yksimielisesti.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin Heikkisen esittämällä lauseen korjauksella täydennettynä.

Tiedoksi
Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä
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§ 472
Kiinteistö Oy Hyrylän Nurmikko ja Jusacon Oy, maankäyttösopimus ja esisopimukset alueen 
luovuttamisesta, Sulan työpaikka alue II, Sula

TUUDno-2020-2704

Valmistelija / lisätiedot:
Tuija Palkki, Päivi Hämäläinen
tuija.palkki@tuusula.fi, paivi.hamalainen@tuusula.fi
maankäyttöinsinööri, maankäyttöpäällikkö

Liitteet
1 maankäyttösopimus, Kiint. Oy Hyrylän Nurmikko ja Jusacon Oy. Sula 5.11.2020, khall 
23.11.2020
2 Esisopimus, Kiinteistö Oy Hyrylän Nurmikko, 5.11.2020 Sula I, khall 23.11.2020
3 Esisopimus, Kiinteistö Oy Hyrylän Nurmikko, 5.11.2020 Sula II, khall 23.11.2020
4 Sijaintikartta, Sula II, khall 23.11.2020

Aikaisempi käsittely

Kkl 4.10.2016 § 127

Kiinteistö Oy Hyrylän Nurmikko omistaa kiinteistön Meil 858-401-2-123. Kiinteistön 
pinta-ala on kiinteistörekisterin mukaan noin 4,5 ha. Alueella ei ole asemakaavaa.

Sulan työpaikka-alueen laajentaminen on kärkihankkeena kaavoitussuunnitelmassa 
2016–2020. Asemakaavan tavoitteena on alueen rakentuminen työpaikkavaltaiseksi 
logistiikka-, tuotanto- ja soveltuvilta osin tilaa vievän erikoiskaupan alueeksi, ohjaava 
osayleiskaava ja sitä laadittaessa tehdyt suunnitelmat ja selvitykset huomioon ottaen. 
Käyttötarkoitus, rakennusoikeuden määrä ja yksityiskohdat ratkaistaan asemakaavan 
suunnittelutyön yhteydessä.

Asemakaavoituksesta sopijapuolille koituvan hyödyn sekä kaavan 
toteuttamiskustannusten jako tapahtuu myöhemmin tehtävän maankäyttö- ja 
rakennuslain 91 b §:n mukaisen maankäyttösopimuksen mukaisesti. 
Maankäyttösopimus laaditaan allekirjoitushetkellä voimassa olevien Tuusulan 
kunnanvaltuuston hyväksymien sopimusperiaatteiden mukaisesti ja alueen 
maanomistajia tasapuolisesti kohdellen. Tulevan maankäyttösopimuksen 
sopimuskorvaukset perustuvat selvityksiin kunnallistekniikan kustannuksista.

Sopijapuolten kesken on neuvoteltu liitteenä esitetyn mukainen sopimus.

Koska kyseinen hanke on kaavoitussuunnitelmassa 2016–2020 päätösvalta on 
kuntakehityslautakunnalla.

Liitteenä on sijaintikartta, sopimusluonnos ja sopimuskartta.

Lisätiedot: maankäyttöinsinööri Päivi Hämäläinen p. 040 314 4557 ja 
maanmittausinsinööri Tuija Palkki p. 040 314 3549

Ehdotus, kp

Kuntakehityslautakunta päättää
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–                    hyväksyä liitteenä olevan sopimuksen asemakaavoituksen 
käynnistämiseksi koskien Kiinteistö Oy Hyrylän Nurmikon omistamaa kiinteistöä Meil 
858-401-2-123

–                    oikeuttaa allekirjoittajan tekemään sopimukseen tarvittavat vähäiset 
muutokset ja allekirjoituksellaan hyväksymään lopullisen sopimuksen

–                    että käynnistämissopimus tulee allekirjoittaa kahden kuukauden kuluessa 
päätöksen saatua lainvoiman tai muutoin tämä päätös raukeaa.

Päätös           Ehdotus hyväksyttiin.

----------

Khall 23.11.2020

Asemakaava

Tuusulan kunta on laatinut Sulan työpaikka-alue -nimisen asemakaavan ja 
asemakaavan muutosehdotuksen (nro 3535), joka on ollut nähtävillä 16.3. - 21.4.2017. 
Asemakaavaehdotus on jaettu osiin. Asemakaavan ensimmäinen osa, eli Sulan 
työpaikka-alue I (nro 3613) asemakaava on hyväksytty valtuustossa vuoden 2019 
marraskuussa. Toiselle osalle, joka koskee tätä sopimusaluetta, Tuusulan kunta on 
laatinut Sulan työpaikka-alue II -nimisen alustavan asemakaavaehdotuksen (nro 3617).

Noin 1.729 m²:n suuruinen alue kiinteistöstä 858-401-2-123 on mukana Sulan 
työpaikka-alue I asemakaavassa, jossa alueen käyttötarkoitus on katu. Sulan työpaikka-
alue I kaavaan sisältyvä alue on mukana tässä maankäyttösopimuksessa ja siitä on 
tehty erillinen esisopimus.

Maankäyttösopimus

Kiinteistö Oy Hyrylän Nurmikko omistaa kiinteistön 858-401-2-123. Kiinteistö Oy 
Hyrylän Nurmikko ja Jusacon Oy ovat tehneet kiinteistöstä esisopimuksen. Kiinteistö 
Oy Hyrylän Nurmikon ja Jusacon Oy:n kanssa on neuvoteltu maankäyttösopimus ja 
esisopimukset alueiden luovutuksista. Sopimuksella maanomistaja 
osallistuu asemakaavan muutosalueen rakentamista palvelevan sisäisen ja ulkoisen 
yhdyskuntarakentamisen kunnalle aiheuttamiin kustannuksiin maankäyttö- ja 
rakennuslain 91 b §:n, kunnan maapoliittisen ohjelman ja valtuuston päätöksen 
mukaisesti.

Kyseessä on alueen ensimmäinen asemakaava. Rakentamattoman alueen nykyarvoksi 
on arvioitu yhteensä 275.121 euroa (7 €/m²). Kiinteistön kokonaispinta-alasta on 
vähennetty rakennetun alueen pihapiiri, koska rakennetut kerrosneliömetrit on otettu 
huomioon lisärakennusoikeutta vähentävänä. Asemakaavaehdotuksessa 
maanomistajan maalle on osoitettu lisärakennusoikeutta 13.575 k-m² 
kaavamerkinnällä TY-16, teollisuusrakennusten korttelialue, jonka arvo hintatasolla 
100 €/k-m² laskettuna on 1.357.500 euroa.

Edellä esitetyn perusteella alueen arvonnousu on 1.082.379,00 euroa, josta 
maapoliittisen ohjelman perusteella kunnalle tuleva sopimuskorvausosuus on 50 % 
eli 541.189,50 euroa. Jusacon Oy vastaa sopimuskorvauksen maksamisesta. 
Sopimuskorvaus maksetaan rahana kuukauden kuluessa asemakaavan 
voimaantulosta. Lisäksi maanomistaja luovuttaa sopimusalueella olevat EV- ja 
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katualueet, pinta-alaltaan yhteensä noin 8.413 m², ilman erillistä korvausta 
kunnalle (Sulan työpaikka alue I katua 1.729 m², Sulan työpaikka alue II katua 4.611 m² 
ja EV-aluetta 2.073 m²). Alueluovutuksista on tehty esisopimukset kaava-alueittain.

Koska kyseessä on maapoliittisen ohjelman mukaisen maankäyttösopimuksen 
hyväksyminen, on päätösvalta kunnanhallituksella.

Liitteenä 5.11.2020 allekirjoitettu maankäyttösopimus ja kaksi 5.11.2020 
allekirjoitettua esisopimusta.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan, Kiinteistö Oy Hyrylän Nurmikon ja Jusacon Oy:n 
välillä 5.11.2020 allekirjoitetun kiinteistöä 858-401-2-123 koskevan 
maankäyttösopimuksen.
 
hyväksyä Tuusulan kunnan ja Kiinteistö Oy Hyrylän Nurmikon väliset 
esisopimukset, joilla maanomistaja luovuttaa Tuusulan kunnalle korvauksetta 
yhteensä noin 1.729 m²:n ja noin 6.684 m²:n suuruiset määräalat Tuusulan 
kunnassa sijaitsevasta kiinteistöstä Meil, kiinteistötunnus 858-401-2-123.
 
oikeuttaa allekirjoittajan tarvittaessa tekemään lopullisiin luovutuskirjoihin 
pieniä, teknisluonteisia tarkistuksia ja allekirjoituksellaan hyväksymään 
esisopimusten mukaiset lopulliset luovutuskirjat, jotka allekirjoitetaan kolmen 
kuukauden kuluessa siitä, kun kyseistä aluetta koskeva asemakaava (nro 3613 ja 
nro 3617) on tullut voimaan.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Päivi Hämäläinen selosti asiaa.

Tiedoksi
asianosaiset, maankäyttö, kaavoitus
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§ 473
Juridiset asiantuntijapalvelut, liittyminen Sarastia Oy:n hankintasopimukseen

TUUDno-2020-2773

Valmistelija / lisätiedot:
Inkeri Kontiola
inkeri.kontiola@tuusula.fi
hankintasuunnittelija

Liitteet
1 Juridiset asiantuntijapalvelut, osto-ohje
2 Juridiset palvelut, sitoutumislomake
3 Juridiset asiantuntijapalvelut, Sopimuskuvaus

Taustaa

Tuusulan kunnalla ei tällä hetkellä ole voimassa olevaa sopimusta hankinta-asioiden 
juridisista palveluista. Palveluja on hankittu tapauskohtaisesti kuhunkin hankinta-
asiaan parhaaksi koetulta asiantuntijalta.

Tilaajaa sitomaton arvio vuosittaisesta hankinnan arvosta on noin 50 000 euroa (alv 0 
%) hankinta-asiakirjojen ja kilpailutusten valmisteluun liittyvissä hankinta-asioissa ja 
korkeintaan noin 30 000 euroa (alv 0 %) hankinta-asioiden juridisiin selvityksiin tai 
oikeudellisiin vastineisiin liittyvissä hankinta-asioissa. Hankinta-asioiden juridisia 
palveluja tarvitaan joko omien resurssien puuttuessa tai hankinnan kohteen 
vaativuuden vuoksi. Tuusulan kunnan kaikki toimialueet voivat hyödyntää sopimusta.

Yhteishankintayksikkö

Sarastia Oy tuottaa palveluja omistajilleen. Omistajina voivat olla kunnat, kaupungit, 
kuntayhtymät ja kuntien omistamat yhtiöt. Omistajuuden kautta asiakkaat voivat 
ostaa palveluja ilman kilpailutusta. Sarastia Oy on yhteishankintayksikkö, jolta kunta-
asiakkaat voivat tietyin edellytyksin hankkia kilpailuttamia tavaroita ja palveluja 
järjestämättä omaa tarjouskilpailua.

Hankintalain 4 §:n mukaan yhteishankintayksiköllä tarkoitetaan lain 5 §:ssä 
tarkoitettua hankintayksikköä, joka tarjoaa yhteishankintatoimintoja ja mahdollisesti 
hankintojen tukitoimintoja sen suoraan tai välillisesti omistaville hankintayksiköille tai 
sellaisille hankintayksiköille, joiden oikeudesta käyttää yhteishankintayksikön 
toimintoja on erikseen säädetty. Edellytyksenä on, että yhteishankintayksikkö toimii 
edellä mainittujen tehtävien hoitamiseksi, ja että se on nimenomaisesti perustettu 
hoitamaan näitä tehtäviä, taikka näiden tehtävien hoitaminen on säädetty tai 
määrätty yhteishankintayksikön toimialaksi.

Hankintalain 20 §:n mukaan hankintayksikkö voi hankkia tavaroita ja palveluita 
yhteishankintayksiköltä taikka tehdä tavara-, palvelu- ja rakennusurakkahankintoja 
käyttäen yhteishankintayksikön tekemää hankintasopimusta, laissa tarkoitettua 
puitejärjestelyä taikka laissa tarkoitettua dynaamista hankintajärjestelmää. 
Hankintayksikön katsotaan täyttäneen hankintalain mukaiset velvoitteensa, kun se 
hankkii tavaroita tai palveluja yhteishankintayksiköltä taikka hankkii tavaroita, 
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palveluja taikka rakennusurakoita käyttäen yhteishankintayksikön tekemää 
hankintasopimusta, laissa tarkoitettua puitejärjestelyä taikka laissa tarkoitettua 
dynaamista hankintajärjestelmää.

Tuusulan kunta on omistajaosakkaana Sarastia Oy:ssä, joka tarjoaa 
yhteishankintatoimintoja. Näin ollen Tuusulan kunta voi halutessaan liittyä Sarastia Oy:
n kilpailuttamiin sopimuksiin.

Juridiset asiantuntijapalvelut hankintasopimus

Sarastia Oy on kilpailuttanut juridiset asiantuntijapalvelut hankintasopimuksen 
sopimuskaudelle 01.05.2020-30.4.2024. Puitejärjestely on jaettu seuraaviin 
osakokonaisuuksiin:

1. Julkiset hankinnat

2. Yhtiöoikeudelliset asiantuntijapalvelut

3. Kiinteistöoikeudelliset asiantuntijapalvelut

4. Työoikeudelliset asiantuntijapalvelut

5. Riita-asioiden ratkaisu

6. Sosiaalioikeus

7. Tietosuoja-asiat

Osakokonaisuuden 1 Julkiset hankinnat palveluntarjoajat ovat

1. Citrus Solution Oy

2. PTCServices Oy

3. KPMG Oy Ab

4. Lehti ja kumppanit Oy

5. Asianajotoimisto Thureson Oy

6. Asianajotoimisto Heikkilä Co Oy

7. Asianajotoimisto Lukander Ruohola Oy

8. Eversheds Asianajotoimisto

9. Suomen Hankintajuristit Asianajotoimisto Oy

10. Asianajotoimisto AKG Oy

Mikäli tilattavan palvelun ennakoitu arvonlisäveroton arvo on alle julkisista 
hankinnoista annetun lain tarkoittaman kansallisen kynnysarvon (2019 300 000,00€), 
sellaisena kuin se kulloinkin on voimassa, voi tilaaja tilata palvelun haluamaltaan 
puitejärjestelyssä mukana olevalta palveluntuottajalta.

Mikäli tilattavan palvelun ennakoitu arvonlisäveroton arvo on vähintään julkisista 
hankinnoista annetun lain tarkoittaman kansallisen kynnysarvon (2019 300 000,00€) 
suuruinen, sellaisena kuin se kulloinkin on voimassa, on tilaajien noudatettava 
toimittajien etusijajärjestystä.
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Kaikkiin tämän sopimuksen kautta myytyjen tuotteiden ja palveluiden hintoihin 
sisältyy 0,75 prosentin (%) palvelumaksu, jonka asiakas maksaa hankintayksikölle 
neljännesvuosittain. Myös optiona olevien palveluiden ostaminen luetaan tämän 
sopimuksen piiriin kuuluvaksi palveluksi. Sarastia laskuttaa palvelumaksuprosentin 
määrittämän osuuden palveluntuottajan sopimuksen alaisesta kokonaismyynnistä 
neljä (4) kertaa vuodessa asiakkaalta/tilaajalta.

Hyödyt Tuusulan kunnalle

Liittymällä Sarastia Oy:n hankintasopimukseen säästetään kilpailutuksen 
aiheuttamissa prosessikustannuksissa ja saadaan yhteishankinnan tuottama 
volyymietu. Tuusulan kunnalle ei ole saatavissa lisäetua omalla kilpailutuksella.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

että Tuusulan kunta liittyy Sarastia Oy:n juridiset asiantuntijapalvelut 
osakokonaisuuteen 1, Julkiset hankinnat, sopimuskauden päättymiseen 
30.4.2024 saakka
oikeuttaa talouden ohjauksen palvelualueen talouspäällikön allekirjoittamaan 
Sarastia Oy:lle toimitettavan sitoumuksen yhteishankintaan liittymisestä koskien 
juridisten asiantuntijapalveluiden hankintaa
hyväksyä ja tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta välittömästi kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
Sarastia Oy, hankintasuunnittelija, talouspäällikkö
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Kunnanhallitus, § 312,31.08.2020
Kunnanhallitus, § 461,16.11.2020
Kunnanhallitus, § 474, 23.11.2020

§ 474
Henkilöstöjohtajan viran täyttäminen, virkavaali

TUUDno-2020-2054

Kunnanhallitus, 31.08.2020, § 312

Valmistelijat / lisätiedot:
Juha Tynjä
juha.tynja@tuusula.fi
vs. henkilöstöjohtaja

Vs. henkilöstöjohtaja, henkilöstön kehitäämispäällikkö Tanja Rontu-Hokkanen on 
irtisanoutunut kunnan palveluksesta.

Tuusulan kunnan hallintosäännön 6 luvun 36 §:n (toimivalta henkilöstöasioissa) 
nojalla kunnanhallitus päättää henkilöstöjohtajan viran haettavaksi julistamisesta 
ja valitsee palvelualuepäällikkönä toimivan henkilöstöjohtajan. Tuusulan kunnan 
hallintosäännön 3 luvun § 18 mukaisesti palvelualuepäällikkönä henkilöstöjohtaja 
vastaa palvelualueen toiminnasta ja taloudesta sekä johtavaa ja kehittää toimintaa 
toimialuejohtajan alaisuudessa. 

Virkaa täytettäessä tulee ottaa huomioon tasa-arvolain säännökset ja kunnallisesta 
viranhaltijasta annetun lain 12§:n syrjintäkielto sekä perustuslaissa säädetyt yleiset 
nimitysperusteet julkisiin virkoihin eli taito, kyky ja koeteltu kansalaiskunto.

Viran kelpoisuusehdoksi ehdotetaan soveltuvaa ylempää korkeakoulututkintoa sekä 
hyvää käytännön kokemusta henkilöstöjohtamisesta. Valinnassa arvostettaisiin 
kokemusta henkilöstön kehittämisestä, hr-prosessien johtamisesta ja kehittämisestä 
sekä hyviä yhteistyö- ja neuvottelutaitoja. Eduksi luettaisiin myös kunta-alan 
sopimusjärjestelmän tunteminen.

Tehtävän palkkaus ja palvelussuhteen ehdot määräytyvät kunnallisen yleisen 
virkaehto- ja työehtosopimuksen mukaan. Hakija voi esittää palkkatoivomuksensa.

Kunnallisesta viranhaltijasta annetun lain 4 §:n mukaan virkasuhteeseen ottaminen 
edellyttää julkista hakumenettelyä. Hakuaika on vähintään 14 kalenteripäivää siitä, 
kun ilmoitus on julkaistu kuntalain 108 §:ssä säädetyllä tavalla.

Työpaikkailmoituksen laatimisesta ja tarkemmasta rekrytointitavasta päättäisi 
kansliapäällikkö.

Juha Tynjä toimii palvelussuhdelakimiehen tehtävien ohella vs. henkilöstöjohtajan 
määräaikaisena viransijaisena kunnes uusi henkilöstöjohtaja on aloittanut virassa.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää
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julistaa henkilöstöjohtajan viran haettavaksi
että henkilöstöjohtajan viran kelpoisuusehtona on soveltuva ylempi 
korkeakoulututkinto sekä hyvä käytännön kokemus henkilöstöjohtamisesta. 
Valinnassa arvostetaan kokemusta henkilöstön kehittämisestä, hr-prosessien 
johtamisesta ja kehittämisestä sekä hyviä yhteistyö- ja neuvottelutaitoja. Eduksi 
luetaan myös kunta-alan sopimusjärjestelmän tunteminen.
valtuuttaa kansliapäällikön päättämään rekrytoinnin yksityiskohdista.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

 

Markku Vehmas oli asiantuntijana kokouksessa.

Kunnanhallitus, 16.11.2020, § 461

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Henkilöstöjohtajan virka oli julkisesti haettavana siten, että hakuaika päättyi 
27.9.2020. Ilmoitus julkaistiin verkkosivuilla www.tuusula.fi/tyopaikat, www.te-palvelut.
fi, www.rekrytointi.com, www.oikotie.fi, www.kuntarekry.fi, www.ekonomit.fi. Lisäksi 
ilmoitus julkaistiin Facebookissa, LinkedInissä, Instagramissa, Googlessa ja Etelä-
Suomen Median 11 lehden verkkosivuilla. Määräaikaan mennessä saapui 29 
hakemusta.

Hakijoiden haastattelut toteutettiin kahdessa vaiheessa. Ensimmäiselle 
haastattelukierrokselle kutsuttiin kahdeksan hakijaa. Haastattelijoina toimivat 
kansliapäällikkö Harri Lipasti ja talousjohtaja Markku Vehmas. Toiseen haastatteluun 
kutsuttiin edellisistä neljä hakijaa. Haastattelijoina toimivat pormestari Arto Lindberg, 
apulaispormestari Jussi Salonen, kansliapäällikkö Harri Lipasti ja talousjohtaja Markku 
Vehmas. 

Haastatteluryhmä kutsui soveltuvuusarviointiin kolme hakijaa, joista yksi veti ennen 
arvioinnin toteutusta hakemuksensa pois.  Soveltuvuusarvioinnit toteutti Mercuri 
Urval Oy / seniorikonsultti Juha Laurila.

Haastatteluryhmän ehdotus valittavasta henkilöstä ja palkkauksesta tehdään 
kokouksessa.  

Virkavaali on ehdollinen, kunnes virkaan valittu on toimittanut terveydentilaansa 
koskevan todistuksen. Valinnassa noudetaan kuuden (6) kuukauden koeaikaa. 
Virantoimituksen aloitusajankohta tarkentuu viran vastaanottamisilmoituksen myötä.

Yhteenveto hakijoista, hakemusasiakirjat ja soveltuvuusarvioinnit ovat käytettävissä 
kokouksessa.

Lisätiedot: Markku Vehmas, p. 040 314 3060.
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Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

kokouksessa tehtävän ehdotuksen perusteella valinnasta henkilöstöjohtajan 
toistaiseksi voimassa olevaa virkaan palkkaetuineen
että valinnassa noudatetaan 6 kuukauden koeaikaa
todeta, että virkavaali on ehdollinen ja se vahvistetaan, kun valittu on toimittanut 
todistuksen terveydentilastaan. 

Päätös
Kunnanhallitus päätti jättää asian pöydälle ja käsitellä asian 23.11.2020 pidettävässä 
kunnanhallituksen kokouksessa.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 474

Valmistelija / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

kokouksessa tehtävän ehdotuksen perusteella valinnasta henkilöstöjohtajan 
toistaiseksi voimassa olevaa virkaan palkkaetuineen
että valinnassa noudatetaan 6 kuukauden koeaikaa
todeta, että virkavaali on ehdollinen ja se vahvistetaan, kun valittu on toimittanut 
todistuksen terveydentilastaan. 

___

Esittelijä muutti pohjaehdotustaan seuraavasti:

Kunnanhallitus päättää

julistaa henkilöstöjohtajan viran uudelleen haettavaksi
virkaa aikaisemmin hakeneet otetaan huomioon virkaa täytettäessä
valtuuttaa kansliapäällikön päättämään tarkemmin rekrytointiprosessista ja 
aikatauluista.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kunnanhallitus, § 259,15.06.2020
Kunnanhallitus, § 475, 23.11.2020

§ 475
Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen johtajan viran täyttäminen, virkavaali

TUUDno-2020-1126

Kunnanhallitus, 15.06.2020, § 259

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Risto Mansikkamäki on 11.5.2020 päivätyllä kirjallisella ilmoituksella pyytänyt 
eläkkeelle siirtymisen johdosta eroa Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen johtajan 
virasta 1.3.2021 lukien. Viimeinen virantoimituspäivä on 28.2.2021. Mansikkamäki jää 
vuosilomalle loppuvuodesta 2020.   

Tuusulan kunnan hallintosäännön/toimivalta henkilöstöasioissa mukaan 
kunnanhallitus myöntää eron ja valitsee palvelualueen johtajana toimivan 
ympäristökeskuksen johtajan.

Kelpoisuusvaatimuksiksi ympäristökeskuksen johtajan virkaan ehdotetaan virkaan 
soveltuvaa ylempää korkeakoulututkintoa sekä hyvää kokemusta johtamistehtävistä ja 
kokemusta toimialan asioista. Valinnassa arvostetaan kokemusta palvelujen 
johtamisesta ja hyviä yhteistyötaitoja sekä kunnallisen ympäristösuojelun, 
ympäristöterveydenhuollon ja kunnallishallinnon tuntemusta.  

Virkaa täytettäessä tulee ottaa huomioon tasa-arvolain säännökset ja kunnallisesta 
viranhaltijasta annetun lain 12§:n syrjintäkielto sekä perustuslaissa säädetyt yleiset 
nimitysperusteet julkisiin virkoihin eli taito, kyky ja koeteltu 
kansalaiskunto. Hakuilmoitus julkaistaan kunnan ilmoitustaululla ja valittavissa 
medioissa elokuussa 2020. Haastatteluryhmään pyydetään edustus myös 
ympäristökeskuksen sopijakunnista.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

myöntää Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen johtaja Risto Mansikkamäelle 
eron ympäristökeskuksen johtajan virasta 1.3.2021 lukien,
että kelpoisuusvaatimuksina virkaan ovat soveltuva ylempi korkeakoulututkinto 
sekä hyvä kokemus johtamistehtävistä ja kokemus toimialan asioista. Valinnassa 
arvostetaan kokemusta palvelujen johtamisesta ja hyviä yhteistyötaitoja sekä 
kunnallisen ympäristösuojelun, ympäristöterveydenhuollon ja kunnallishallinnon 
tuntemusta.  
julistaa Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen johtajan viran haettavaksi 
julkaista viran haettavaksi julkisten kuulutusten ilmoitustaulun ja kunnan 
verkkopalvelujen lisäksi erikseen valittavissa medioissa
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valtuuttaa kansliapäällikön päättämään tarkemmin viran haettavaksi 
julistamisesta ja hakumenettelystä.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 475

Valmistelija / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen johtajan virka oli julkisesti haettavana ajalla 
14.9. - 12.10.2020. Ilmoitus julkaistiin seuraavila verkkosivuilla: www.tuusula.fi
/tyopaikat, www.te-palvelut.fi, www.rekrytointi.com, www.oikotie.fi, www.kuntarekry.fi, 
https://www.ilry.fi. Lisäksi Mercuri Urval oy:n konsultit toteuttivat kunnan 
toimeksannosta suorahakua. Määräaikaan mennessä saapui 21 hakemusta.

Hakijoiden haastattelut toteutettiin kahdessa vaiheessa. Ensimmäiselle 
haastattelukierrokselle kutsuttiin kahdeksan hakijaa. Haastattelijoina toimivat 
pormestari, Arto Lindberg, kansliapäällikkö Harri Lipasti, vs. henkilöstöjohtaja Juha 
Tynjä, ympäristökeskuksen johtaja Risto Mansikkamäki ja Mercuri Urval oy:n johtava 
konsultti Tomi Arppe.

Haastatteluryhmä kutsui soveltuvuusarviointiin neljä hakijaa. Arvioinnit toteutti viikolla 
46 Mercuri Urval Oy / seniorikonsultti Juha Laurila.

Toiseen haastatteluun, joka pidettiin 17.11.2020, kutsuttiin em. neljä  hakijaa. 
Haastattelijoina toimivat Arto Lindberg, Keski-Uudenmaan ympäristölautakunnan 
varapuheenjohtaja Riitta Harkimo, Harri Lipasti, Juha Tynjä, jäsenkuntin edustajina 
Vesa Gummerus, Jarno Moisala, Jouko Lehtonen ja Juhana Hiironen, sekä Mercuri 
Urval oy:stä Juha Laurila.    

Haastatteluryhmä pättyis ehdottamaan kokouksessaan17.11.2020, että virkaan 
valittaisiin FM Leena Sjöblom. 

Virkavaali on ehdollinen, kunnes virkaan valittu on toimittanut terveydentilaansa 
koskevan todistuksen. Valinnassa noudetaan kuuden (6) kuukauden koeaikaa.

Virantoimitus alkaisi 1.3.2021, eli siitä lukien, kun sen nykyinen hoitaja Risto 
Mansikkamäki jää eläkkeelle.  Tavoitteena on, että Sjöblom voisi hoitaa virkaa sijaisena 
jo ennen 1.3.2021, josta tehdään erillinen viranhaltijapäätös.

Yhteenveto hakijoista, hakemusasiakirjat ja soveltuvuusarvioinnit ovat käytettävissä 
kokouksessa.

Lisätiedot: Harri Lipasti, p. 040 314 3003.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari



Tuusulan kunta Pöytäkirja 32/2020 99 ( )117
Kunnanhallitus 23.11.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Kunnanhallitus päättää

valita Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen johtajan virkaan 1.3.2021 lukien 
FM Leena Sjöblomin
että virasta maksettava tehtäväkohtainen palkka on 6.041,84 euroa kuukaudessa
että valinnassa noudatetaan 6 kuukauden koeaikaa
todeta, että virkavaali on ehdollinen ja se vahvistetaan, kun valittu on toimittanut 
todistuksen terveydentilastaan.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Valtuusto, § 71,13.05.2019
Tekninen lautakunta, § 128,17.11.2020
Kunnanhallitus, § 476, 23.11.2020

§ 476
Kellokoskelle Hoitajantien ja Lääkärintien risteykseen hidasteet, aloite

TUUDno-2019-1084

Valtuusto, 13.05.2019, § 71

Pasi Huuhtanen esitti seuraavan hänen ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen:

"Mäntyrinteentien liikenne on todella vaarallista, tie on suora ja nopeudet kovia. 
Liikenne on lisääntynyt kun Mäntyrinteentien oikaisu ja kunnostus valmistui autot 
ajavat nyt mieluummin Mäntyrinteentien kautta kun Toimelantiellä on hidasteet. 
Alueella ei ole suojateitä Lääkärintie ja Hoitajantien risteyksissä, jossa liikkuu paljon 
pieniä koululaisia ja muuta kävelyliikennettä. Ja nyt on vielä valmistumassa Linjapuisto 
2 risteysalue. Kahdessa jo nyt olevassa risteyksessä on ollut jo monia läheltä piti 
tilanteita. Joten pidämme välttämättömänä että hidasteet kautta suojatiet toteutetaan 
mitä nopeammin niin Lääkärintien kuin myös Hoitajantien risteykseen yleisen 
turvallisuuden lisäämiseen."

 

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Tekninen lautakunta, 17.11.2020, § 128

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Rintanen
jouni.rintanen@tuusula.fi
liikennesuunnittelija

Asiaselostus

Loppukesällä 2020 tehtyjen liikennemittausten (keskinopeus 29 km/h, 85 % ajoi alle 43 
km/h, keskimääräinen arkivuorokausiliikenne melko alhainen 297 ajon/vrk) 
perusteella ajonopeudet kyseisissä risteyksessä eivät poikkea vastaavien 40 km/h 
nopeusrajoitusalueella olevien katujen ajonopeuksista. Tästä syystä kunta ei näe 
tarvetta tässä vaiheessa lähteä korottamaan kyseisiä suojateitä. Otamme kohteen 
kuitenkin listalle, josta jatkossa valitaan liikenneturvallisuustoimenpiteitä.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
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ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että
VALTUUSTO päättää

katsoa Pasi Huuhtasen 13.5.2019 § 71 esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

 

 

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Pasi Huuhtasen 13.5.2019 § 71 esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 476

Valmistelija / lisätiedot:
Petri Juhola
petri.juhola@tuusula.fi
yhdyskuntatekniikan päällikkö

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Pasi Huuhtasen 13.5.2019 § 71 esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Tekninen lautakunta, § 41,19.03.2019
Kunnanhallitus, § 117,25.03.2019
Valtuusto, § 44,08.04.2019
Tekninen lautakunta, § 126,17.11.2020
Kunnanhallitus, § 477, 23.11.2020

§ 477
Kaupunkipyörät Tuusulaan ja Keski-Uudellemaalle, aloite

TUUDno-2019-280

Tekninen lautakunta, 19.03.2019, § 41

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso

Valtuusto § 144 12.10.2015 

Kaupunkipyörät Tuusulaan ja Keski-Uudellemaalle, aloite 

Valt § 144/12.10.2015 Eeva-Liisa Nieminen esitti seuraavan hänen ja usean muun 
valtuutetun alle-
kirjoittaman aloitteen: 

”Monissa Euroopan kaupungeissa näkee kaupunkipyörien siistit rivistöt. 
Myös Helsingissä tullaan ensi vuonna ottamaan uudelleen käyttöön kaupun-
kipyörät. Uusissa pyörissä käytetään älytekniikkaa käyttäjän tunnistamiseksi 
estämään pyörien rikkoutuminen ja katoaminen. 

Keravan ja Hyrylän välille tarvitaan toimivia kulkuyhteyksiä, ja vaikka bus-
siliikennettä lisätään, liikkumisen tarvetta voisi kohdata tarjoamalla pyöriä 
kuntalaisten käyttöön. 

Miksi sitten ei omalla pyörällä? Tähän on yksinkertainen syy, että pyörät 
mahdollistaisivat junan käytön, esimerkiksi Jokelasta voisi tulla Keravalle 
junalla ja siitä pyörällä Hyrylään. Samoin Kellokoskelle pääsisi junalla esi-
merkiksi Järvenpäähän ja sitten pyörällä. 

Ehdotan, että selvitettäisiin miten Keski-Uudellamaalla voitaisiin ottaa käyt-
töön kaupunkipyörät. Jos verrataan bussilinjojen kustannuksia, varmaankin 
pyörät tarjoaisivat hyvän vaihtoehdon. Ne olisivat myös hyviä Tuusulan mu-
seoiden saavutettavuudessa. 

Kaikkien asemien kohdalla ongelmana on puutteellinen videovalvonta eikä 
pyöriä näin uskalla jättää asemille. Kuntien tulisi tehdä yhteistyötä VR:n 
kanssa videovalvonnan kehittämiseksi. Kaupunkipyörien videovalvonnasta 
voisi tulla alku laajamittaisemmalle asemien videovalvonnalle.” 

__________

Tekninen lautakunta 19.3.2019

Kaupunkipyöräjärjestelmät ovat nousseet Suomessa esille viime vuosien aikana kun 
isommat kaupungit ovat ryhtyneet hankkimaan järjestelmiä ja kaupunkipyörät ovat 
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olleet näissä kaupungeissa kesäisin runsaasti liikkujien käytössä. Koska 
kaupunkipyöräjärjestelmän toteutustapoja on useampia, ja järjestelmät vastaavat 
hieman erilaisiin liikkumisen tarpeisiin, on mm. Liikennevirasto laatinut aiheesta 
muutamia selvityksiä kuntien ja kaupunkien omien analyysien tueksi. Liikenneviraston 
selvityksessä 12/2017, Kaupunkipyörän toimintamalli ja toteuttamismahdollisuudet 
suomalaisittain suurissa kaupungeissa; Tampere, Oulu, Jyväskylä, Lahti, käydään läpi 
mm. kokonaisvaltaisen kaupunkipyöräjärjestelmän ja yhteisöllisen, kevyemmän 
järjestelmän ominaispiirteitä. Liikenneviraston on myös laatinut julkaisun 27/2017 
Asemattomien kaupunkipyörien ohjeistus kunnille, jossa käydään tarkemmin läpi 
tällaisen yhteisöllisen ja mm. investoinneiltaan maltillisemman palvelun 
ominaisuuksia ja toimintaedellytyksiä.

Tuusulassa on laadittu kunnan oma pyöräilyn edistämissuunnitelma, joka on käsitelty 
kunnanvaltuustossa 12.11.2018. Työssä on laadittu pyöräilyn edistämisen 
toimenpidesuunnitelma. Toimenpidesuunnitelmassa on priorisoitu 
kolmisenkymmentä toimenpidettä, jotka ovat osa pyöräilyn edistämisprosessia. 
Kaupunkipyöräjärjestelmän tarkempi selvittäminen on toimenpiteissä listattu, mutta 
sitä ei ajallisesti tai tärkeytensä puolesta ole nostettu ensimmäisiin toteutettaviin 
toimenpiteisiin. Ajallisesti asian on nähty olevan ajankohtainen vasta 2030-luvulla. 
Taustalla on oletukset mm. Tuusulan taajamien maankäytön kehittymisestä 
seuraavan vuosikymmenen aikana.

Liikenneviraston selvityksissä on käyty läpi edellytyksiä, jotka mahdollistavat 
kaupunkipyöräjärjestelmän toteutumisen siten, että järjestelmä on toimiva 
kaupunkipyörää käyttävän liikkujan, kunnan ja järjestelmän operaattorin kannalta. 
Asemattomille kaupunkipyörille on palvelun toiminnan kannalta keskeistä, että 
pyöräpysäköintiolosuhteet on kunnassa kehitetty tai kehitetään sellaisiksi, että pyörät 
on mahdollista mm. pysäköidä keskeisiin matkakohteisiin (palvelut, 
joukkoliikenneasemat, joukkoliikennepysäkit) sekä asuinalueiden keskeisiin pisteisiin 
(esim. joukkoliikennepysäkit tai torialueet). Järjestelmän laaja toiminta-alue edellyttää 
pyörien saatavuuden kannalta runsasta pyörämäärää sekä operointitoimia, joilla mm. 
pyöriä siirretään maastossa siten, että pyörien kasaantumista vilkkaimpiin matkojen 
määräpaikkoihin vältetään tai hallitaan. Asemattomille pyörille voidaan ja on syytäkin 
määritellä virtuaalinen toiminta-alue, joka määrittää pyörille mahdolliset 
pysäköintipaikat sekä pääpiirteisen alueen, jolla pyöriä voi käyttää. Tuusulan 
tapauksessa järjestelmän toimivuus yleisesti hyödyllisenä edellyttää, että toiminta-
alueessa on mukana myös Kerava ja Järvenpää vähintään keskusta-alueidensa osalta. 
Yhteistyöjärjestelyjä tai yhteistoimintaa aiheesta Keravan tai Järvenpään kanssa ei 
toistaiseksi ole vielä käynnissä.

Tuusulan kunta on vuoden 2019 alussa hakenut Traficom:sta liikkumisen ohjauksen 
valtionapua projektille, jossa olisi mm. suunniteltu ja pilotoitu kaupunkipyörän 
kaltaista, Tuusulaan soveltuvaa ratkaisua (ns. landepyörä -järjestelmää). Valtionapua 
haettiin noin 50 000 €, mutta kunnan hakemus ei menestynyt valtionapuhakemusten 
käsittelyprosessissa. Liikkumisen ohjauksen valtionavun haussa menestyminen 
edellyttää pitkälti sitä, että ehdolla olevaan hankkeeseen sisältyvään 
infrastruktuurisuunnitteluun ja infran toteutukseen ei ohjata em. valtionapua.

Kokonaisuutena kaupunkipyörätoiminta on edelleen kehittymässä ja laajenemassa 
mm. Suomen suurien kaupunkien alueilla. Tuusulan alueella kiinteisiin pyöräasemiin 
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perustuva järjestelmä vaikuttaa toistaiseksi kunnalle arvokkaalta, jos se toteutetaan 
sellaisessa laajuudessa joka palvelee merkittävää osaa kunnan taajamien alueesta. 
Asemattomien kaupunkipyörien järjestelmän toimivuuden kannalta kunnan 
pyöräpysäköinti-infra vaatii vielä selvää kehittämistä ennen kuin asemattoman 
järjestelmän toimintaedellytykset voisivat olla olemassa. Kummassakin tapauksessa 
Kerava ja Järvenpää on tuusulalaisten kannalta oleellista liikkumisaluetta, ja koko 
Tuusulaa palvelevan pyöräjärjestelmän tulisi käytännössä kattaa vähintään tämä 
kolmen kunnan alue toimiakseen järkevällä tavalla ja -alueella. Yhteistyötunnustelut 
Järvenpään ja Keravan kanssa aiheesta todennäköisesti etenevät jatkossa, mutta 
toistaiseksi yhteistä suunnitelmaa tai projektia ei ole käynnissä.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että
 

VALTUUSTO päättää

katsoa Valt § 144/12.10.2015 Eeva-Liisa Niemisen esittelemän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 25.03.2019, § 117

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että
 

VALTUUSTO päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015 § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 08.04.2019, § 44
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Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso

Ehdotus

Valtuusto päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015 § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Eeva-Liisa Nieminen teki seuraavan 
palautusesityksen: "Ehdotamme palautusta, sillä vastaus ei ole valtuustossa 
hyväksymämme pyöräilyn edistämissuunnitelman mukainen. Olemme myös 
sitoutuneet Uudenmaan maakuntaohjelman tavoitteisiin saavuttaa hiilineutraalius 
vuoteen 2035 mennessä. Siksi vastauksessa kerrottu 2030-luku palata asiaan on liian 
myöhään. Ehdotamme, että tehdään pienellä määrällä telakattomilla pyöriä kokeilu 
kesällä 2020 esimerkiksi Etelä-Tuusulassa. Myös Tuusulan Pormestari ja Järvenpään 
kaupunginjohtaja vasta maaliskuussa tulivat mediassa ulos kertoen kuntien tahdosta 
mennä kohti hiilineutraalia liikennettä ja molemmat ovat valmiita kokeiluihin. Voimme 
siis kokeilun jälkeen lähteä laajentamaan yhteistyötä Järvenpään ja Keravan kanssa." 
Sanna Tuhkunen, Jussi Salonen ja Arto Lindberg kannattivat Niemisen tekemää 
palautusesitystä.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu palautusesitys, asian käsittely on 
ratkaistava äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka 
kannattavat asian käsittelyä tässä kokouksessa äänestävät "jaa" ja ne, jotka 
kannattavat asian palauttamista uudelleen valmisteltavaksi, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat Pasi Huuhtanen, Pekka Heikkinen, Jouko Riola, Tommi 
Partanen, Mika Mäki-Kuhna, Lea Ahonen, Anu Åberg, Ari Nyman, Johanna 
Sipiläinen, Mirka Kovalainen
ei-äänen antoivat Sanna Tuhkunen, Ilona Toivanen, Aila Koivunen, Kirsi Viitanen, 
Kati Lepojärvi, Ulla Rosenqvist, Anna Yltävä, Seppo Noro, Matti Alanko, Jerry 
Airikka, Liisa Palvas, Elisa Laitila, Satu Heikkilä, Lilli Salmi, Kari Friman, Ulla 
Palomäki, Jorma Sulander, Markus Meckelborg, Jani Peltonen, Sanna Kervinen, 
Monica Avellan, Arto Nätkynmäki, Ilmari Sjöblom, Kari Kinnunen, Jussi Salonen, 
Vesa Lundberg, Päivö Kuusisto, Kim Kiuru, Mari Vainionpää, Emmi Sirniö, Karita 
Mäensivu, Laura Åvall, Ruut Sjöblom, Jere Pulska, Arto Lindberg, Eeva-Liisa 
Nieminen, Margita Winqvist, Merja Kuusisto, Raimo Stenvall, Petra Kela.

Äänestyksessä annettiin 10 jaa-ääntä ja 40  ei-ääntä, yksi valtuutettu eli Sami 
Tamminen oli poissa. Puheenjohtaja totesi, että valtuusto päätti äänin 40-10, yksi 
poissa, palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.

 

 

Päätös
Valtuusto päätti



Tuusulan kunta Pöytäkirja 32/2020 106 ( )117
Kunnanhallitus 23.11.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.
 

Tekninen lautakunta, 17.11.2020, § 126

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Asiaselostus

Kaupunkipyöräjärjestelmiä on Suomessa käytössä lähinnä kaupungeissa, joissa 
kaupunkirakenne on tiivis, etäisyydet siten lyhyitä ja joissa asutusta on runsaasti. 
Tuusulan kaltaisessa hajanaisessa, kolmen suht kaukana toisistaan sijaitsevan 
keskustan kunnassa kaupunkipyöräjärjestelmä ei toimisi optimaalisesti. Tästä syystä 
tekninen toimi ei näe perustelluksi edistää kaupunkipyöräjärjestelmää.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015  § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015  § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 477

Valmistelija / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari
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Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015  § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Valtuusto, § 138,07.10.2019
Tekninen lautakunta, § 127,17.11.2020
Kunnanhallitus, § 478, 23.11.2020

§ 478
Korotukset Tiensuuntien ja Peltokaaren puistotien risteyksessä oleviin suojateihin, aloite

TUUDno-2019-2006

Valtuusto, 07.10.2019, § 138

Liitteet
1 Karttaliite, valt 7.10.2019

Emmi Sirniö esitti seuraavan hänen ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen:

"Me allekirjoittaneet valtuutetut ja lisäksi moni jokelalainen kuntalainen olemme 
huolissamme Tiensuuntien ja Peltokaaren puistotien risteyksessä olevien suojateiden 
turvallisuudesta. 

Tiensuuntietä Kellokoskelta päin tulevat autot ajavat tiellä yli sallitun nopeuden ja 
tulevat Tiensuuntien ja Peltokaaren puistotien risteykseen kovalla tilannenopeudella 
mutkan takaa. Tämä aiheuttaa Tiensuuntietä ylittäville vaaratilanteita. Risteyksessä on 
kaksi suojatietä, jotka tulisi korottaa, jotta autojen tilannenopeus saataisiin 
pienemmäksi ja koululaiset turvallisesti kouluun. 

Peltokaaren alueella asuu paljon lapsiperheitä ja kaikki sieltä suunnalta tulevat 
koululaiset ylittävät kyseisen risteyksen. Tämä risteys tekee pienten koululaisten 
koulumatkasta turvattoman. Korottamalla suojatiet kunta osoittaisi välittävänsä 
kuntalaisten, varsinkin lasten, turvallisuudesta. Tämä näkyisi positiivisena asiana myös 
Peltokaareen rakentamista harkitseville. 
Liitteenä kartta suojateiden sijainnista."

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Tekninen lautakunta, 17.11.2020, § 127

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Asiaselostus

Syksyllä 2019 tehtyjen liikennemittausten (keskinopeus 41 km/h) perusteella 
ajonopeudet kyseisessä risteyksessä eivät poikkea vastaavien 40 km/h 
nopeusrajoitusalueella olevien katujen ajonopeuksista. Tästä syystä kunta ei näe 
tarvetta tässä vaiheessa lähteä korottamaan kyseisiä suojateitä. Otamme kohteen 
kuitenkin listalle, josta jatkossa valitaan liikenneturvallisuustoimenpiteitä.
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Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuutettu Emmi Sirniön esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen 7.10.2019 § 138 tulleen käsitellyksi.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuutettu Emmi Sirniön esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen 7.10.2019 § 138 tulleen käsitellyksi.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 478

Valmistelija / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuutettu Emmi Sirniön esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen 7.10.2019 § 138 tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Valtuusto, § 74,13.05.2019
Tekninen lautakunta, § 129,17.11.2020
Kunnanhallitus, § 479, 23.11.2020

§ 479
Seinämaalauksia Jokelan asematunneliin, aloite

TUUDno-2019-1088

Valtuusto, 13.05.2019, § 74

Ilona Toivanen esitti seuraavan aloitteen:

"Olemme kaikki ylpeitä Jokelan juna-asemastamme ja sen roolista osana kunnan 
joukkoliikennettä. Juna-asema on portti Jokelan viihtyisään puutarhamaiseen 
kyläkeskukseen. 

Juna-asema on kuitenkin valitettavan epäsiisti ja epäviihtyisä, etenkin asematunnelin 
harmaita seiniä peittävien alati uusiutuvien tägien johdosta. Kunnan ja 
liikenneviraston välillä on ilmeisesti ollut myös hieman epäselvyyttä siitä, mikä osuus 
tunnelista kuuluu kenenkin vastuulle, mikä on mahdollisesti vaikuttanut seinien 
epäsiistiin kuntoon 

Esitän, että tilaamme Jokelan asematunneliin kattavat seinämaalaukset, jotka tekisivät 
asemastamme viihtyisämmän ja siistimmän ja vähentävät mahdollisia 
yksityisyritteliäitä taideteoksia seiniin. Liikennevirasto on alustavissa keskusteluissa 
suhtautunut myönteisesti siihen, että kunnan kanssa tehtäisiin sopimus tällaisten 
maalausten tilaamisesta ja laatimisesta. Vastaavia seinämaalauksia on toteutettu eri 
puolilla Suomea ja seuraukset ovat olleet myönteisiä."

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Tekninen lautakunta, 17.11.2020, § 129

Valmistelijat / lisätiedot:
Jari Huttunen
jari.huttunen@tuusula.fi
kunnossapitopäällikkö

Asiaselostus

Koska Jokelan juna-aseman tunneli on Väyläviraston omaisuutta, niin kunta ei voi 
antaa lupaa maalausten tekmiseen kyseisiin seiniin. Tunnelin kunnossapitäjänä 
yhdyskuntatekniikka kannattaa hanketta ja esittää, että nuorisotoimi hankkii luvat 
Väylävirastolta ja järjestää graffittitempauksen tunnelin seinien maalaamiseksi.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää
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hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Ilona Toivasen 13.5.2019 § 74 tekemän aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Ilona Toivasen 13.5.2019 § 74 tekemän aloitteen tulleen käsitellyksi.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 479

Valmistelija / lisätiedot:
Petri Juhola
petri.juhola@tuusula.fi
yhdyskuntatekniikan päällikkö

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Ilona Toivasen 13.5.2019 § 74 tekemän aloitteen tulleen käsitellyksi.
---

Puheenjohtaja esitti, että asiasta tulisi pyytää kultuuri- ja vapaa-aikalautakunnan 
lausunto. Annika Lappalainen ja Tuija Reinikainen kannattivat esitystä. 

Päätös
Kunnanhallitus päätti yksimielisesti

palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi ja pyytää asiassa kultuuri- ja vapaa-
aikalautakunnan lausunnon.



Tuusulan kunta Pöytäkirja 32/2020 112 ( )117
Kunnanhallitus 23.11.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

§ 480
Toimielinten pöytäkirjojen otto-oikeus

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää, ettei alla mainituissa toimielinten pöytäkirjoissa käsiteltyjä 
asioita oteta kuntalain 92 §:n nojalla kunnanhallituksen käsiteltäväksi:

kasvatus- ja sivistyslautakunta 17.11.2020 
vesihuoltoliikelaitoksen johtokunta 12.11.2020          

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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§ 481
Ilmoitusasiat

Liitteet
1 Tuusulan ehkäisevän päihdetyön suunnitelma 2020-2021, khall 23.11.2020

Kunnanhallituksen tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusluontoiset asiat:

Tuusulan ehkäisevän päihdetyön suunnitelma 2020–2021

HUS kuntayhtymän valtuuston kokous 17.12.2020, ennakkotieto

Pöytäkirjoja:
Helsingin ja Uudenmaan sairaanhoitopiiri, hallitus 16.11.2020
Keravan kaupunki, kaupunginvaltuusto 9.11.2020 § 72, Omavelkaisen takauksen 
myöntäminen Apotti AB:lle
Eteva, yhtymäkokous 12.11.2020
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§ 482
Muut asiat

Ei muita asioita.
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Muutoksenhakukielto
§462, §463, §464, §465, §466, §467, §468, §469, §470, §471, §473, §474, §476, §477, 
§478, §479, §480

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan oikaisuvaatimusta eikä 
kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa.
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Oikaisuvaatimus
§472, §475

Oikaisuvaatimusohje
Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla. Oikaisuvaatimuksen saa tehdä se, 
johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös 
välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen.
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Tiedoksisaanti
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 7 päivän 
kuluttua kirjeen lähettämisestä, 3 päivän kuluttua sähköpostin lähettämisestä, 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen 
merkittynä aikana.
Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, jona päätös on asetettu nähtäväksi yleiseen 
tietoverkkoon, ei lueta määräaikaan.

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava
- päätös, johon haetaan muutosta
- miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi
- perusteet, joilla muutosta vaaditaan
- muutoksenhakijan nimi ja kotikunta
- postiosoite ja puhelinnumero, joihin asiaa koskevat ilmoitukset muutoksenhakijalle 
voidaan toimittaa.
Jos oikaisuvaatimuksen tekijän puhevaltaa käyttää hänen laillinen edustajansa tai 
asiamiehensä, kirjelmässä on ilmoitettava myös tämän nimi ja kotikunta. Asiamiehen, 
ellei tämä ole asianajaja tai julkinen oikeusavustaja, on liitettävä 
oikaisuvaatimuskirjelmään valtakirja.
Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava postiosoite ja puhelinnumero, joihin 
asiaa koskevat ilmoitukset oikaisuvaatimuksen tekijälle voidaan toimittaa.
Oikaisuvaatimuksen tekijän, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava 
oikaisuvaatimuskirjelmä. Sähköistä asiakirjaa ei tarvitse täydentää allekirjoituksella, 
jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole 
syytä epäillä.

Oikaisuvaatimuksen toimittaminen

Oikaisuvaatimus on toimitettava Tuusulan kunnalle virka-aikana ennen 
oikaisuvaatimusajan päättymistä käyttäen alla olevia yhteystietoja:
Tuusulan kunta, Kunnanhallitus
osoite: Kotorannankuja 10, Pl 60, 04301 Tuusula
sähköposti: kirjaamo@tuusula.fi
puh. vaihde: 09 87 181
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Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa myös henkilökohtaisesti tai asiamiehen välityksellä 
Tuusulan kunnan asiakaspalvelupisteeseen os. Autoasemankatu 2, 04300 Tuusula. 
Avoinna ma-to klo 8.00-15.00 ja pe klo 8.00-12.00.


